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عقب نشینی FATF در برابر دولت سیزدهم
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شتاب آهنگ خودکفایی کاغذ در دولت سیزدهم
علی الله سلیمی  دولت ها یکی پس از دیگری می آمدند و می رفتند اما مسئله 
کاغذ، مانند دردی که به ایــن راحتی درمان ندارد، بــرای اهالی مطبوعات و 
فعالان بازار نشر همچنان مشکل ساز بود. تا دولت ســیزدهم از راه رسید و در 
کنار برنامه های کوتاه مدت که بــرای مهار بازار بحــران زده کاغذ اقدام کرد، 
همزمان برنامه های بلندمدت برای غلبه بر مشــکل کاغذ را هم در دستور کار 
خود قرار داد و در افق برنامه های فرهنگی کشــور، خودکفایی در بازار کاغذ را 

هم به عنوان یک اولویت مطرح و برای موفقیت در این زمینه پافشاری کرد.
در ابتدای امر کمتر کســی از فعالان بازار نشر این افق و چشم انداز بلندپروازانه 
در دولت ســیزدهم را جدّی می گرفت، چــرا که در دولت های پیشــین هم 
شــعارهای غلبه بر مشــکل کاغذ و در مواردی هم خودکفایــی در بازار کاغذ 
مطرح بود اما هیچ گاه از مرحله حرف و شعار فراتر نمی رفت و معمولا راه حل ها 
کوتاه مدت و اغلب مقطعی بوده و بعد از مدتی مجدداً بازار کاغذ با بحران تازه ای 
مواجه می شــد و دوباره ثبات در این بازار از کنترل خارج می شــد و مشــکل 
دیگری به مشکلات بازار نشر اضافه می شد.همیشــه هم پای مافیای کاغذ در 
میان بود که نه کسی از کم و کیف آن خبر داشــت و نه اصلا معلوم می شد این 

مافیا از کجا نشأت می گیرد و چرا این قدر توان اثرگذاری در بازار نشر دارد.

یادداشت

 مسکن های ۲۵ متـری در میان  مدت 
به گرانی مسکن دامن خواهد زد

صفحه 8

 مبارزه مستمر است؟

 آغاز موج جدید 
برخورد با پوشاک قاچاق در عرضه

شركت پالايش نفت آبادان در نظر دارد مناقصه مشروحه ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیک دولت برگزار نماید، کلیه مراحل برگزاری تشریفات مناقصه از دریافت اسناد ارزیابی 
کیفی و سایر مراحل بعدی مناقصه از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس WWW.SETADIRAN.IR انجام خواهد شد. 

شماره مناقصه در رديف
دستگاه مناقصه گزار

شماره مناقصه در سامانه 
مبلغ تضمین شركت موضوعشماره تقاضاستاد

برنامه زمان بندی مراحل مناقصهدر مناقصه به ريال

400/1142002092179000669/ک1
40-90-0044300016/P08

الکترو پمپ/
واحد تفکیک 

گاز
1/375/000/000

الف- مهلت دريافت اسناد ارزيابی كیفی از سامانه 
ستاد از تاريخ 1402/10/27 لغايت 1402/11/11
ب-آخرين  مهلت ارائه و بارگذاری اسناد ارزيابی 
كیفی توسط مناقصه گران: مورخ 1402/11/29

 فراخوان ارزیابی کیفی )نوبت اول(

روابط عمومی - شرکت پالایش نفت آبادان
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/11/02
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/11/04

شناسه آگهی: 1648155
شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی
شرکت پالایش نفت آبادان ) سهامی عام(

شركت مجتمع گاز پارس جنوبي پالايشگاه سوم در نظر دارد اقلام مورد نیاز خود را با شرایط 
ذیل بصورت برگزاری مناقصة عمومي دو مرحله ای  یکپارچه از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 

دولت )سامانه ستاد( تامین نماید:
 شماره فراخوان در سامانه ستاد ايران: 2002096433000073

02/035R3MO مناقصه شماره MO-0200472-ER3 شماره مناقصه و تقاضا:  تقاضای 
 موضوع مناقصه/ شرح مختصر اقلام درخواستی: 

"Cooling Condanser Coil for HVAC":ساخت داخل 
 مبلغ تضمين شركت در فرايند ارجاع كار: 4/145/000/000    ریال

 نوع تضمين شركت درفرايند ارجاع كار:  تضمین شركت در فرایند ارجاع كار بصورت یكي از 
تضامین قابل قبول وفق آیین نامه تضمین شماره 123402/ت50659 ه مورخ 94/09/22 هیات وزیران  
و مطابق شرایط مندرج در سامانه ستاد مي باشد که می بایست قبل از تاریخ گشایش پاکتها به صورت 

فیزیکی تسلیم خریدار و در سامانه نیز بارگذاری گردد.
 مبلغ برآوردي مناقصه:  82/900/000/000 ریال

 آخرين مهلت دريافت اسناد ارزيابي كيفي و اسناد مناقصه در سامانه ستاد: 5 روز پس از 
درج نوبت دوم آگهی در صفحه اعلان عمومی سامانه ستاد ایران می باشد.

 آخرين مهلت بارگذاري پاکات الف,ب,ج و مستندات ارزيابي كيفي )رزومه( در سامانه 
ستاد:  ظرف مدت دو هفته پس از انقضای مهلت دریافت اسناد می باشد.

 آدرس مناقصه گزار:  استان بوشهر- شهرستان عسلویه-شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی-
پالایشگاه سوم-اداره تدارکات کالا

بدیهی است کلیه فرآیند برگزاری مناقصه الکترونیکی از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
)سامانه ستاد( به نشانی: WWW.SETADIRAN.IR انجام می پذیرد وبه پیشنهاد های خارج از 
سامانه ستاد هیچگونه ترتیب اثری داده نخواهد شد و مناقصه گران بایستی نسبت به ثبت نام در سامانه 

ستاد و دریافت گواهی امضاء الکترونیکی اقدام نمایند.
مناقصه گران مي توانند جهت كسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن های07731315037-5118-5023 

تماس حاصل فرمایند. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1402/11/02 تاريخ انتشار نوبت دوم: 1402/11/03

 آگهي فراخوان مناقصه عمومي 
دو مرحله ای یکپارچه

روابط عمومي شركت مجتمع گاز پارس جنوبي

شناسه آگهی: 1648834

نوبت اول
شرکت ملی گاز ایران

شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی

 شرکت خميرمايه والکل رازی )سهامی عام( در نظردارد خرید 200,000 عدد 
کیسه PP  خمیرمایه 70*40 را از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای شماره 129-

1402 به شرکت های تولید کننده ی واجد شرایط واگذار نماید، لذا از كلیه شرکت 
های توانا در این زمینه دعوت مي گردد در صورت تمایل جهت شركت در مناقصه و 
ارائه پیشنهاد قیمت از تاریخ  انتشار آگهي و حداكثرتا 6 روز پس از آن) توزیع اسناد 
از مورخ 1402/11/02 تا 1402/11/07(، پس از واریز نمودن مبلغ 500,000 ریال به 
حساب شماره 0103106435002 بانک صادرات بنام شرکت خمیرمایه والکل رازی 

جهت دریافت اسناد به نشانی ذیل الذکر مراجعه نمایند:
 اهواز کیلومتر 35 جاده آبادان،جنب دعبل خزاعی،شرکت خمیر مایه والکل رازی،اداره 
شماره  به  نمابر  و  تماس061-33131330  شماره  قراردادها،  امور  داخلی،  بازرگانی 

061-33131330
 دفتر تهران : خیابان سئول ، نرسیده به نیایش، نبش 12 متری دوم ، پلاک 92 ، منطقه 

19، کد پستی : 73793-19958 تلفن : 13- 88673811– 021
 جهت پاسخگویی به سوالات و رفع ابهام اسناد با شماره  06133131302تماس بگیرید.

توضيحات :
1- شماره مناقصه عمومی یک مرحله ای 129-1402 می باشد.

2- پیش پرداخت به میزان 50 درصد مبلغ کل در قبال ارائه ضمانت نامه بانکی به میزان 
120 درصد مبلغ پیش پرداخت.

3- آخرین مهلت تسلیم پیشنهاد قیمت نیز ساعت 13 روز سه شنبه مورخ 1402/11/10  
می باشد.

4- تاریخ بازگشایی راس ساعت 14 روز شنبه مورخ 14/ 1402/11 می باشد.
5- هزینه چاپ آگهي در روزنامه بعهده  برنده  یا برندگان مناقصه خواهد بود.

6- به پیشنهادات مبهم ومشروط و مخدوش و پیشنهاداتی که بعد از موعد مقرر ارسال 
گردد مطلقاً ترتیب  اثرداده نخواهد شد.

  آگهي مناقصه عمومی یک مرحله ای
 1402-129

شرکت خمیرمایه و الکل رازی

شناسه آگهی: 1650511
مدیر انرژی و سیالات فولاد مبارکه: 

هزینه انرژی صنایع فولادی طی سه سال گذشته 
۱۰ برابر افزایش داشته و به نرخ های جهانی رسیده است

سید امیر طباطبائیان مدیر انرژی و سیالات فولاد مبارکه 
در گفت وگو با خبرنگار فولاد در پاسخ به این مطلب 

افزایش   ۱۴۰۲ پاییز  در  مبارکه  فولاد  که 
مصرف انرژی داشته است، اظهار کرد: فولاد 

تولید  در  مختلفی  فرایندهای  مبارکه 
اینکه  به  باور  و  دارد  انرژی  و مصرف 
کل انرژی ورودی باید به محصول و 
یا آهن اسفنجی و فولاد خام تبدیل 

شود اشتباه است. 
سید امیر طباطبائیان مدیر انرژی و 
سیالات فولاد مبارکه در گفت وگو با 

خبرنگار فولاد در پاسخ به این مطلب 
که فولاد مبارکه در پاییز ۱۴۰۲ افزایش 

مصرف انرژی داشته است، اظهار کرد: فولاد 
مبارکه فرایندهای مختلفی در تولید و مصرف 

باید به  انرژی ورودی  اینکه کل  به  باور  انرژی دارد و 
محصول و یا آهن اسفنجی و فولاد خام تبدیل شود اشتباه است.

وی افزود: در واقع سایر فرایندها مانند نیروگاه، نورد گرم و سرد واحدهایی 
هستند که در مصرف انرژی تأثیرگذارند؛ بنابراین تمام انرژی مصرفی فولاد 
مبارکه نمی تواند به همان میزان به صورت خطی با رشد محصولات در یک 

راستا قرار گیرد.
اختصاص حجم زیادی از گاز خریداری شده فولاد مبارکه برای تولید برق 

توسط نیروگاه داخلی
طباطبائیان ادامه داد: در حال حاضر در تولید اسلب و آهن اسفنجی در 
پاییز امسال در مقایسه با مدت مشابه سال قبل به ترتیب ۸.۴ و ۴ درصد 
رشد تولید داشتیم و گاز و برق خریداری شده نیز ۱۲.۷ و ۱ درصد رشد 
داشته است. در واقع در پاییز امسال نسبت به سال گذشته تولید برق 
در نیروگاه داخلی افزایش یافته تا بتوانیم واحد فولادسازی را به عنوان 

بزرگ ترین مصرف کننده برق، پشتیبانی کنیم.
مدیر انرژی و سیالات فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: حجم زیادی از گاز 
خریداری شده در پاییز امسال بابت تولید برق استفاده شده و اگر حجم گاز 
مصرفی نیروگاه در تولید برق از کل گاز خریداری شده را کم کنیم، کل گاز 
مصرفی در فرایند تولید حدود ۷.۳ درصد بوده است که با افزایش تولید 

آهن اسفنجی و فولاد خام تناسب دارد.
وی افزود: بنابراین تحلیل با اتکا به یک گزارش از شبکه کدال صحیح نیست 
و مصرف انرژی ارتباط مستقیم با تولید ندارد، زیرا نوع انرژی و مصرف در 
فرایندها متنوع است و با توجه به نیاز خط تولید و میزان دسترسی به شبکه 
برق و گاز سراسری و محدودیت های انرژی، میزان انرژی دریافتی و تولید 

متفاوت است.
طباطبائیان در پاسخ به اینکه گفته شده انرژی ۲۳ میلیون نفر در صنعت 
فولاد گم می شود، گفت: به طورکلی طبق آمار وزارت نیرو ۳۳ درصد برق 
کشور در بخش خانگی مصرف می شود و ۱۷.۵ درصد در بخش عمومی 

و ۱۴.۷ درصد در بخش کشاورزی و سهم صادرات ۲.۳ 
است و مابقی این عدد ۳۳ درصد در بخش صنعت 
است و از این مقدار تنها ۶ تا ۷ درصد در کل 
صنعت فولاد کشور مصرف می شود و سهم 
درصد   ۲ تا   ۱.۵ معادل  مبارکه  فولاد 

است.
مصرف برق در فولاد مبارکه ۱۰ درصد 

کمتر از استانداردهای ملی است
مدیر انرژی و سیالات فولاد مبارکه با 
تأکید بر اینکه مصرف برق در فولاد 
ملی  استانداردهای  با  مطابق  مبارکه 
استاندارد  همین  طبق  گفت:  است، 
به ازای هر تن فولاد خام ۸۰۰ کیلووات 
ساعت انرژی الکتریکی مصرف می شود که 
خوشبختانه این مقدار در فولاد مبارکه ۱۰ درصد 
هم کمتر است و از زمان راه اندازی فولاد مبارکه تاکنون 

همواره مصرف برق پایین تر از حد استاندارد بوده است.
وی با بیان اینکه اصطلاحاً از این انرژی در قسمت مولد استفاده می شود 
و در ازای مصرف انرژی، تولید ناخالص ملی ایجاد شده است، تصریح کرد: 
فولاد مبارکه به تنهایی ۱.۵ درصد تولید ناخالص ملی )GDP( کشور را 
ایجاد می کند؛ درصورتی که در واحدهای غیرمولد مثل خانگی و عمومی در 

قبال مصرف انرژی، تولیدی انجام نمی شود یا بسیار ناچیز است.
طباطبائیان مدیریت انرژی را در فولاد مبارکه از ابتدای راه اندازی یک 
موضوع نهادینه شده عنوان کرد و گفت: در همین راستا کمیته عالی انرژی 
از سال های اول بهره برداری تشکیل شده و سیاست آن تأمین و بهینه سازی 
-ISO انرژی در تمام دوران بهره برداری بوده و از سال ۹۴ هم استاندارد

پیاده سازی شده که هرساله توسط مراجع ملی و  ۵۰۰۰۱ در شرکت 
بین المللی پایش و اندازه گیری شده و طبق همین استاندارد برنامه ریزی 

برای کاهش مصرف انرژی برای سال های آینده انجام می شود.
از پیش تعیین شده جهت  برنامه های  به آن  نتوانیم  اگر  ادامه داد:  وی 
اما  نمی شود،  تمدید  استانداردها  کنیم  پیدا  دست  انرژی  بهینه سازی 
خوشبختانه این مهم انجام و از سال ۹۴ به بعد هرساله استاندارد مدیریت 
انرژی را کسب و تثبیت کرده ایم. در واقع با این استاندارد نشان دادیم که 
اهمیت انرژی برای فولاد مبارکه و همچنین در دیگر صنایع، زیاد است. از 
سوی دیگر هزینه های انرژی به شدت افزایش پیدا کرده و از سال ۱۳۹۹ 
به بعد بیش از ۱۰ برابر افزایش داشته و به نرخ های جهانی رسیده است و 
تصور اینکه انرژی ارزان و بدون ارزشی به صنایع فولاد تحویل داده می شود 
اشتباه است، بااین حال بهینه سازی مصرف انرژی همواره اهمیت زیادی 
داشته و نشان آن پروژه ها و اقدامات انجام شده طی دوران بهره برداری و 
با مصوبات کمیته عالی انرژی است. به طوری که طی ۲ سال گذشته بر 
اساس همین برنامه ریزی ها و پیاده سازی استاندارد مدیریت انرژی بیش از 

۲ میلیون و ۸۰۰ هزار گیگا ژول انرژی مصرفی کاهش یافته است.
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در کنگره بزرگداشت شهدای نهاجا انجام شد
ونمایی از تقریظ مقام معظم رهبری بر پوستر  ر

کنگره شهدای نهاجا
یادداشت فرمانده معظم کل قوا در حاشیه تمثال شهدای نیروی هوایی 

ارتش با حضور رییس مجلس شورای اسلامی رونمایی شد.
 در کنگره بزرگداشــت شــهدای نیــروی هوایی ارتش و ۶۳ شــهید 
دانش آموخته دانشــگاه علوم و فنون هوایی شهید ســتاری که در این 
دانشگاه برگزار شد، از یادداشــت حضرت امام خامنه ای فرمانده معظم 
کل قوا در حاشیه تمثال شــهدای نیروی هوایی ارتش رونمایی به عمل 

آمد.
در این مراســم، »محمدباقر قالیباف« رئیس مجلس شورای اسلامی، 
امیر سرلشــکر »ســیدعبدالرحیم موســوی« فرمانــده کل ارتش، 
حجت الاسلام والمســلمین »عباس محمدحســنی« رئیس سازمان 
عقیدتی سیاسی ارتش، سردار سرتیپ پاسدار »امیرعلی حاجی زاده« 
فرمانده نیروی هوافضای ســپاه، امیر سرتیپ خلبان »حمید واحدی« 
فرمانده نیروی هوایی ارتش، امیر ســرتیپ »علیرضــا صباحی فرد« 
فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش و جمعــی از فرماندهان و خانواده 

معزز شهدا حضور داشتند.
همچنین در پایان کنگره از تعدادی از خانواده های معزز شــهدا تجلیل 

شد.

در واکنش به شهادت 5 مستشار ایران در سوریه
امیرعبداللهیان: فعالیت مستشاران نظامی 

ایران در منطقه با قدرت ادامه می یابد
 وزیر امور خارجه با اشــاره به شــهادت تعدادی از مستشــاران ایرانی 
در سوریه در حمله تروریســتی رژیم صهیونیســتی به دمشق گفت: 
بی تردید شکست صهیونیســت ها در مقابل اراده مردم غزه با اینچنین 

اقدامات بزدلانه تروریستی قابل جبران نخواهد بود.
حســین امیرعبداللهیان وزیر امــور خارجه کشــورمان در واکنش به 
شهادت پنج مستشــار ایران در سوریه توســط رژیم صهیونیستی در 
صفحه شــخصی خود در فضای مجازی نوشــت: فعالیت مستشاران 
نظامی ایران در مبارزه با تروریسم و تامین امنیت منطقه با قدرت ادامه 

خواهد یافت.
وی ادامه داد: رژیم اســراییل همدســت اصلی جریان های تروریستی 
و دشــمن درجــه یــک امنیت منطقه اســت. بــی تردید شکســت 
صهیونیســت ها در مقابل اراده مردم غزه با اینچنیــن اقدامات بزدلانه 

تروریستی قابل جبران نخواهد بود.

امیرعبداللهیان خاطرنشــان کرد: ضمــن ادای احترام بــه روح بلند 
مستشــاران نظامی شــهید ایرانی در دمشــق، از خداوند متعال علو 
درجات را برای این شــهدا و صبــر و آرامش قلبی بــرای بازماندگان 

مسئلت دارم.

امیر واحد:
وز را مدیون مجاهدت های   امنیت امر

شهدا هستیم
فرمانده نیروی هوایــی ارتش با بیــان اینکه امنیت امــروز را مدیون 
مجاهدت های شهدا هستیم، گفت: مسیر شهدا همان صراط مستقیم 

است و این مسیر همچنان در نیروی هوایی ارتش ادامه خواهد داشت.
امیر حمید واحدی فرمانده نیروی هوایی ارتش حمید واحدی، فرمانده 
نیروی هوایی ارتش در مراسم کنگره شــهدای نیروی هوایی ارتش که 
در دانشــگاه هوایی شهید ستاری برگزار شــد، گفت: در ابتدا، شهادت 
جمعی از مدافعان حرم را به محضر حضرت بقیه الله الاعظم )عج(، رهبر 
معظم انقلاب )مدظله العالی( و خانواده های آن ها و همچنین، برادران 

غیرتمندم در سپاه پاسداران تبریک و تسلیت عرض می کنم.
وی افزود: شرکت مسئولین عالی رتبه لشــکری و کشوری نمایندگان 
محترم ولی فقیه در اســتان ها و خانواده های معزز شــهدا که صاحبان 
اصلی این مراســم پر خیر و برکت هســتند، مایه فخر و مباهات است. 
حضور پیشکسوتان سال های دفاع مقدس که شهیدان زنده ما هستند 

به این کنگره زینت دوچندان بخشیده است.

فرمانده نیروی هوایی ارتش در ادامه با اشاره به اهداف برگزاری کنگره 
شــهدای نیروی هوایی ارتش بیان کرد: این کنگره با هدف بزرگداشت 
۱۲۵۸ شهید نیروی هوایی ارتش از جمله ۶۳ شــهید دانشگاه هوایی 

شهید ستاری برگزار شده است.
وی ادامه داد: دیدار و دلجویــی از همه خانواده های معزز شــهدا در 
اقصی نقاط کشــور، برگزاری مســابقات فرهنگی و ورزشی، حضور 
پیشکســوتان در جمع دانشــجویان و رســانه ها بــرای تبیین نقش 
فداکاری شــهدا و عزت و اقتدار ایران عزیز از جمله برنامه های جانبی 

این کنگره بوده است.
امیر سرتیپ واحدی با اشــاره به مشــارکت پایگاه های نیروی هوایی 
ارتش در کنگره بزرگداشــت شــهدای این نیرو، تصریح کرد: در حال 
حاضر همزمان با برگزاری مراســم در دانشــگاه هوایی ستاری در ۱۰ 
پایگاه نیروی هوایی صدا و تصویر ما را دریافت می کنند و در این مراسم 

به صورت برخط حضور دارند.
وی ادامه داد: همچنان که زنده نگه داشــتن یاد و خاطره شهدای واقعه 
عاشورا طی ســده های متمادی منجر به زنده ماندن و فراگیری مکتب 
عاشورا شده است در جهانی که با ســرعت به سوی استحاله فرهنگی و 

هویتی می رود نکوداشت یاد و خاطره شهدا ما را در امان نگاه می دارد.
فرمانده نیروی هوایی ارتش تاکید کرد: اگر بخواهیم در جامعه نیروهای 
مسلح شاهد رویش بابایی ها، ستاری ها، یاســینی ها و دوران ها باشیم، 
راهکار آن زنده نگه داشــتن یاد و خاطره آنها و تشــریح نــوع نگاه به 

زندگی، ایمان و ولایتمداری آن هاست.
وی افزود: ما در خلوص نیت، عدم ترس از مــرگ و حضور به هنگام در 
پشتیبانی از جبهه مقاومت توســط دانش آموختگان همین دانشگاه 
حضور بابایی های جوان را شاهد بودیم این مسیر امیدبخش با تمسک 

به سیره شهدا در نیروی هوایی ادامه خواهد یافت.

تریبون

معاون اول رئیس جمهور و دبیر کل سازمان ملل متحد 
در حاشیه اجلاس سران کشورهای عضو جنبش عدم 
تعهد با یکدیگر دیدار و درباره مسائل مهم منطقه ای از 

جمله وقایع اخیر غزه گفت وگو و تبادل نظر کردند.
 محمد مخبر  در دیدار  آنتونی گوتــرش با بیان این که 
»آن چه امروز در غزه بر علیه مــردم مظلوم این منطقه 
می گــذرد، موجب رنجــش همه انســان های آزاده و 
وجدان های بیدار شده است«، افزود: بمباران وحشیانه 
و بی امان مناطق مســکونی و غیر نظامــی، به خاک و 
خون کشــیدن هزاران زن و کودک بیگناه و پس از آن 
ممانعت از هرگونه امدادرسانی به این منطقه جنایتی 

است که تاکنون سابقه نداشته است.
وی با تقدیــر از مواضع دبیرکل ســازمان ملل در قبال 
جنایات رژیم صهیونیســتی در غزه، به نگرانی جدی 
کشورهای منطقه از گســترش دامنه جنگ در صورت 
عدم توقــف جنایتگری صهیونیســتها اشــاره کرد و 
افزود: این وقایع تلخ و تاســف بار موجــب جریحه دار 
شدن احساسات ملت های جهان شــده و امروز انتظار 

از مجامــع بین المللی نقــش آفرینی موثر و 
مشارکت فعال تر برای توقف جنایات در غزه 

است.
وی بــا تاکید بــر این کــه »رژیــم غاصب 
صهیونیستی به گواه همه دبیران کل سازمان 
ملل به هیچ یک از قوانیــن و معاهدات بین 
المللی خصوصا توقف شــهرک ســازی ها 

پایبند نبوده«، افزود: از همین منظر جمهوری اسلامی 
راهــکار دو دولتی را راهکار حل مســئله فلســطین 
نمی داند بلکه معتقد است بدون آنکه دیگران بخواهند 
برای این ملت تصمیم بگیرند مراجعه به آرای عمومی 
همه مردم فلســطین برای تعیین حق سرنوشت شان، 

تنها راه حل دموکراتیک این مسئله است.
معاون اول رئیس جمهور همچنین ساز و کار ناعادلانه 
حق وتو را موجب تضعیف جایگاه سازمان ملل خواند و 
گفت: اگر چنین حق ناعادلانه ای وجود نداشت امروز 
بواســطه وتو قطعنامه های شــورای امنیت از سوی 
آمریکا بســیاری از زنان و کودکان فلسطین به خاک و 

خون کشیده نمی شدند.وی افزود: بازنگری 
در این زمینــه و اصلاح این رویــه ضرورت 

اساسی دارد.
دبیر کل سازمان ملل نیز در این دیدار اوضاع 
کنونی در غزه را بســیار غم بــار و دراماتیک 
توصیف کرد و با بیان اینکه وضعیت بحرانی 
این منطقــه بلحاظ حجم تخریــب و میزان 
کشتار غیر نظامیان نسبت به همه بحران های گذشته 
در دوران مسئولیتش در ســازمان ملل بی سابقه بوده 
اســت، افزود: ما با همه آنچه در تــوان داریم در تلاش 
هستیم تا کمکهای بشر دوستانه را به دست مردم غزه 
برسانیم اما متاســفانه بمباران بی وقفه مانع اصلی در 

روند کمک رسانی به این منطقه است.
گوترش همچنین با اشــاره به تبعات گسترش دامنه 
بحران به دیگر نقــاط منطقه از جملــه تهدید امنیت 
آبراهه های بین المللی گفت: ما متعهد به اســتفاده از 
همه ظرفیت های موجود بــرای توقف جنایات در غزه 

هستیم.

دبیر کل سازمان ملل در ادامه ضمن محکومیت اقدام 
اســرائیل در توسعه شهرک ســازی در کرانه باختری 
گفت: بسیاری بر این باورند که اسرائیل بدنبال تسلط 
بر نوار غزه اســت درحالیکه به عقیده مــا آنها بدنبال 
ســلطه کامل بر کرانــه باختری و تخلیه غیــر قانونی 
ساکنان این منطقه از خانه و کاشــانه شان هستند که 
تحقق چنین طرحی موجب بحران بی پایان و افزایش 
جنگ و درگیری دائمی در ســرزمین های فلسطینی 
خواهد شد.گوترش با اشاره به اینکه به زعم وی حملات 
حماس نیز غیرقابل قبول بــوده و وی آن را نیز محکوم 
کرده اما معتقد اســت تنبیه یا مجــازات جمعی قابل 
قبول نیســت و در این زمینه ســازمان ملل با از دست 

دادن ۵۲ نفر از کارکنان خود نیز سهیم است.
دبیرکل ســازمان ملل متحد با اشــاره به اینکه احترام 
زیادی برای ایران و تاریخ این ســرزمین قائل اســت، 
اظهار داشــت: ایران باید یکی از ســتون های اساسی 
خاورمیانه جدید باشــد و نقش فعالی برای تحقق صلح 

در منطقه ایفا کند.

نخستین ســیگنال ماهواره »ثریا« با موفقیت به زمین 
مخابره شــده است.ســازمان فضایی اعــلام کرد که 
نخستین ســیگنال ماهواره »ثریا« با موفقیت به زمین 
مخابره شــده است.عیســی زارع پور، وزیر ارتباطات 
و فنــاوری اطلاعات نیز در فضای مجــازی اعلام کرد: 

»ســیگنال های ماهــواره ثریــا دریافت شــد و حال 
ماهواره خوب است.شب گذشته ایستگاه های زمینی 
ما ســیگنال های ماهواره ثریا و داده هــای تله متری 
مربوط به سلامت زیر سامانه های تامین انرژی، تعیین 
موقعیت خودکار، ارتباطی و کنترلی و پردازشــگرها و 

... را دریافت کردند که نشون میده حال ماهواره خوبه.
تبریک و خدا قوت به همکاران دانشمند و پرتلاشم در 
پژوهشگاه فضایی.«ماهواره »ثریا« متعلق به سازمان 
فضایی ایران روز گذشته، ۳۰ دی ماه توسط ماهواره بر 
ســوخت جامد ســه مرحله ای »قائــم ۱۰۰« نیروی 

هوافضای ســپاه با موفقیت به فضا پرتاب شد و در مدار 
۷۵۰ کیلومتری تزریق شد.این ماهواره بر قابلیت حمل 
محموله هایی تــا ۱۰۰ کیلوگرم را دارد و در ســومین 
پرتاب آزمایشــی خود، یک محموله تحقیقاتی با جرم 

تقریبی ۵۰KG را در مدار ۷۵۰KMدایروی قرار داد.

معاون

ثریا

خریــدار  ســخنگوی شــورای نگهبان 
در جدیدتریــن گــزارش خود بــه مردم، 
عمده تریــن ابهامــات و ایرادات شــورای 

نگهبان به برنامه هفتم را تشریح کرد.
 هادی طحان نظیف ســخنگوی شــورای 
نگهبــان در صدمیــن گزارش از سلســله 
گزارش هــای خــود بــه مــردم در کانال 
شــخصی اش در »بله«، عمده ترین ابهامات 
و ایرادات شــورای نگهبان به برنامه هفتم را 
تشــریح کرد که متن این گزارش به شــرح 
زیر اســت:لایحه »برنامه پنج ســاله هفتم 
پیشرفت جمهوری اســلامی ایران« پس از 
بررسی در شورای نگهبان، اخیراً به مجلس 
بازگردانده شدبررســی این لایحه که پیش 
از تصویب نهایی آن و بر اســاس نسخه های 
غیررسمی در شورای نگهبان آغاز شده بود 
و تا روزهای قبل ادامه داشت، از جهت تعداد 
جلسات شورا و گزارشات کارشناسی تهیه 
شده توســط پژوهشکده شــورای نگهبان 
کم نظیر است. شورای نگهبان برای بررسی 
این مصوبه ۵۴ جلسه فشــرده و پیاپی، گاه 
در ســه نوبت صبح، ظهر و شب، برگزار کرد 
که طی آن مواد مصوبه به دقت مورد بررسی 
قرار گرفت. در کنار جلســات شورا، مجمع 
مشــورتی فقهی نیز گزارشــات خود را به 
شورا ارسال می داشت و پژوهشکده شورای 
نگهبان نیز جلســات متعددی با ذی نفعان، 
کارشناسان و نهادهای مرتبط برگزار کرد و 

در نتیجه این جلسات و بررسی کارشناسان 
پژوهشکده نزدیک به ۷۰۰ صفحه گزارش 
کارشناسی در خصوص احکام برنامه هفتم 
آمــاده گردید که مــورد توجه و اســتفاده 

اعضای شورای نگهبان قرار گرفت.
عمده ابهامــات و مغایرت هــای این لایحه 
که در مــوارد متعددی مورد ایراد شــورای 

نگهبان قرار گرفته است، عبارتند از:

الف( عدم تعریف اصطلاحات جدید
یکی از ابهامات رایج شورای نگهبان در این 
مصوبه، روشن نبودن تعریف برخی مفاهیم 
و اصطلاحات به کار رفته در مصوبه اســت. 
شــورای نگهبان بــه دلیل فقــدان تعریف 
قانونی و روشن نبودن مصادیق این مفاهیم 
و اصطلاحــات آنان را واجد ابهام شــناخته 
اســت. مفاهیمی مانند »کیفیــت دارایی 
بانک ها و مؤسسات اعتباری غیربانکی« در 
جز )۳( بند )ب( مــاده )۸(، »اوراق گواهی 
اعتبار مولــد )گام(« در جــز )۱( بند )ث( 
ماده )۱۰(، »الگوی )مــدل( مالی« در جز 
)۱( بنــد )الف( مــاده )۵۴( و »دارایی های 
نامشــهود« در بند الحاقی )۱( ماده )۶۶( از 

این جمله اند.

ب( مشخص نبودن نسبت احکام با 
اختیارات سایر مراجع قانونی

از دیگر ابهامات شــورای نگهبان نسبت به 

این مصوبه، روشن نبودن نسبت میان برخی 
از احکام آن بــا صلاحیت ســایر نهادهای 
قانونــی همچون شــورای عالــی انقلاب 
فرهنگی، شــورای عالی فضــای مجازی و 

ستاد کل نیروهای مسلح است. 
به طور مثال چون مشــخص نبود که احکام 
مذکور در فصل ارتقــای فرهنگ عمومی و 
رســانه با توجه به مصوبات شــورای عالی 
انقلاب فرهنگی انجام می شود یا خیر، واجد 

ابهام شناخته شد. 
همچنین نســبت احکام موجــود در بند 
)ب( و بند الحاقی )۳( مــاده )۶۵( با مفاد 
»ســند راهبردی جمهوری اسلامی ایران 
در فضای مجازی« مصوب شــورای عالی 
فضای مجازی مشــخص نبود کــه از این 
حیث شــورای نگهبــان آن را واجد ابهام 

دانست.

 ج( واگذاری اختیار قانون گذاری
 به نهادهایی غیر از مجلس

به اســتناد قانون اساســی، قانون گذاری از 
صلاحیت هــای انحصاری مجلــس بوده و 
قابل تفویض بــه نهادی دیگر نیســت. در 
بخش هــای مختلف مصوبه بــدون تعیین 
ضوابط تقنینی لازم برخــی موضوعات به 
قوه مجریه واگذار شــده بود و از این جهت 
مغایر اصل ۸۵ قانون اساســی شناخته شد. 
به طــور مثــال در تبصره بند خ مــاده )۹( 
تعیین ضوابط تأسیس و فعالیت کانون های 
صندوق های قرض الحسنه به صورت مطلق 
به شــورای پول و اعتبار واگذار شده بود. در 
بند پ ماده )۱۶( تعیین اســتاندارد میزان 
اموال غیــر منقول مورد نیاز دســتگاه های 
اجرایی به صــورت مطلق بــه وزارت امور 
اقتصادی و دارایی تفویض شده بود. در بند 
پ ماده )۴۰(، زمان قطع موقت سهمیه آب 
چاه های کشاورزی بدون تعیین ضابطه و به 
صورت مطلق به هیأت وزیران واگذار شــده 
بود که تمام موارد مذکــور مغایر با اصل ۸۵ 

قانون اساسی شناخته شدند.

د( ابهام در ضوابط و معیارها
یکی از پرتکرارترین ایرادات شورای نگهبان 
به این مصوبه، عدم تعییــن چارچوب های 
ضوابط پیش بینی شــده در مصوبه اســت. 
به طور مثــال در بند الف ماده ۶، شــرایط و 

معیارهای تأیید یا رد صلاحیت مؤسســات، 
نهادها و شرکت های ارائه دهنده ی خدمات 
توسعه کســب وکار مشخص نشــده بود. یا 
در بند ت مــاده )۳۳( ویژگی ها، شــرایط و 
ضوابط »مناطق گلخانه ای بزرگ مقیاس« 
مشخص نشــده بود یا در جز ۱ بند ت ماده 
)۴۰( شرایط و ماهیت فعالیت »تشکل های 
بهره برداران« مبهم بود. همچنین در جز ۴ 
بند الف ماده )۶۹( شــرایط و ضوابط اعطای 
مجــوز کارورزی ســلامت الکترونیکی به 
شرکت های دارای صلاحیت تعیین تکلیف 
نشــده بود. تمام این موارد بــرای رفع ابهام 
توسط مجلس شورای اسلامی در اظهارنظر 
شورای نگهبان منعکس شــدند.همچنین 
مجلــس در بخش هــای مختلــف مصوبه 
احکامی به لایحه دولــت اضافه کرده بود که 
اجرای برخی از احکام اضافه شــده، منجر به 
افزایش هزینه های عمومی می شــد و از این 
حیث مغایر اصل ۷۵ قانون اساســی بود. اما 
با توجه به حکم بند ب ماده )۱۱۸(، احکامی 
که منجر بــه افزایش هزینه هــای عمومی 
می شود در حدودی که منابع لازم آن توسط 
دولت در لوایح بودجه ســنواتی پیش بینی 
شــود، اجرا می شــود. لذا شــورای نگهبان 
اظهارنظر در رابطه با احکامــی که منجر به 
افزایــش هزینه های عمومی می شــود را به 
مراحل بعدی و بعــد از تعیین تکلیف نهایی 

این بند موکول کرد.

مخبر: جنایات صهیونیست ها باید متوقف شود

نخستین سیگنال ثریا به زمین مخابره شد

خریدار  رئیس مجلس شــورای اسلامی 
گفت: بیشــترین نقش را نیروی هوایی در 
ابتدای جنگ بر عهده داشــت و اگر نیروی 
هوایی نبود چه بسا دشمن از پل کرخه عبور 

می کرد و ورودی خوزستان را بسته بود.
 محمدباقر قالیباف در کنگره بزرگداشــت 
شــهدای نیروی هوایی ارتش در دانشــگاه 
شهید ستاری با بیان اینکه جوانان ما در این 
دانشگاه میراث داران شهدا هستند، اظهار 
کرد: دانشگاه شهید ســتاری مورد افتخار 
ملت ایران اســت و خداوند را شــاکرم که 
توفیق حضور در جمع خانواده شهدا و جمع 

حاضر را دارم.
وی خطاب به دانشــجویان دانشگاه ستاری 
ادامــه داد: در روزهــای ابتدایی جنگ یک 
رزمنده ساده در بیابان های خوزستان بودم 
و فانتومی که از پایگاه دزفول بلند شــد و ما 
از شــوش آن را می دیدیم و اکنون به عنوان 
راوی صحبــت می کنم که جوانــان بدانند 
که  ادامه دهنده چه مســیری هستند و چه 

وظیفه ای دارند.
رئیس مجلس افــزود: عنایت خداوند اگر بر 
این قرار گیرد که جمعــی و ملتی را هدایت 
کند، در هر مشکلات و خطری او را به سمت 
حق و عدالت هدایت می کند. ببینید سنت 
های الهی چگونه است. نیروی هوایی زمان 
رژیم گذشــته یک نیروی ویژه ای است که 
آمریکا روی آن ســرمایه گــذاری کرد زیرا 
می خواســت این مجموعه را طوری تربیت 
کند که در باور خود داشت اما به خاطر افراد 
مخلص همین نیروی هوایی اولین افسرانی 
می شوند که در مسیر انقلاب به میدان می 

آیند.

وی ادامــه داد: در آغاز تهاجم دشــمن در 
شــهریور ۵۹ انســجام لازم وجود نداشت، 
سازمان رزم در سپاه برای این چنین جنگی 
وجود نداشــت. در دوره بنی صدر مشکلات 
زیادی وجود داشت و دشمن به کشور حمله 
کرد و ما به چشــم خود دیدیــم که چگونه 
نیروی هوایی جانفشانی کرد و جلوی نفوذ 
دشمن را گرفت. بیشــترین نقش را نیروی 
هوایی در ابتدای جنگ بر عهده داشت. اگر 
نیروی هوایی نبود چه بســا دشــمن از پل 
کرخه عبور می کرد و ورودی خوزســتان را 

بسته بود.
قالیباف خاطرنشان کرد: همه تلاش دشمن 

این بود که جلوی صادرات نفت ما را بگیرد. 
دشــمن امکانات و تجهیزات و سلاح های  
شوروی و غرب را همزمان در اختیار داشت 
اما صادرات نفــت ما تعطیل نشــد و این از 

افتخارات نیروی هوایی ما است.
وی افزود: افســران نیروی هوایی ما با ایثار 
و مجاهــدت ماموریت های خــود را انجام 
دادند. قبل از عملیات خیبر پوشش هوایی را 
با شــهید بابایی در قرارگاه نصرت هماهنگ 
کردیم. این اولیــن برخورد من با شــهید 
بابایی بود. ما آنجا مرتب بمباران می شدیم 
و زمانی بمباران نمی شدیم که اف ۱۴ های 
ما پرواز می کردند و وقتی اف۱۴ ها منطقه 

را ترک می کردند، بمباران روی سر ما آغاز 
می شد.

رئیس مجلــس ادامه داد: در ســال ۶۴ که 
عملیاتی نبــود، برخی فرماندهــان قرعه 
کشی کرده بودند که به حج بروند. قرار بود با 
آخرین پروار برویم و با اولین پرواز برگردیم. 
شهید بابایی هم گفت من جزو فرماندهانی 
هستم که اســم من از قرعه کشی برای حج 
درآمده است. ما هم خوشحال شدیم که می 
توانیم با هم به حج برویــم. یکی دو روز بعد 
وی گفت من منصرف شدم چون اینجا کار 
دارم. شهید ســلیمانی می گفت انسان باید 
اول شهید بشود تا شهید بشود. خداوند مقرر 

کرده بود که شهید بابایی در روز عید قربان 
شهید شود و تیر به گلوی این شهید بخورد. 

ما وارثان این چنین شهدایی هستیم.
قالیباف با تجلیــل از مجاهدت های نیروی 
هوایی ارتش در دروان دفاع مقدس، اظهار 
کرد: نیروی هوایی وابســته تریــن نیرو به 
آمریکا بود و حق باز کردن قطعات در ایران 
وجود نداشت و مستشاران آنها را انجام می 
دادند. واقعیــت این بود که همــه فکر می 
کردند نیروی هوایی بــه همین دلیل ادامه 
نمی یابد اما این نیرو  زنده نگه داشــته شد و 
امروز »ما می توانیم« در نیروی هوایی ارتش 
معنابخشی شــد و عینیت پیدا کرد. قدرت 
پهپادی امروز قابل مقایســه با دوران دفاع 

مقدس نیست.
وی با بیــان اینکه نیروهای مســلحی که با 
تکیه بر مردم و باورهــای الهی حرکت کند، 
موفق خواهد بود، گفــت: امروز امید جهان 
اسلام به نیروهای مســلح کشورمان است. 
از خدا بخواهیم مــا میراث خوار شــهدا و 
رزمندگان نشویم بلکه میراث دار آنها شده 
و راه آنها را ادامه دهیم. باید با همان روحیه 

شهدا پیش برویم.
قالیباف در پایان گفــت: خدای عرصه دفاع 
و امنیت، خدای اقتصاد، سیاست و فرهنگ 
هم هست و اگر امروز در این عرصه ها دچار 
اشکال هســتیم، باید به خودمان برگشته و 
نگاه کنیم که در باورها و گفتمان خود دچار 
مشــکل هســتیم. ایمان به باورهای الهی 
و تکیه به مردم موجب موفقیت می شــود. 
اگر در این مســیر حرکت کنیم می توانیم 
این مشکلات اقتصادی را حل کنیم و ثبات 

اقتصادی داشته باشیم.
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شتاب آهنگ خودکفایی کاغذ در دولت سیزدهم
علی الله ســلیمی  دولت ها یکی پس از دیگری می آمدند و می رفتند 
اما مسئله کاغذ، مانند دردی که به این راحتی درمان ندارد، برای اهالی 
مطبوعات و فعالان بازار نشر همچنان مشکل ساز بود. تا دولت سیزدهم 
از راه رسید و در کنار برنامه های کوتاه مدت که برای مهار بازار بحران زده 
کاغذ اقدام کرد، همزمــان برنامه های بلندمدت برای غلبه بر مشــکل 
کاغذ را هم در دســتور کار خود قرار داد و در افــق برنامه های فرهنگی 
کشــور، خودکفایی در بازار کاغذ را هم به عنوان یــک اولویت مطرح و 

برای موفقیت در این زمینه پافشاری کرد.
در ابتدای امر کمتر کســی از فعالان بازار نشــر این افق و چشــم انداز 
بلندپروازانه در دولت سیزدهم را جدّی می گرفت، چرا که در دولت های 
پیشین هم شعارهای غلبه بر مشکل کاغذ و در مواردی هم خودکفایی 
در بــازار کاغذ مطرح بــود اما هیــچ گاه از مرحله حرف و شــعار فراتر 
نمی رفت و معمولا راه حل ها کوتاه مدت و اغلــب مقطعی بوده و بعد از 
مدتی مجدداً بازار کاغذ با بحران تازه ای مواجه می شد و دوباره ثبات در 
این بازار از کنترل خارج می شــد و مشکل دیگری به مشکلات بازار نشر 

اضافه می شد.

همیشه هم پای مافیای کاغذ در میان بود
همیشــه هم پای مافیای کاغذ در میان بود که نه کسی از کم و کیف آن 
خبر داشت و نه اصلا معلوم می شد این مافیا از کجا نشأت می گیرد و چرا 
این قدر توان اثرگذاری در بازار نشر دارد. بنابر این، مشکل و بحران کاغذ 
به همین راحتی به صنعت نشــر کشور هم ســرایت می کرد و متعاقب 
آن، تیراژ کتاب ها ســیر نزولی پیدا می کــرد و همزمان قیمت  کتاب ها 
در یک سیر صعودی پیوســته روز به روز فاصله خریداران کتاب با این 
کالای فرهنگی را زیــاد و زیادتر می کرد تا جایی که در نهایت انتشــار 
و فروش کتاب در کشور با رکود بی ســابقه ای مواجه شد که در مواردی 
تیراژ کتاب ها به زیر ۱۰۰ نسخه هم رســید و در مقابل، قیمت کتاب ها 
در مواردی به ۱۰ برابر هم افزایش یافت. این یعنی، ایجاد بحران جدی 
در صنعت نشر و همزمان حوزه کتاب و کتابخوانی که فرهنگی عمومی 

جامعه را با چالش های جدی مواجه می کرد.
در چنین شــرایطی بود که دولت ســیزدهم آن تصمیم سخت، جدی 
و نهایی را گرفت کــه هر طوری هســت تولید کاغذ ســرعت بگیرد و 
نقطه ایده آل در این حوزه که همانا خودکفایــی در تولید کاغذ داخلی 
است از مرحله شــعار عبور کند و در کمترین زمان ممکن محقق شود. 
اندیشیدن به خودکفایی در تولید کاغذ، آن هم در شرایطی که تنها در 
چهار ماه نخست سال گذشــته حدود ۲۲۵ هزار و ۶۰۸ تن کاغذ و مقوا 
به کشور وارد شــده بود، جرأت و اعتماد به نفس بالایی را می طلبید که 

دولت سیزدهم خود را در این زمینه مصممّ می دید.
اقدامات متعدد زیرســاختی در این بخش با ســرعت و جدیتّ و حتی 
با فعالیت های شــبانه روزی و جهادی پیگیری و انجام شــد و سرانجام 
موانع موجود بر ســر راه خودکفایی در زمینه تولیــد کاغذ داخلی یکی 
پس از دیگری کنار رفت و چشــم انداز خودکفایی در تولید کاغذ وضوح 
بیشتری یافت و با تمرکز ویژه دولت سیزدهم بر این مساله، تولید کاغذ 
ایرانی از پنج هزار به ۸۰ هزار تن افزایش یافت.در راســتای تحقق این 
اهداف بود که امسال برای اولین بار ۱۵۵ میلیون نسخه کتاب مدارس 
با کاغــذ ایرانی چاپ شــد. در حالی کــه در زمان آغــاز فعالیت دولت 
ســیزدهم تولید کاغذ پنج هزار تن بود که اکنون به ۸۰ هزارتن رسیده 
و چند مجموعه تولیدی کاغــذ آماده بهره برداری اســت. این رویکرد 
دلگرم کننده دولت ســیزدهم بخشــی از جهاد و پیشــرفت در حوزه 
فرهنگ است که با خودکفایی در تولید کاغذ محقق و توسعه فرهنگ و 

کتاب و کتابخوانی در جامعه را بیش از پیش تسهیل و فراگیر می کند.

صمد حسن زاده رئیس اتاق بازرگانی ایران شد
در جریان برگزاری انتخابات مجدد ریاست اتاق بازرگانی، صمد حسن 
زاده رئیس اتاق بازرگانی ایران شــد. اول بهمن ماه )یکشنبه( انتخابات 
مجدد ریاست اتاق بازرگانی ایران در هشتمین جلسه هیئت نمایندگان 
دور دهم اتاق ایران، بعد از هفت ماه اختلاف دولت و بخش خصوصی بر 
سر انتخابات دور دهم اتاق، برگزار شد.در جریان برگزاری این انتخابات 
از بین ۲۱ نفر داوطلب تایید صلاحیت شده، ۱۷ نفر انصراف دادند و در 
نهایت کاندیدهای نهایی صمد حســن زاده، احد عظیم زاده، مجتبی 
غیابی و فرج الله معماری بودند که رقابت برای کرســی ریاســت اتاق 
بازرگانی ایران بین آن ها انجام شد.در نهایت صمد حسن زاده  با کسب 

۲۰۸  رای به عنوان رئیس اتاق بازرگانی ایران در دور دهم انتخاب شد.
گفتنی اســت در این انتخابات از ۴۹۸ عضو هیئــت نمایندگان ، ۴۱۳ 
نفر رای دادند.از بین چهــار کاندید صمد حســن زاده ۲۰۸ رای، فرج 
الله معمــاری ۱۸۱ رای، احد عظیــم زاده ۱۵ رای و مجتبی غیابی پنج 
رای کسب کردند و ســه رای نیز باطله بود.با توجه به اینکه صمد حسن 
زاده پیش از این عضو هیئت رئیسه بود ، در ادامه انتخابات دیگری برای 

عضو جایگزین او در هیئت رئیسه برگزار خواهد شد.
در ادامه محسن بهرامی ارض اقدس، حسین پیرموذن، محمود تولائی، 
علی اکبر عبدالملکی، خورشید گزدرازی به عنوان کاندیدهای کرسی 
عضو هیئت رئیسه اتاق بازرگانی ایران، برنامه های خود را ارائه می کنند 
که البته با انصــراف بهرامی ارض اقدس به نفع پیر مــوذن ، رقابت بین 

چهار کاندیدا در جریان است.

رییس سازمان مالیاتی اعلام کرد
دریافت تسهیلات خرد بدون گواهی مالیاتی 

ماده ۱۸۶ قانون مالیات  های مستقیم
 رییس سازمان امور مالیاتی کشور اعلام کرد: در راستای تکریم مودیان 
و تســهیل امور و بهبود و ارتقای فضای کســب و کار، امــکان دریافت 
تسهیلات خرد بدون دریافت گواهی مالیاتی بر اساس ماده ۱۸۶ قانون 
مالیات  های مســتقیم فراهم و مازاد بر حدنصاب تعیین شده، مشمول 

مقررات تبصره یک ماده ۱۸۶ این قانون شد.
به گزارش سازمان امور مالیاتی کشور، ســید محمدهادی سبحانیان 
با صدور بخشــنامه ای متن اصلاحی ماده یک ضوابط اجرایی موضوع 
تبصره یک مــاده ۱۸۶ قانون مالیات  های مســتقیم را جهــت اجرا به 

ادارات کل امور مالیاتی سراسر کشور ابلاغ کرد.
در این بخشنامه تصریح شده اســت: اعطای هرگونه تسهیلات ارزی و 
ریالی توسط بانک ها و موسســات اعتباری غیربانکی که از این پس به 
اختصار موسســه اعتباری نامیده می شــوند، به کلیه اشخاص حقوقی 
و حقیقی )صاحبان مشــاغل( موضــوع قانون مالیات های مســتقیم 
برای اشــخاص حقوقی از مبلغ معادل ۶۵ درصد سقف نصاب معاملات 
متوســط )موضوع مــاده )۳( قانون برگــزاری مناقصــات - مصوب 
۱۳۸۳( و بالاتر و برای اشــخاص حقیقی از مبلغ معــادل )۳۵ درصد( 
ســقف حدنصاب مذکور و بالاتر ظرف مدت یک سال شمسی از ابتدای 
فروردین ماه تا پایان اســفندماه( مشــمول مقــررات تبصره یک ماده 
۱۸۶ قانــون مذکور می باشــد.تبصره: معادل ریالی تســهیلات ارزی 
اعطایی بر اســاس نرخ مندرج در قرارداد، مبنای تعیین شمول یا عدم 
شمول تســهیلات مذکور به حکم تبصره یادشده است.مقررات تبصره 
یک ماده ۱۸۶ قانون مالیات  های مســتقیم بدین شــرح است: اعطای 
تســهیلات بانکی به اشــخاص حقوقی و همچنین صاحبان مشاغل از 
طرف بانک ها و سایر موسســات اعتباری منوط به اخذ گواهی های زیر 
خواهد بود: ۱- گواهی پرداخت یا ترتیب پرداخت بدهی مالیاتی قطعی 
شــده. ۲- گواهی اداره امور مالیاتی مربوط مبنی بر وصول نسخه ای از 

صورت های مالی ارایه شده به بانک ها و سایر موسسات اعتباری.

یادداشت

بازار

 به دنبال نامــه اعتراضی وزیر امور اقتصــادی و دارایی 
کشــورمان، رئیس گروه ویژه اقدام مالــی در نامه ای 
رســمی ضمــن پذیــرش درخواســت جمهــوری 
اســلامی ایران بیان کرده که اصلاحات و تغییرات در 
اســتانداردهای خود مرتبط با قطعنامه ۲۲۳۱ شورای 
امنیت سازمان ملل متحد را به همه کشورهای عضو و 
شبکه جهانی مبارزه با پولشویی خود اعلام کرده است.

به گزارش وزارت امور اقتصادی و دارایی، پیرو ارســال 
نامه اعتراضی از طرف »ســید احســان خاندوزی« به 
رئیس گروه ویژه اقدام مالی )FATF( و پیگیری مرکز 
اطلاعات مالی جمهوری اسلامی ایران برای حذف نام 
ایران از ذیل توصیه شــماره هفت و استانداردهای این 
نهاد، سرانجام رئیس گروه ویژه اقدام مالی طی نامه ای 

رسمی ضمن پذیرش درخواست جمهوری 
اســلامی ایران بیــان کرد کــه اصلاحات و 
تغییرات در اســتانداردهای خــود مرتبط با 
قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت سازمان ملل 
متحد را به تمامی کشــورهای عضو و شبکه 
جهانی مبارزه با پولشــویی خود اعلام کرده 

است.
این موضوع بیانگر مطالبه گری دولت مردمی و شورای 
پیشگیری از جرائم پولشــویی و تامین مالی تروریسم 
با رویکرد احقاق حقوق ملت ایــران از گروه ویژه اقدام 

مالی است.
پیش از این وزیر امــور اقتصادی و دارایــی در نامه ای 
اعتراضی به گروه ویژه اقدام مالی )FATF( خواســتار 

آن شــده بود تا نام جمهوری اسلامی ایران 
از ذیل توصیه هفت و ســایر اســناد مرتبط 
این نهاد با قطعنامه ۲۲۳۱ شــورای امنیت 

سازمان ملل متحد حذف شود.
 )FATF( توصیه هفت گروه ویژه اقدام مالی
در خصوص تحریم هــای هدفمند مرتبط با 
اشاعه سلاح های کشــتار جمعی است که از 
کشورها می خواهد در راســتای قطعنامه های شورای 
امنیت ســازمان ملل متحد اقدامات بیان شده از قبیل 
توقیف وجوه و دارایی های اشــخاص تعیین شــده را 

بدون تاخیر اعمال کند.
پیرو ارســال نامه اعتراضی از طرف وزیر امور اقتصادی 
و دارایی بــه رئیس گروه ویژه اقــدام مالی )FATF( و 

پیگیــری مرکز اطلاعــات مالی جمهوری اســلامی 
ایران برای حــذف نام ایــران از ذیل توصیه شــماره 
هفت و اســتانداردهای این نهاد، سرانجام رئیس گروه 
ویژه اقدام مالــی طی نامه ای رســمی ضمن پذیرش 
درخواســت جمهوری اســلامی ایران بیــان کرد که 
اصلاحــات و تغییرات در اســتانداردهای خود مرتبط 
با قطعنامه ۲۲۳۱ شــورای امنیت سازمان ملل متحد 
را به تمامی کشورهای عضو و شــبکه جهانی مبارزه با 

پولشویی خود اعلام کرده است.
این موضوع بیانگر مطالبه گری دولت مردمی و شورای 
پیشگیری از جرائم پولشــویی و تامین مالی تروریسم 
با رویکرد احقاق حقوق ملت ایــران از گروه ویژه اقدام 

مالی است.

دبیر شــورای عالی مناطــق آزاد و ویــژه اقتصادی با 
اشــاره به مصوبه هیئت وزیران مبنی بر واردات خودرو 
به کشــور گفت: هم اکنون امکان واردات خودروهای 
پلاک مناطق آزاد به سرزمین اصلی با پرداخت عوارض 
قانونی فراهم شــده و این خودروها می توانند به پلاک 
ملی تبدیل شوند. همچنین واردات خودروهای برقی 

و هیبریدی تا ســقف ۴۰ هزار دلار می توانند به مناطق 
آزاد وارد شــوند و خودروهای احتراقی هم به ازای هر 
یک خودرویی کــه از منطقه آزاد به ســرزمین اصلی 
وارد می شــود، اجازه  واردات یک خــودرو به منطقه 
آزاد با سقف ۲۰ هزار دلار داده شــده است. حجت الله 
عبدالملکی اظهار کرد: موضوع خودرو در مناطق آزاد 

به دو بخش واردات خودروهای پــلاک منطقه آزاد به 
سرزمین اصلی و واردات خودروهای نو به مناطق آزاد 
تقسیم بندی می شــود. عبدالملکی اضافه کرد: هیئت 
وزیران مصوبه مربوط به هر دو بخش را تصویب و ابلاغ 
کرده و اکنون امکان واردات خودروهای پلاک مناطق 
آزاد به سرزمین اصلی با پرداخت عوارض قانونی فراهم 

شده و می توانند به پلاک ملی تبدیل شوند. وی گفت: 
بحث دوم که مربوط به واردات خودروهای نو به مناطق 
آزاد اســت هم از یکی - دو هفته گذشته هیات وزیران 
مصوبه اش را ابلاغ کــرد. بر این اســاس، خودروهای 
برقی و هیبریدی تا ســقف ۴۰ هزار دلار می توانند به 

مناطق آزاد وارد شوند.

FATF

و خودر

مریم فکری  بررســی ها نشان می دهد که 
بورس تهران از ابتدای زمســتان تاکنون با 

بازدهی منفی ۲.۵ درصد مواجه شده است.
 حال بازار ســهام همچنان خوب نیســت؛ 
ایــن را می شــود در نمودار عملکــرد بازار 
مشــاهده کرد. فراز و فرودی کــه در رفتار 
این روزهای بورس مشــاهده می شــود، به 
نوعی پیش بینــی را از ســهامداران گرفته 
است، آن هم در شــرایطی که فعالان بازار 
اعتقاد دارند که بورس از افزایش قیمت ها در 
بازارهای موازی عقب مانده، اما تصمیمات 
خلق الســاعه و آنی، هر لحظه شــلیکی به 
ارزش بــازار اســت و ســرمایه گذاران را با 

ریسکی تازه مواجه می کند.
آن طور که در عملکرد بازار ســهام در طول 
یک ماه گذشته مشــاهده می شود، ریزشی 
در حــدود ۵۷ واحد اســت؛ به طــوری که 
شــاخص بورس از ۲ میلیون و ۲۱۰ هزار و 
۲۱۷ واحد در ابتدای زمســتان، به حدود ۲ 
میلیــون و ۱۵۳ هــزار و ۲۰۳ واحد کاهش 
پیدا کرده اســت. این یعنی بازار ســهام با 

ریزش ۲.۵ درصدی مواجه شده است.
بهنام صمدی، کارشــناس بازار ســرمایه 
دربــاره وضعیت ریزشــی بازار ســرمایه و 
دلایل آن می گوید: دیروز دســتورالعملی 
در خصــوص قیمت گــذاری نفت خــام و 
فرآورده های نفتی منتشــر شد که ابهاماتی 
که در خصــوص این دســتورالعمل وجود 
داشت، باعث شــد که بازار واکنش شدیدی 
را نشــان دهد. در ابتدا پالایشی ها واکنش 
نشــان دهد و ســپس این موضوع به بقیه 

گروه ها تسری پیدا کرد.
وی می افزایــد: البتــه امــروز یک ســری 
شفاف ســازی ها داشــتیم؛ مثل پالایشگاه 

بندرعباس کــه گفتند این دســتورالعمل 
روی ما تاثیری ندارد و همچنین پالایشگاه 
اصفهان. حالا فعلا کم کم اوضاع بورس دارد 

به حالت قبل برمی گردد.

محدوده حمایتی محکم بازار سرمایه
این کارشناس بازار سرمایه در ادامه تصریح 
می کنــد: فــارغ از این مســاله، تنش های 
سیاســی در منطقه هم روی بــازار اثرگذار 
بودند که هم باعث رشــد قیمــت دلار در 
بازار آزاد شــد و هم این که بورس یک بازار 
ریســک گریز و از تنش به دور اســت. این 
تنش ها باعث شد که یک مقدار بازار واکنش 
منفی به اتفاقات نشــان دهد و شاهد قرمز 

شدن باشــیم.صمدی در عین حال معتقد 
اســت که تا محدوده ۲ میلیون و ۱۵۰ هزار 
واحد، حمایت محکمی برای بازار محسوب 
می شــود و عملا این محدوده را امروز حفظ 
کرد. در حال حاضر اگرچه بازار قرمز است، 

ولی به تعادل رسیده است.
وی همچنین می گوید: یــک اتفاق دیگری 
هم که افتاد، بازگشایی نماد فولاد صبا بود. 
این شرکت در بدترین شــرایط فرسایشی 
بازار، ۴ هزار و ۵۰۰ میلیــارد تومان تامین 
مالی از بازار کرد، اما امروز پس از ۲۵ درصد 
ریزش که تقریبا به هزینه رســیده، متعادل 
اســت، اما متاســفانه اثر منفی خود را روی 

بازار گذاشت.

این کارشناس بازار ســرمایه معتقد است: 
فشار فروش این ســهم هم یکی از اتفاقاتی 

بود که روی بازار اثر منفی داشت.
صمدی با بیان این که اتفاقات مثبتی را هم 
در بازار شــاهد بودیم، می گوید: برای مثال، 
ذوب آهن اصفهــان بالاخره گزارش تجدید 
ارزیابی اش را روی کدال گذاشت و آن باعث 
شد که صف خرید ایجاد شــود و یک مقدار 

فضا را مثبت کرد.
وی می افزاید: الان هم بــا وجود این که بازار 
وضعیت نامطلوبی دارد، اما این نماد به صف 

خرید رسیده است.
این کارشناس بازار سرمایه عنوان می کند: 
به نظر می رسد بیشــترین خبری که روی 

بازار اثر داشــته باشــد، یکی همین تجدید 
ارزیابــی دارایی شرکت هاســت و یکی هم 
بحــث تعدیل نرخ بهــره بین بانکی باشــد 
که می توانــد روی بازار اثرگذار باشــد و ما 
خیلی هنوز نشــانه هایی از کاهش نرخ سود 

نمی بینیم.

پیش بینی بازار سهام
صمدی با پیش بینی وضعیت بازار ســرمایه 
تا پایان سال می گوید: بازار ســرمایه واقعا 
نسبت به بقیه بازارها، از تورم نرخ دلار عقب 
است. یعنی خیلی از سهم ها با دلار ۲۸ هزار 
تومان معامله می شوند و بازار از نظر بازدهی 

نسبت به سایر بازارها عقب است.
وی تاکیــد می کنــد: به نظر می رســد اگر 
تنش ها فروکش کنــد، می تواند تــا پایان 
سال به ســقف قبلی که در اردیبهشت ماه 
ثبت کرده بود، برســد؛ به خصوص این که 

گزارش های ۹ ماهه خوبی داشتیم.
این کارشناس بازار سرمایه درباره وضعیت 
بازار در ســال ۱۴۰۳ تصریــح می کند: در 
نیمه اول ســال، مجامع را داریــم و از الان 
برای خیلی ها قیمت هــا جذابیت دارد که 
بخرند و ســود مجامع را از اردیبهشــت تا 
تیرماه بگیرنــد. به نظر من بــازار می تواند 
در ســال آینده وضعیت رو به رشد صعودی 
داشته باشــد؛ به خصوص این که فعلا بازار 
ارز هــم تــکان خورده اســت و ایــن، یک 
پارامتر موثر روی بازار ســرمایه و سوددهی 

شرکت هاست.
صمدی تاکید می کند: کلا اگر ریســکی از 
ســمت دولت متوجه بازار نشــود، بورس 
می تواند رشــد کند و رکــورد جدیدی در 

شاخص های بازار سرمایه ببینیم.

وه ویژه اقدام مالی انجام شد؛عقب نشینی FATF در برابر دولت سیزدهم در پی نامه اعتراضی وزیر اقتصاد به رئیس گر
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آغاز موج جدید برخورد با پوشاک قاچاق در عرضه
محمدحسین ســیف اللهی مقدم  یک 
مقــام مســوول در وزارت صمت با اشــاره 
به شــروع طرح برخورد با قاچاق پوشــاک 
در شــهر تهران اظهــار داشــت: برخورد با 
عرضه کننــدگان برندهای محرز پوشــاک 

قاچاق در تهران آغاز شده است.
 در ماه های اخیر بسیاری از تولیدکنندگان 
پوشــاک نســبت به وضعیت بازار شــب 
عیــد هشــدار داده و خواســتار برخورد با 
عرضه کنندگان پوشــاک قاچــاق در بازار 
شدند؛ پیش ازاین، طرح مبارزه با برندهای 
محرز پوشاک قاچاق از ســال ۱۳۹۷ آغاز و 
تا اواخر ســال ۱۳۹۹ به صورت غیرمتمرکز 
ادامه دار بود. اما متأســفانه بــه دلیل عدم 
اســتمرار اجرای این طــرح، برندهایی که 
امــکان واردات قانونــی آن چندین ســال 
است وجود نداشــته و قطعاً از طریق قاچاق 
وارد کشــور می شــود، همچنان به وفور در 
بازار یافت شــده و به صــورت علنی عرضه 

می شوند.
در همین راســتا، اخیراً اتحادیــه تولید و 
صادرات نساجی و پوشاک ایران در نامه ای 
خطاب بــه مقام معظــم رهبری با اشــاره 
به ســهولت قاچاق پوشاک و ســایر کالاها 
به کشــور از طرق مختلف اعم از گمرکات، 
رویه های گــذر مرزی، ملوانــی، ته لنجی، 
مناطــق آزاد و باتوجــه بــه گســتردگی 
مرزهــا و فقــدان گلوگاه هــای مقابله ای، 
مؤثرتریــن شــیوه مقابله با ایــن ویروس 

به شــدت فلج کننده را برخورد در ســطح 
عرضه دانسته و خواســتار تشدید اقدامات 

مقابله ای شده اند.
در بخشــی از این نامه آمده بود: »اگرچه بر 
اســاس فرمان حضرت عالی می بایست عزم 
جدی دســتگاه های متولی مبارزه با قاچاق 
کالا بر این باشــد که عمل قاچاقچی کاملًا 
بدون صرفه و همراه با خطر باشــد و جنس 
قاچاق از پیــش از مبــادی ورودی تا محل 
عرضه آن در بازار، آمــاج اقدامات گوناگون 
این مبارزه قرار گیرد، متأســفانه هم اکنون 
شــاهدیم مقابله در تمام عرصه ها رها شده 
و هم اکنون بازار پوشــاک کشــور متأثر از 
قاچاق بیش از ســه میلیارد دلاری اســت 
که متولیان ذی ربط بــا ارائه آمارهای غلط، 
به جای انجام وظایف خود در جهت برخورد 
ســعی در پنهان کردن این معضــل دارند 
درحالی که هیچ حرکــت عملیاتی و مثبتی 
در جهت مقابله با ایــن معضل بالاخص در 

سطح عرضه مشاهده نمی شود.«

آغاز طرح سراسری برخورد 
با عرضه کنندگان پوشاک قاچاق

حجت الله قاســمی رئیس اداره بازرســی 
و کشــف کالای قاچــاق اداره کل صنعت، 
معدن و تجارت اســتان تهران در گفت وگو 
با خبرنگار مهر با بیان اینکه طرح سراسری 
برخورد با قاچاق پوشــاک آغاز شده است 
گفت: بر اساس ابلاغ ســتاد مرکزی مبارزه 

با قاچاق کالا و ارز، وزارت صمت با همکاری 
فراجا طرحی را با هدف برخورد با برندهای 

محرز پوشاک قاچاق آغاز کرده است.
وی افــزود: این طــرح از امروز در ســطح 
عرضــه آغاز شــده و قطعاً بــا ۱۲۵ مورد از 
برندهای محرز قید شــده در ابلاغیه وزارت 
صمت برخــورد خواهد شــد. همچنین در 
خصوص برخــورد با پوشــاک قاچاق، طی 
جلســات متعددی با مدیران مجتمع های 
تجاری بزرگ در شــهر تهران، اطلاع رسانی 
و اخطار داده شد که به ســرعت، برندهای 
محرز قاچــاق را جمــع آوری کنند.رئیس 
اداره بازرسی و کشــف کالای قاچاق اداره 
کل صنعت، معدن و تجارت اســتان تهران 
ادامه داد: عــلاوه بر جمــع آوری برندهای 
محرز قاچاق در فروشــگاه ها، تابلوهایی که 
نام ایــن برندها در آن وجــود دارند نیز باید 
جمع آوری شــوند. با وجود هشــدارهای 
داده شده، متأســفانه تعدادی از واحدهای 
صنفی بــه عرضه پوشــاک قاچاق بــا برند 
محرز ادامه می دهنــد؛ بارها اعلام کرده ایم 
که برخوردها با قاطعیت انجام خواهد شد و 

هیچ استثنایی وجود نخواهد داشت.

عرضه پوشاک تقلبی و استوک 
در پوشش برندهای محبوب

قاسمی اظهار داشــت: مردم باید بدانند که 
عمده پوشــاک قاچاق که در حال حاضر به 
نام برندهای معروف در فروشگاه های کشور 

عرضه می شــود، همان برنــد اصلی که در 
کشورهای دیگر ارائه می شــود، نیست. در 
واقع این کالاها به صورت اســتوک، فله ای، 
کیلویــی و حتی پوشــاک دســت دومی 
هستند که با یک شست وشو، با قیمت های 
بسیار بالایی به فروش می رسند و متأسفانه 
مردم، عموماً نسبت به پیامدهای بهداشتی 
ســنگینی که برای آنان به وجود می آورد، 
آگاهی ندارنــد.وی تأکید کــرد: بنابراین، 
از مــردم خواســتاریم که ایــن موضوعات 
را حتمــاً مدنظر قــرار دهنــد و بدانند که 
پوشــاکی که در ظاهر با برندهای خارجی 
وارد بازار شــده اســت، برند اصلی نیست. 
البته طبق قانون مبــارزه با قاچاق کالا و ارز، 
هر پوشاک وارداتی فاقد شناسه ای چه اصل 

باشد و چه تقلبی، قاچاق محسوب می شود.
رئیس اداره بازرســی و کشف کالای قاچاق 
اداره کل صنعــت، معدن و تجارت اســتان 
تهران بیان کرد: ممکن اســت بخشــی از 
پوشــاک با برندهای محرز، اصلی باشــند؛ 
اما بخش عمده ای از این پوشــاک استوک، 
فلــه ای، کیلویی و »تاناکورایی« هســتند؛ 
ورود این کالاها نه تنها موجب آسیب تولید 
ملی شــده بلکه می تواند در زمینه سلامتی 
نیز برای جامعه معضل ایجــاد کند.وی در 
پایان این گفت وگو بیان کــرد: این برخورد 
از غرب تهران آغاز شــده اما فقط محدود به 
این منطقه نخواهد بود؛ بلکه به کل مناطق 
شهر و حتی استان تهران نیز گسترش پیدا 

خواهد کرد.
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رئیس وظیفه عمومی فراجا اعلام کرد
خدمت سربازان متاهل در محل سکونت همسر

بنا بر اعلام رئیس وظیفه عمومی فراجا ســربازان متاهل می توانند در 
محل سکونت خود یا همسر خود خدمت سربازی را انجام دهند.

ســردار تقی مهری در یک برنامــه تلویزیونی گفت: کلیه کســانی که 
متاهل هســتند اختیار دارند در محل ســکونت خود و یا همسر خود 

خدمت سربازی انجام دهند.
وی درباره ارائه خدمات درمانی  به سربازان نیز اظهار کرد: تمام کسانی 
که ســرباز هســتند ولو اینکه مجرد یا متاهل باشــند؛ دارای دفترچه 

خدمات درمانی هستند.
 رئیس وظیفه عمومی فراجا خاطر نشــان کرد: در واقع یک ســرباز در 
ارائه خدمات درمانی از سوی بیمارســتان ها، درمانگاه ها و مراکز طرف 

قرارداد با نیروهای مسلح هیچ فرقی با افسر ارشد، سردار و امیر ندارد.

رییس کمیسیون سلامت شورای شهر تهران:
منبع عمده آلایندگی هوا وسایل نقلیه هستند

رییس کمیسیون ســلامت شورای شهر تهران با اشــاره به اینکه منبع 
عمده آلایندگی هوا وســایل نقلیه هســتند، گفت: سیاست های نابجا 
به آلودگی هوا در تهران دامن زده اســت. مهدی پیرهادی در دویست و 
دهمین جلسه شورای اسلامی شــهر تهران با ارائه گزارشی به مناسبت 
روز هوای پاک، گفت: حدود ۲۹ سال از نامگذاری روز هوای پاک در ۲۹ 
دی ماه سال ۱۳۷۴ می گذرد. متأسفانه آمارها نشان می دهد با گذشت 
حدود سه دهه نه تنها بهبودی در کیفیت هوا حاصل نشده؛ بلکه تعداد 

روزهای آلوده افزایش یافته است.
وی ادامه داد: به اســتناد پژوهش ها منبع عمده آلایندگی هوا وسایل 
نقلیه هستند. شــهرداری تا چه اندازه به وظایف  خود عمل کرده است؟ 
در برخی دوره ها شهرداری به وظایف خود عمل کرده و در برخی دوره 

ها خیر.
وی با اشــاره به اینکه مقــداری از ســوخت های مصرفی در کشــور 
از اســتاندارد کافی برخوردار نیستند، افزود: با سیاســت های نابجا به 
آلودگی هوا در تهران دامن زده شده است. وقتی موضوعات پیرامون این 
مسئله به بهانه ای برای امرار معاش تبدیل شده چگونه می توان از هوای 

پاک برای مردم سخن گفت و به برخورداری از این هوا دلخوش بود؟

رئیس کمیسیون ســلامت، محیط زیست و خدمات شــهری شورا با 
تأکید بر اینکه اجرایی ترین بند قانون هوای پاک بند ســوم آن اســت، 
اظهار کرد: هزینه محدودیت ها و تعطیلی ها چقدر اســت؟ عدم تأمین 
منابع مالی و عدم پیش بینی مســائل مالی به واسطه شرایط اقتصادی، 
سیاســی و بین المللی با آلودگی هوا پیوند خورده است. اگر هزینه های 
آلودگی هوا را بسنجیم، ۱۱.۳ میلیارد دلار برای درمان و خسارات دیگر 
بخش ها هزینه شــده اســت و اگر این هزینه ها را در بخش پیشگیری 

صرف می کردیم، شاهد وضعیت امروز نبودیم.
وی افزود: چند نفر باید جان خود را از دســت بدهند تا مقابله با آلودگی 
هوا و اقدامات پیرامــون آن در اولویت قرار بگیرد؟ این خســارات باید 
چقدر افزایش یابد که مقابله با آلودگی هوا مورد توجه قرار بگیرد؟ نسل 
های آتی این هزینه ها را بیشــتر پرداخت خواهند کرد و مســئولان را 
ملامت می کنند. مســئولان باید از آلودگی هوا برای نسلی که ممکن 
است بیمار باشــند و در آســتانه خطر کاهش کیفیت زندگی هستند، 

جلوگیری کنند. باید اقدامات لازم برای حل این مشکل صورت بگیرد.

رئیس شورای اسلامی شهر تهران خبر داد
بهره برداری از دومین پل مکانیزه پایتخت 

درسال آینده
رئیس شورای اسلامی شــهر تهران از بهره برداری دومین پل مکانیزه 
تهران در سال آینده خبر داد و گفت: پیشنهاد داده ایم برای پل مکانیزه 

دوم از المنت های برقی با هدف جلوگیری از یخبندان استفاده کنند.
 

مهدی چمران پیش از آغاز دویســت ودهمین جلســه علنی شــورای 
اســلامی شــهر تهران در جمع خبرنگاران در تشــریح دستور جلسه 
شورای اسلامی شــهر تهران گفت: در ابتدای این جلســه آقای امانی 
گزارشــی از بازدید محله ای در منطقه ســه را ارائه می کند و پس از آن 

آقای پیرهادی گزارشی از روز هوای پاک ارائه خواهند کرد.
وی اضافه کرد: بحث مهم شــورای شهر تهران بررســی متمم بودجه 
شهرداری تهران اســت که از ۷۶ هزار میلیارد تومان با افزایش ۳۱ هزار 

میلیارد تومانی مورد بحث و بررسی اعضای شورای شهر قرار می گیرد.
چمران ادامــه داد: پس از بررســی متمم بودجه نیز یک حسابرســی 

خواهیم داشت.
رئیس شورای اســلامی شــهر تهران درباره افتتاح پل مکانیزه بزرگراه 
ارتش نیز گفت: روز گذشته این پل افتتاح شد و در گذشته دوربرگردان 
هم سطحی که در این بزرگراه وجود داشت مشکلاتی را فراهم می کرد 
که با افتتاح این پل این مشــکلات حل و فصل خواهد شد. همچنین در 
همین مســیر ســال آینده نیز پل دوربرگردان دیگری آن هم به شکل 

مکانیزه به بهره برداری خواهد رسید.
چمران ادامه داد: مکانیزه بودن این پل در حوزه نگهداری و حفاظت آن 
است. با توجه به اینکه در محدوده سردسیر قرار گرفته و یخبندان های 
متعددی در آنجا اتفاق می افتد برای عدم اســتفاده از شــن و نمک از 
کناره های پل موادی که به آسفالت آســیب وارد نکند، تزریق می شود. 
البته برای پلی که مقرر است سال آینده به بهره برداری برسد پیشنهاد 
دادیم از المنت های برقی اســتفاده کنند تا با گرم نگه داشتن زیر پل از 
یخبندان آن جلوگیری شود.وی درباره جمع آوری دکل های مخابراتی 
در ســطح شــهر تهران اظهار کرد: اگر دکل های مخابراتی جمع آوری 
شــود اتفاق بســیار خوبی اســت پیش تر اعلام کرده بودیــم که این 
دکل های مخابراتی باید در شهر از شرکت ارتباطات شهر پروانه بگیرند 
تا عوارض سالیانه پرداخت کنند در حال حاضر جمع آوری این دکل ها 
کار مشکلی اســت اما اگر برنامه  ریزی برای این کار صورت گرفته قطعا 

کار خوبی خواهد بود.

دیوار

خریدار  تصویــب برنامه هفتم توســعه 
و بدنبــال آن موافقــت شــورای نگهبان 
و  بازنشســتگی«  »افزایــش ســن  بــا 
»متناسب ســازی حقوق  بازنشســتگان« 
فصلــی جدیــد در ســالهای  اشــتغال و 
بیمه پــردازی زنــان و مردان ایجــاد کرد؛ 
به طوریکه از این پس زنان در ۵۵ ســالگی 
و مــردان با رســیدن بــه ۶۲ ســالگی و با 
داشتن ۳۰ و ۳۵ سال ســنوات، می توانند 

»بازنشسته« شوند.
 با پایان بررســی لایحه برنامه هفتم توسعه 
در شورای نگهبان، بندی از ماده ۲۹ لایحه 
درخصوص »افزایش ســن بازنشستگی« 
در راســتای »کاهش ناترازی صندوق های 
بازنشســتگی و تقویت توان صندوق ها در 
انجام تکالیف محوله« خلاف موازین شــرع 
و قانون اساسی شناخته نشد، بدین ترتیب 
این بند نیز به تأیید شــورای نگهبان رسید 
و علی رغم تمامی مخالفت هــا، آب پاکی را 
به روی دست بیمه شــدگان ریخت؛ لذا به 
ازای هر سال سنوات اشتغال بیمه شدگان، 
چندین ماه به ســال های اشتغال آنها اضافه 
خواهد شــد. البته اجرای تمام یا بخشی از 
احکام فوق الذکر مشــروط بر آن است که 
سن بیمه شــده در زمان بازنشستگی برای 
مردان از ۶۲ ســال و برای زنان از ۵۵ ســال 
بیشتر نباشــد؛ به عبارت دیگر بر اساس این 
مصوبه جدید مجلس، سنوات خدمت لازم 
برای بازنشســتگی زنان و مردان، به ترتیب 

۳۰ و ۳۵ سال تعیین شده است.
با این حساب و قانونی شــدن این امر، تنها 
نحوه اجرا و تدویــن آیین نامه های اجرایی 
مطرح اســت که وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی و ســایر دســتگاه های ذی ربط 
در این زمینه باید دســتورالعملهای لازم را 

نگاشت تا آماده ابلاغ شود.
از دیگر ســو؛ در توافق دولت و مجلس برای 
رفع مشــکل کاهش ناترازی صندوق های 
بازنشســتگی و جلوگیری از ورشکستگی 
رســمی این صندوق ها مقرر شــد در ازای 
افزایش سن بازنشستگی، »همسان سازی 
حقوق بازنشستگان با شاغلان« اجرا شود؛ 
که هرچند در خفا، داد از نهــاد صندوق ها 
بدلیل بارمالی هنگفت این همسان ســازی 
بلند کرد اما از ســوی دیگر بارقه امیدی در 
دل بازنشستگان ایجاد کرد تا از قافله تورم و 

هزینه های زندگی عقب نمانند.
اما بحــث تامین منابع مالی پایــدار این امر 
آنقدر جدی شــد کــه رئیــس مجلس در 
روزهای آخر آذرماه، خواستار توضیح کتبی 
و شفاف دولت برای تامین محل منابع مالی 
اجرای همسان سازی شــد و شرط پذیرش 
آن را تخصیص ۵۰ همــت در لایحه بودجه 
ســال ۱۴۰۳ عنوان کرد؛ شــرطی که در 

نهایت رئیس سازمان برنامه آن را پذیرفت.
بدنبال این امــر و با اصلاحاتــی که دولت 
در لایحه بودجــه ســال ۱۴۰۳ انجام داد، 
منابع همسان ســازی حقوق بازنشستگان 
از محل افزایش مالیات بــر ارزش افزوده به 
میزان یک واحد درصد در سال آیند اجرایی 
خواهد شد که نشــان می دهد دولت منبع 
مالی پایــداری را بــرای آن در نظر گرفته 

است. 
پس از این امر، ۲۴ دیماه، سخنگوی شورای 
نگهبان نیــز از موافقت شــورای نگهبان با 
متناسب ســازی حقوق بازنشستگان خبر 
داد و گفت که »حکم برنامــه هفتم درباره 
متناسب سازی حقوق بازنشستگان خلاف 

موازین شــرع و قانون اساسی شناخته نشد 
و ظرف ۳ سال، بازنشســته باید ۹۰ درصد 
حقوق شاغلان را دریافت کند.« میزان ۹۰ 
درصد حقوق شــاغل همتراز بدین صورت 
است این افزایش از سال ۱۴۰۳ در سال اول 
۴۰ درصد و در سال های دوم و سوم هر سال 

۳۰ درصد افزایش می یابد.
تامین بار مالی اجرای همسان سازی هرچند 
باعث شــد صندوقهای بازنشستگی دولتی 
نفس راحتی بکشــند اما خیال برخی دیگر 
از صندوق ها همچــون تامین اجتماعی که 
به صورت ســه جانبه گرایی اداره می شــود 
آرام نیســت تا جایی که نمایندگان مجلس 
شــورای اســلامی بندی از لایحــه برنامه 
هفتــم توســعه را کــه در آن وزارت تعاون 
مکلف می شد تا نســبت به متناسب سازی 
حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی اقدام 
کند را بدلیل دارا بودن ابهــام و رفع آن، به 

کمیسیون تلفیق ارجاع دادند.
پس از ایــن ماجــرا حاجی بابایــی رئیس 
کمیســیون تلفیــق بودجه ســال ۱۴۰۳ 
مجلس، از تصویب ۱۷۰ هزار میلیارد تومان 
برای متناسب ســازی حقوق بازنشستگان 
تامیــن اجتماعــی در کمیســیون تلفیق 
مجلس خبر داد که  بر اساس آن ۱۷۰ همت 
از بدهی های دولــت به تامیــن اجتماعی 
توسط دولت پرداخت شــود و از آن محل، 
منابع اجــرای قانون همسان ســازی برای 
مستمری بگیران و بازنشســتگان سازمان 

تامین اجتماعی تامین شود.
این در حالیســت که نبایــد فراموش کرد 
افزایــش حقــوق بازنشســتگان تامیــن 
اجتماعــی توســط دولــت و کارفرمایان 
تعیین می شــود و مجلس در ایــن زمینه 
تعیین تکلیفــی نمی کند لــذا مجلس در 
این بخش تنها یک سیاست گذاری را برای 
بازنشستگان تامین اجتماعی داشته و برای 

این مصوبه، منبع تعیین کرده است.

متناسب سازی برای این بازنشستگان 
قابلیت اجرا دارد؟

درخصــوص نحوه اجرای متناسب ســازی 
حقوق ها توسط سازمان تامین اجتماعی و 
تامین منابع مالی آن، چالش های پیش روی 
سازمان و ... با علی حیدری، کارشناس رفاه و 

تامین اجتماعی به گفت وگو نشستیم.
حیــدری بــا بیــان اینکــه ســازمانها و 
صندوق هــای بیمه گر اجتماعی ســالانه 

به طور معمول متناســب ســازی را انجام 
می دهنــد گفت: حتــی ســازمان تامین 
اجتماعــی زمان برقــراری حقــوق برای 
بازنشســته و یا بازمانده، متناســب سازی 
را انجام می دهــد؛ در مــورد صندوق های 
لشگری و کشــوری هم همینطور است چرا 
که در تمامی این صندوقها هر سال حداقل 
حقوق تعیین می شــود که مبنــای تعیین 
حداقل مستمری هم قرار می گیرد. بنابراین 
مســتمری بازنشســتگان تامین اجتماعی 
شامل همان حداقل حقوق کارگران شاغل 
به علاوه مزایای جانبی است چرا که بیمه و 
مالیات از آن کسر نمی شــود در نتیجه یک 
متناســب ســازی در زمان برقراری حقوق 

بازنشستگی و مستمری داریم.
وی ادامــه داد: میانگیــن حقوق دو ســال 
آخر فرد شــاغل برای برقراری مســتمری 
بازنشســتگی در نظر گرفته می شــود، این 
میانگین از حداقل حقوق سال قبل + حداقل 
حقوق ســال بازنشسته شــدن، تقسیم بر 
۲ حاصــل می شــود؛ طبیعتا عــددی که 
بدست می آید از حداقل حقوق همان سال 
برقراری مســتمری کمتر اســت اما چون 
صندوق های بیمه گر مکلفنــد حقوق فرد 
در زمان بازنشســتگی هرچقدر باشد را بر 
مبنای حداقل حقوق همان ســال شاغلان 
بپردازند، بنابراین یک متناســب سازی در 
زمان برقراری مســتمری انجام می شــود. 
این در حالیست که متناسب سازی دوم نیز 
سالانه صورت می گیرد یعنی با آغاز هر سال 
جدید، وقتی حداقل دســتمزدها افزایش 
می یابد، این افزایش شامل مستمری بگیران 
هم می شود. این کارشناس تامین اجتماعی 
در ادامه در خصوص متناسب سازی حقوق 
بازنشستگان و مســتمری بگیران بر اساس 
حکم جدید برنامه هفتم توسعه اظهار کرد: 
در برنامه هفتم حکمی برای بازنشســتگان 
کشــوری و لشگری تصویب شــد تا حقوق 
آنها طی ســه ســال به ۹۰ درصــد حقوق 
شاغل همتراز برســد؛ بازنشسته چون بیمه 
و مالیات نمی دهد، حقوققش با متناســب 
سازی برابری می کند با ۱۰۰ درصد شاغل 
همتــراز خــودش و تکلیف این دســته با 
منابعی که از ســوی دولت اختصاص یافته، 
مشخص است. نمایندگان مجلس در مقابل 
انتظــارات بازنشســتگان تامین اجتماعی 
و نیروهای کارگری، مشــابه همین حکم را 
برای بازنشســتگان کارگــری هم تصویب 

کرد در حالیکه این مشابهت بین کارگران و 
کارمندان وجود ندارد چرا که بدلیل اجرای 
قانون مدیریت خدمات کشــوری و تعریف 
مشــاغل واحد در بین بازنشستگان دولتی  
یعنی کارمندان، می توان شاغل همتراز پیدا 
کرد؛ مثلا مشخص اســت فردی با مدرک 
دکترا و فلان سال ســنوات کاری  چه گروه 
و رتبه ای خواهد داشــت و یا یک لیسانسه 
جایگاهش با هر ســال ســابقه و مزایایش 
معلوم است لذا اســتانداردی برای این قشر 
وجود دارد امــا در حــوزه تامین اجتماعی 
و کارگران این اســتاندارد وجود ندارد چرا 
که هــر کارگاهــی و کارخانه ای مشــاغل 

جداگانه ای دارد.

تامین اجتماعی »پول« می خواهد نه 
قانون جدید 

وی ادامــه داد: از طــرف دیگر یکســری 
از بیمه پــردازان اصلا شــاغل نیســتند و 
بیمه شــده اختیاری، بیمه زنــان خانه دار، 
دانشــجویی، کارفرما و ... هستند لذا شاغل 
همتراز اینجــا )بین بیمه شــدگان تامین 
اجتماعی( معنی ندارد. از سوی دیگر برخی 
از بیمه ها مبتنی بر شــغل نیســت و یکی 
راننده و یکی قالیباف و یکی هنرمند و یکی 
پدیدآورنده کتاب و .. اســت؛ لــذا در حوزه 
تامین اجتماعی امکان اینکه شاغل همتراز 
پیدا کنید وجــود ندارد. این در حالیســت 
که بر اســاس ماده ۱۱۱ تامیــن اجتماعی 
اگر مســتمری کســی زیر حداقل  حقوق و 
دستمزد باشد، سازمان مکلف است حداقل 
حقوق را به وی بپردازد بنابراین معنی ندارد 
بگوییم ۹۰ درصد حداقل را به چنین فردی 
بدهیم چرا که طبق قانون، تامین اجتماعی 
مکلف است کف حقوق را بپردازد، پس این 
حکم متناسب با شــرایط تامین اجتماعی 
نبــود. حیــدری با بیــان اینکه ســازمان 
تامین اجتماعــی بــرای اجرای متناســب 
ســازی نیازی به حکم ندارد چــرا که این 
حکم از قبل در ماده ۹۶ و ۱۱۱ قانون تامین 
اجتماعی وجود دارد و اینها مواد مخصوص 
متناسب سازی هستند تاکید کرد: سازمان 
نیازی به حکم جدید ندارد بلکه پول و منابع 
لازم دارد. به همین دلیل است که این بخش 

برنامه دارای ایراد و ابهام شناخته شد.
نحــوه  و  بارمالــی  خصــوص  در  وی 
محاســبه افزایــش حقوق بازنشســتگان 
تامین اجتماعی برای اجرای متناسب سازی 

براســاس قانون برنامه هفتم توسعه اظهار 
کرد: این امر بســتگی به محاسبات بیمه ای 
بر اساس مشــارکت بیمه ای افراد، سنوات 
بیمه پردازی، مبنای پرداخــت حق بیمه، 
زمان برقراری مستمری و محاسبه میانگین 
دو سال آخر برقراری حقوق است. در قانون 
تامین اجتماعی دو مــاده ۹۶ و ۱۱۱ برای 
متناسب ســازی را داریم که مستمری فرد 
نباید کمتر از حداقل دســتمزد باشــد در 
نتیجه اینها محاســباتی دارد که بر اساس 
آن، سازمان متناسب ســازی را با همکاری 
شــرکای اجتماعی خود یعنی تشکل های 
بازنشســتگی تدوین و بــه تصویب هیات 
مدیره و هیــات امنا می رســاند و بعد طبق 
قانون به هیات وزیران مــی رود؛ در نتیجه 
الان نمی توان بــار مالی اجرای متناســب 
سازی برای بازنشســتگان تامین اجتماعی 
و اینکه حقوق هــا چقدر افزایــش می یابد 
را دقیق بــرآورد کرد اما طبــق اعلام آقای 
حاجــی بابایی، قــرار اســت ۱۷۰ همت از 
بدهی هــای دولت بــه تامیــن اجتماعی 
پرداخت شــود که ۳۰ درصد ایــن مبلغ را 

سازمان صرف متناسب سازی خواهد کرد.

متناسب سازی حقوق ها؛ داستانی که 
از دوره احمدی نژاد شکل گرفت 

اما این کارشــناس رفــاه و تامین اجتماعی 
دربــاره متناســب ســازی حقوق هــا که 
انتظــارش چند سالی اســت ایجاد شــده 
اظهار کــرد: حداقل حقوق هــای کارگری 
و کارمندی هر ســاله با یک شــیبی رشد 
می کرد؛ حقوق های ســایر سطوح درآمدی 
هم با شــیب خاص خودش رشــد می کرد؛ 
در گذشــته این دو شــیب با هم متناسب 
بود یعنی می گفتند میــزان افزایش حقوق ِ 
حقوق بگیران و ســایر سطوح درآمدی مثلا 
۲۰ درصد اســت، در نتیجه میزان رشــد 
حقوقِ حداقل بگیران با رشــد حقوق سایر 
سطوح درآمدی هم وزن بود، اما حدود یک 
دهه اســت که این افزایش شــیب حقوق 
حداقل بگیران نسبت به افزایش حقوق سایر 
سطوح درآمدی بیشتر شده است؛ در نتیجه 
بعد از چند ســال مســتمری بگیران سایر 
سطوح درآمدی به کف مستمری دریافتی 
رســیدند و اینجا نقطه آغازین نارضایتی ها 
بود چرا که این افراد )سایر سطوح درآمدی( 
می گفتند ما با سطوح بالای دستمزدی حق 
بیمه پرداخت کردیم و حقوق مان در ســال 
برقراری مســتمری بازنشستگی نسبت به 
فردی که حقوق و رتبــه اداری پایین تری 
داشت، بالاتر بود اما حالا حقوق مان با کسی 
که از نظر حقوقی همتراز ما نبود، یکســان 
شده اســت.وی شروع این داســتان و رشد 
پلکانــی افزایش حقــوق حداقل بگیران را 
در دوران ریاســت جمهــوری احمدی نژاد 
خواند و بیــان کرد: در دولــت احمدی نژاد 
نکته ای مطرح شــد در رابطه با رشد پلکانی 
نزولی سایر ســطوح درآمدی، به این معنا 
که دســتمزد حداقل بگیران رشد بالاتری 
نسبت به سایر ســطوح درآمدی یافت و این 
باعث شد سایر ســطوح بعد از چند سال به 
کف دستمزد بچسبند و اینجا بود که بحث 
متناسب سازی پیش آمد؛ لذا گفته شد این 
دســته از افراد عقب ماندگی هایی نســبت 
به همتــرازان خودشــان دارند کــه باید با 
متناسب سازی رفع این مشکل را رفع کرد 
و اینجا بود کــه برای اولین بــار توقع برای 

متناسب سازی حقوق ها ایجاد شد.

خریدار   دبیر انجمن داروســازان ایران 
گفت: شاخص های سلامت در ایران نسبت 
به کشورهای منطقه مطلوب است و با توجه 
به این جایگاه باید روند و زنجیره های تهیه 
و تامیــن دارو بهتر شــود و از بانک مرکزی 
می خواهیم اعتبارات حــوزه دارو را به موقع 

پرداخت کند.
 محمدرضا دری روز یکشــنبه در نشســت 
خبری چالش هــای دارویی کشــور که در 
سندیکای داروهای منابع انســانی برگزار 
شــد، افزود: اکنون تــوان تولیــد دارو در 
بسیاری از کارخانجات کمتر شده و آن هم 
به دلیل عدم نقدینگی برای تهیه مواد اولیه 
دارویی است؛ از اینرو به تخصیص اعتبارات 
کافی برای زنجیره تامیــن دارو نیاز داریم و 
باید ســازمان های بیمه ای نیز مشــارکت 

بیشتری در نظام پرداخت داشته باشند.
وی اظهــار داشــت: ارزش افــزوده بابت 
تولید دارو یکــی از بزرگترین ارزش افزوده 
در صنایع ایــران اســت و از دولت مردمی 
درخواســت داریم به ســلامت مردم توجه 

خاص داشته باشد.
دبیر انجمن داروســازان ایران تصریح کرد: 
اکنــون بیمه هــا در نظــام پرداخت عقب 
هســتند و کمتر از بودجــه تخصیص یافته 
بــرای دارو پرداخت شــده اســت که این 

موضوع، تهیــه و تولید اقــلام دارویی را با 
چالش مواجه خواهد کرد.

دری ادامــه داد: مســئولان بایــد به فکر 
تخصیص بودجه خــاص و فوری برای عقب 
ماندگی هــای حوزه دارو باشــند و حمایت 
دولت در این زمینه می تواند راهگشای این 
مشکلات باشــد و به شــکل ویژه به مسائل 

حوزه سلامت توجه شود.

ضرورت حمایت ویژه از صنایع دارویی 
برای افزایش تهیه و تولید دارو

عضو هیات مدیــره ســندیکای صاحبان 
صنایع داروهای انســانی ایران نیز گفت: به 
شدت نگران مختل شدن دسترسی مردم به 
دارو هســتیم و از دولت مردمی درخواست 
داریم توجه و حمایت ویژه از صنایع دارویی 

برای افزایش تهیه و تولید دارو داشته باشد.
عباس کبریایــی زاده تاکید کرد: امیدواریم 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام اصلاحات 
اساســی را در برنامه هفتم توســعه ایجاد 
کند و لازم بود دولت برای سال جاری ۱۳۵ 
همت اعتبار در حوزه طــرح دارویار در نظر 
می گرفت و اکنون فقط ۲۴ همت برای این 

طرح پرداخت شده است.
به گفته وی، برای ســال آینده ۱۸۰ تا ۲۰۰ 
همت برای جبران مابه تفاوت نرخ و اثر تورم 

نیاز اســت اما فقط ۸۶ همت در نظر گرفته 
شده است.

 زنجیره تامین دارو به حمایت دولت 
و مجلس نیاز دارد

رییــس هیأت مدیره ســندیکای صاحبان 
صنایع داروهای انســانی ایــران نیز گفت: 
زنجیره تامین دارو کشــور نیــاز به حمایت 
دولت و مجلس دارد؛ بی نظمی پرداخت در 
سازمان های بیمه گر و ســایر مسائل باعث 
شده مشــکلات زیادی در حوزه تامین دارو 

به وجود آید.
محمد عبده زاده تاکید کرد: زنجیره تامین، 
تولید و توزیع دارو دچار مشکل جدی است 
و نیاز به کمک و حمایت نهادهای بالادست 

دارد.
وی ادامــه داد: اکنــون تولیدکننده و فعال 
زنجیره تامین اســت که التمــاس می کند 
که برای تامیــن داروی مورد نیاز کشــور 
تســهیلات بگیرد و نهادهای متولی در این 

خصوص تنها نظاره گر هستند.

ضرورت پیشگیری از کمبود دارو
نایــب رئیــس هیــات مدیــره انجمــن 
شــرکت های پخش دارو و مکمل گفت: در 
آستانه کمبود قطعی یک ســری از داروها 

در کشور هستیم و مســئولان باید راه چاره 
اساســی برای گریز از این کمبود و توجه به 
مشکلات تولیدکنندگان داشــته باشند و 
اگر به موقع اقدام نشود، کمبود دارو قطعی 

خواهد بود.
وحید محلاتی اظهار داشــت: ۶۲ میلیارد 
عدد دارو تا پایان امســال، میــزان فروش 
داروی کشور بوده که ۹۸.۵ درصد آن تولید 
داخل است و اگر هر یک از این داروها دچار 
کمبود شــوند، امکان واردات آن هم وجود 

نخواهد داشت.
وی تاکید کرد: برای ســال آینده ۸۶ همت 
برای اجرای طــرح دارویــار در نظر گرفته 
شده اســت که حداکثر ۵۰ همت آن تامین 
خواهد شد که با این وجود، کسری ذاتی در 

حوزه دارو وجود دارد.

2۶ همت بدهی بیمه ها به داروخانه ها
هادی احمدی مدیــر روابط عمومی انجمن 
داروســازان ایران گفت: حــدود چهار ماه 
است که بیمه ها بدهی های خود را پرداخت 
نکرده انــد. ۲۶ همــت میــزان مطالبات 
داروخانه ها از ســازمان های بیمه گر بوده و 
مابه تفاوت نرخ ارز شیرخشک بعد از گذشت 
سه ماهه هنوز به داروخانه ها پرداخت نشده 
اســت.احمدی تصریــح کرد: بســیاری از 
داروخانه ها به دلیل کمبود نقدینگی دیگر 
توان پرداخت شیرخشــک را ندارند؛ با این 
وضعیت هم در زمینه تامین شیرخشــک و 
هم در زمینه تامین دارو مشــکل خواهیم 
داشت و از دولت می خواهیم به این وضعیت 
رسیدگی و توجه خاص داشــته باشد تا در 

سال آینده دچار بحران نشویم.



 از حبیب والی نژاد تا علی قائم مقامی

پرسابقه ترین تهیه کنندگان فجر۴۲ کدامند؟
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و در وزارت فرهنگ  فراخوان جذب نیر
 و ارشاد اسلامی

معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی از انتشار 
فراخوان جذب نیرو در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی خبر داد.

به گزارش مرکز روابط عمومی وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی، سید 
محمود اسلامی اظهار کرد: به منظور جذب نیروی انسانی جوان و نخبه 
و توســعه نیروی انســانی، فراخوان جذب نیرو از طریق بنیاد نخبگان 

منتشر شده است.
وی با بیان اینکه بر اساس این فراخوان ۴۰۰ نیرو در رشته های مختلف 
جذب خواهند شــد، گفــت: عناوین شــغلی مورد نیاز بر اســاس این 
فراخوان شامل کارشناس فرهنگی و هنری، کارشناس تحلیل و تولید 
نرم افزار، کارشناس شــبکه، کارشــناس برنامه ریزی، کارشناس امور 
مالی، کارشناس امور اداری، کارشــناس حقوقی، کارشناس راهبردی 
امور فرهنگی، کارشــناس امور چاپ و انتشارات، کارشناس امور رسانه 
و تبلیغ، کارشــناس امور قرآن و عترت و کارشناســان راهبردی امور 
هنری است.اسلامی با تاکید بر اینکه علاقمندان جهت اطلاع از شرایط 
عمومــی و اختصاصی این فراخــوان می توانند به دفترچــه راهنمای 
فراخوان مراجعه کنند، تصریح کرد: آخرین مهلت ثبت نام در ســامانه، 

۱۵ بهمن ماه تعیین شده است.
معاون توســعه مدیریت و منابع وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی افزود: 
در راستای ارتقای ســطح فرهنگی و هنری در کشور و همچنین تحقق 
عدالت فرهنگــی، ۸۵ درصد از نیروهای جدید به اســتان ها اختصاص 

داده شده است.

»شور عاشقی« در آخرین مراحل فنی
فیلم سینمایی »شور عاشــقی« به تهیه کنندگی و کارگردانی داریوش 

یاری آخرین مراحل فنی را پشت سر می گذارد.
به نقل از روابط عمومی پروژه، فیلم ســینمایی »شــور عاشــقی« به 
تهیه کنندگی و کارگردانی داریوش یــاری با حضور بازیگرانی همچون 
شهره موســوی، پیام احمدی نیا، مهدی زمین پرداز، سیامک صفری، 
نادر فلاح، علی اســتادی، بهزاد دورانی، بهرام ابراهیمی، ساخته شده 
است.در خلاصه داستان این فیلم آمده است: زنی رسانه شد تا راست و 

دروغ در تاریخ جابه جا نشود.
این فیلم که محصول مشــترک بنیاد شــهید و امور ایثارگران و بنیاد 
سینمایی فارابی است در آخرین مراحل فنی قرار دارد و پوستر و لوگوی 
آن را محمد روح الامین طراحی کرده اســت. اولین نمایش این فیلم در 

چهل و دومین دوره جشنواره فیلم فجر خواهد بود.

عوامل این فیلم سینمایی عبارتند از نویسنده، تهیه کننده و کارگردان: 
داریوش یاری، مدیر پروژه: مســعود زمانی، مدیر فیلمبرداری: فریدون 
شــیردل، تدوین: امیر ادیب پرور، آهنگساز: مســعود سخاوت دوست، 
صدابردار: فرخ فدایی، طراح صحنه: پیام حســین سوری، طراح لباس: 
نیاز حمیدی، طراح گریم: شهرام خلج، صداگذار: محمود موسوی نژاد، 
جلوه های بصری رایانه ای: روزبه شمشــیری، منشــی صحنه: سیده 
معصومه موســوی، عکاس: علی عارف نســب، جانشــین تهیه کننده: 
ســعید حران اف، مدیر تدارکات: بهمن صدیق، دســتیارکارگردان و 
برنامه ریزی: مهدی توکلی. بازیگران: شــهره موسوی، پیام احمدی نیا، 
مهــدی زمین پرداز، ســیامک صفــری، نــادر فلاح، علی اســتادی، 
بهزاد دورانــی، بهرام ابراهیمــی، بابک والی، رضــا خدادابیگی، میترا 
خواجه ییان، روح اله مهرابی، هادی آقاحســینی، مرتضی آقاحسینی، 

مرجان شکوفکی، پانته آ کی قبادی، مریم آهنگر.

»نوای نو« به ایستگاه دوم رسید
 شنیدن یک آلبوم با الهام از بناهای تاریخی 

و طبیعت ایران
جلد دوم پــروژه موســیقایی »نوای نو« مشــتمل بر آثــار تعدادی از 
آهنگسازان ایرانی برای گروه سنی کودک و نوجوان در قالب یک بسته 

صوتی پیش روی مخاطبان قرار گرفت.
 جلد دوم آلبوم »نوای نو« به آهنگســازی تعدادی از هنرمندان عرصه 
موسیقی کشــورمان در قالب یک اثر ویژه گروه سنی کودک و نوجوان 

توسط نشر ماهور منتشر شد.
در توضیح این اثر آمده است:

»نوای نــو«، مجموعه ای از آثار آوازی براســاس جشــن نــوروز و آثار 
ســازی الهام گرفته از بناهای تاریخی و طبیعت ایران اســت که توسط 
آهنگسازان نوجوان و براســاس تفکر، احساس و تخیل آن ها خلق شده 
است. این ملودی ها و ریتم ها نشانگر قدرت آفرینندگی و تجسم خلاق 
و با درک و شــناختی که در گذر زمان و در طول دوره های آموزشی این 
آهنگسازان جوان پدید آمده است، شکل گرفته اند. هر کدام از این آثار، 
قسمت ها و برش های مختلف این داســتان هستند که جداگانه توسط 

آهنگسازانی نوجوان خلق شده اند.
»دیلمان« به آهنگسازی باران زندپارسا، »شــاه گلی« به آهنگسازی 
امیرعلی کوره پز، »مســجد نصیرالملک« به آهنگسازی علیار افسری، 
»دماوند« به آهنگســازی پارســا خسروشــاهی، »پرســپولیس« به 
آهنگســازی ســایدا توحیدیان، »روســتای کندوان« به آهنگسازی 
راستین بارانی، »عید نوروز« به آهنگســازی علیار افسری، »آرزوها« 
به آهنگسازی باران زندپارسا، »خانواده« به آهنگسازی راستین بارانی، 
»کوه سهند« به آهنگســازی امیرعلی کوره پز، »پاییز« به آهنگسازی 
سایدا توحیدیان، »خانواده« به آهنگسازی پارسا خسروشاهی، »عید« 
به آهنگســازی باران زند پارســا، »سبزه هفت ســین« به آهنگسازی 
علیار افســری، »بهار« به آهنگسازی پارســا خسروشاهی، »نوروز« به 
آهنگسازی راستین بارانی، »عیدنوروز« به آهنگساز سایدا توحیدیان 

عنوان قطعاتی هستند که در این آلبوم گنجانده شده اند.
پندار عظیمی نوازنــده پیانو در قطعات آوازی، امیرمهیار تفرشــی پور 
نوازنده پیانو در قطعات ســازی و هامون هاشمی خواننده گروه اجرایی 

آلبوم را تشکیل می دهند.

قاب

خریدار  در ترکیب جوایز جشنواره فجر، 
یکی از مهمترین جایزه ها »سیمرغ بهترین 
فیلم« اســت که بــه نــام تهیه کننده ثبت 
می شود؛ از میان تهیه کنندگان »فجر۴۲« 
کدام یک ســابقه بیشــتری برای حضور در 

صف مدعیان این سیمرغ داشته اند؟
حــالا دیگــر کمتــر از دو هفته بــه آغاز 
بزرگ ترین رویداد ســالانه سینمای ایران 
زمان باقی ماند اســت و عوامــل فیلم های 
راه یافته به جشــنواره در تکاپــو برای طی 
کــردن آخرین مراحــل پس تولیــد برای 
رســاندن آثارشــان به جدول اکــران فجر 
هســتند. مدیریت ایــن فرآیند پرفشــار 
هم بیــش از هــر فــرد دیگری بــر دوش 

»تهیه کننده« است.
تهیه کننــده یک فیلــم، برخــلاف تصور 
اشــتباهی کــه در مقطعی نســبت به این 
جایگاه شــکل گرفته بود، فراتر از ماموریت 
»تامین بودجــه«، اصلی ترین ســکان دار 
هدایت جریــان تولید یک فیلم محســوب 
می شــود و به همیــن دلیل هم ســیمرغ 
»بهترین فیلم« در هر دوره از جشنواره فجر، 
مانند دیگر رویدادهای معتبر سینمایی، به 

»تهیه کننده« تعلق می گیرد.
در فهرســت ۲۲ فیلــم راه یافتــه به بخش 
»ســودای ســیمرغ« در چهل ودومیــن 
جشــنواره بین المللی فیلم فجر، هســتند 
تهیه کننده هایی که در دوره های گذشــته 
هم سابقه حضور در این رویداد را داشته اند 
و برخــی حتی در ایــن زمینه رکــورددار 

محسوب می شوند.

عبور از دوران »تهیه کننده-
کارگردان ها«؟

یکی از چالش های دیرپای ســینمای ایران 
که زمانی ســوژه پیگیری اصحاب رســانه  
هم قــرار می گرفــت، اصــرار کارگردانان 
سرشــناس برای تکیه همزمان بر کرســی 
»فیلمنامه نویسی« و »تهیه کنندگی« بود. 
کم نیســتند فیلم نامه نویســان باسابقه ای 
که در مقطعی نسبت به این اصرار معترض 
بودنــد و فراتر از ماجــرای تالیف محتوایی 
یــک فیلم، بــر مســتقل بــودن تخصص 

فیلم نامه نویسی تاکید می کردند.
در زمینــه فرآینــد تولیــد هــم طبیعتا 
»تهیه کننــده« هویت و نقشــی تخصصی 
دارد کــه در دوره ای کمتــر بــه آن توجه 
می شــد و غالب فیلمســازان سرشناس، با 
عنوان »تهیه کننده و کارگردان« در تیتراژ 
معرفی می شــدند. در دوره هــای مختلف 

جشــنواره فجر هم کم نبوده انــد آثاری که 
نامی مشــترک در بخــش تهیه کنندگی و 

کارگردانی داشتند.
از میان ۲۲ فیلم راه یافته به بخش ســودای 
ســیمرغ جشــنواره امســال، چهار فیلم 
همیــن شــرایط را دارند؛ حســین نمازی 
در »شه ســوار«، مرتضــی آتش زمــزم در 
»دروغ هــای زیبــا«، داریوش یــاری در 
»شــور عاشــقی« و کاوه سجادی حسینی 
در »نبودنــت« چهار کارگردانی هســتند 
که همزمان تهیه کنندگی آثــار خود را هم 

برعهده داشته اند.
بخش عمده آثــار راه یافته به ایــن رویداد 
اما شاهد حضور مســتقل تهیه کنندگانی 
هستند که برخی باســابقه و برخی کار اولی 
محسوب می شــوند. در ادامه گزارش سراغ 
بازخوانــی کارنامــه چهره های باســابقه 

رفته ایم.

تهیه کنندگان رکورددار حاضر 
در »فجر42«

در یک نگاه کلی به فهرست تهیه کنندگان 
حاضر در جشــنواره چهل ودوم فیلم فجر، 
علی قائم مقامــی، حبیب والی نــژاد، علی 
ســرتیپی، علی اوجی و کامــران حجازی 
پنج تهیه کننده ای هســتند که در یک دهه 
اخیر سابقه حضور پررنگ تری در دوره های 

مختلف جشنواره فجر داشته اند.
علــی قائم مقامــی کــه در ایــن دوره از 
جشــنواره به صورت مشــترک بــا فتح اله 

جعفــری جوزانــی، تهیه کنندگــی فیلم 
»بهشــت تبهکاران« به کارگردانی مسعود 
جعفری جوزانی را برعهــده دارد تا به امروز 
در چهار دوره جشنواره فیلم فجر، به عنوان 

تهیه کننده حضور داشته است.
»کفش هایم کو؟« در دوره ســی وچهارم، 
»تیغ و ترمه« در دوره سی وهفتم و »پرونده 
باز اســت« در دوره چهل ویکم، سه فیلم از 
زنده یاد کیومــرث پوراحمد بودنــد که با 
تهیه کنندگی قائم مقامی به جشنواره فجر 
رســید. این تهیه کننده »جشن دلتنگی« 
به کارگردانــی پوریا آذربایجانــی را هم در 
جشنواره سی وششم داشت. حالا »بهشت 
تبهکاران« پنجمین فیلم او در ویترین فجر 

محسوب می شود.
حبیب والی نژاد دیگر تهیه کننده پرســابقه 
در جشنواره فجر امسال اســت که اتفاقا در 
همین دوره بــا دو فیلم مهم حاضر اســت. 
»احمد« به کارگردانــی امیرعباس ربیعی 
و »آســمان غرب« بــه کارگردانی محمد 
عسکری، دو فیلم شاخص جشنواره امسال 
هســتند که حبیب والی نژاد تهیه کنندگی 

هر دو را برعهده داشته است.
والی نژاد پیش از این »ایســتاده در غبار«  به 
کارگردانی محمدحســین مهدویان را در 
جشنواره سی وچهارم داشت. او در جشنواره 
سی وهشتم با دو فیلم »لباس شخصی«   به 
کارگردانی امیرعباس ربیعــی و »خروج« 
بــه کارگردانی ابراهیــم حاتمی کیا حضور 
داشت و دو ســال پیش در جشنواره چهلم 

هم »موقعیت مهدی« به کارگردانی هادی 
حجازی فر را ارائه کرد.

دیگر چهره نام آشنا در میان تهیه کنندگان 
حاضر در جشــنواره امســال علی سرتیپی 
است که تاکنون در چهار دوره، سابقه حضور 
در این رویداد را داشته است. فیلم »شکاف« 
به کارگردانی کیارش اســدی زاده در دوره 
سی وسوم، فیلم »ســونامی« به کارگردانی 
میلاد صدرعاملــی در دوره ســی وهفتم، 
فیلم »ســتاره بازی« بــه کارگردانی هاتف 
علیمردانی در دوره ســی ونهم و »شهرک« 
به کارگردانی علی حضرتی در دوره چهلم، 
چهار فیلمی بوده اند که بــه تهیه کنندگی 
سرتیپی فرصت حضور در جشنواره فجر را 

به دست آوردند.
ســرتیپی امســال در یــک همــکاری 
کنجکاوی برانگیــز، تهیه کنندگــی فیلم 
تازه بهروز شــعیبی را برعهده داشــته و با 
»آغوش باز« به استقبال سیمرغ جشنواره 

چهل ودوم آمده است.
علــی اوجــی و کامــران حجــازی هم دو 
تهیه کننــده جوان تر ســینما به حســاب 
می آیند که در دوره چهل ودوم قرار اســت 
ســومین حضور خود در جشــنواره فجر را 

تجربه کنند.
علی اوجــی پیش از ایــن »روزی روزگاری 
آبادان« به کارگردانی حمیدرضا آذرنگ را 
در دوره سی ونهم داشت و در دوره چهلم هم 
دو فیلم »خائن کشی« به کارگردانی مسعود 
کیمیایی و »بی مادر« به کارگردانی مرتضی 

فاطمی را روانه پرده کــرد. این تهیه کننده 
در دوره چهل ودوم با فیلم »تابستان همان 
سال« به کارگردانی محمود کلاری حضور 

دارد.
کامــران حجازی هــم بعد از فیلــم »مرد 
بازنــده« بــه کارگردانی محمدحســین 
فیلــم  و  چهلــم  دوره  در  مهدویــان 
»کت چرمــی« بــه کارگردانی حســین 
میرزامحمدی در دوره چهل ویکم، امســال 
با فیلم »تمســاح خونی« بــه کارگردانی 
جواد عزتی ســومین حضور پیاپی خود در 

جشنواره فیلم فجر را تجربه می کند.

تهیه کنندگان پرکار در سودای 
یک »سیمرغ«

با نگاهی مجدد به فهرســت تهیه کنندگان 
راه یافته به جشــنواره چهل ودوم فیلم فجر، 
این نکته هــم قابل توجه اســت که حبیب 
والی نژاد تنهــا تهیه کننده حاضــر در این 
فهرســت است که ســابقه شــکار سیمرغ 
»بهتریــن فیلــم« را داشــته اســت. این 
تهیه کننده یــک بار برای فیلم »ایســتاده 
در غبار« ساخته محمدحســین مهدویان 
و یک بار بــرای فیلم »موقعیــت مهدی« 
ســاخته هادی حجازی فر موفق به دریافت 
این سیمرغ شده است و همان طور که اشاره 
شــد امســال هم با دو فیلم مهم »احمد« و 
»آســمان غــرب« از شــانس های اصلی 

دریافت این جایزه محسوب می شود.
مروری بــر ویتریــن جوایــز یــک دهه 
گذشــته جشــنواره فجر حکایــت از آن 
دارد که محســن علی اکبری، سیدجمال 
ساداتیان، تقی علیقلی زاده، بیتا منصوری، 
ســید محمــود رضــوی، ســعید ملکان، 
محمدحسین قاسمی، امیر بنان، محمدرضا 
مصباح و سید حامد حسینی تهیه کنندگان 
توفیق یافته در شــکار ســیمرغ »بهترین 
فیلم«  بوده اند که در این دوره از جشــنواره 

فجر غایب هستند.
از منظر تعدد حضور در جشنواره فجر، طی 
یک دهه گذشــته هم جــواد نوروزبیگی با 
۱۰ فیلم، سعید ســعدی با ۶ فیلم و منصور 
لشگری قوچانی با ۵ فیلم از تهیه کنندگان 
پرکار حاضــر در ایــن رویداد محســوب 
می شــوند که در دوره چهــل ودوم فیلمی 

ندارند.
علــی قائم مقامی و کامران حجــازی را هم 
می تــوان تنها تهیه کنندگانی دانســت که 
در دو دوره اخیر جشنواره فیلم فجر حضور 

پیاپی را تجربه می کنند.

آلبــوم »هاجســتم و واجســتم« از تولیــدات واحد 
موسیقی اداره  کل امور سینمایی و تئاتر کانون پرورش 
فکری کــودکان و نوجوانــان یک جایــزه بین المللی 

دریافت کرد.
 به نقل از روابط عمومی کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان، آیدین کاظمی زاد جایزه موسیقی فستیوال

Akademia music awards آمریــکا را برای آلبوم 
»هاجســتم و واجســتم« دریافت کرد. ایــن جایزه 
موســیقی معتبر بین المللی در ژانر کودک برای اولین 

بار به موسیقی ایرانی اهدا شده است.
آیدین کاظمی زاد درباه ایــن آلبوم گفت: این آلبوم 

حاصل سال ها تلاش، مطالعه و تجربه من 
از مربیگری و آمــوزش بلافاصله کودکان 
بواسطه موســیقی، حرکت و بازی با هدف 
رشــد مهارت ها و توانایی هــای مختلف 
در کــودکان و از طرفی ســاخت و تنظیم 
تعداد زیادی آهنــگ کاربردی برای آن ها 

است.
وی افــزود: در این آلبوم تلاش کردم تــا از دریچه نگاه 
کودکان و نوع نیازشــان و از طرفی شناخت موسیقی 
کودک در ســطح جهانی، آهنگ های آلبوم را بسازم و 
تنظیم کنم. بسیار خوشــحالم که نتیجه این تلاش ها 

کســب افتخاراتی جهانی برای من و کشورم 
در موســیقی کودک شــد و امیدوارم تا این 
نتیجه، نقطه عطفی در تولید آثار موســیقی 
در سطح جهانی از ایران برای کودکان ایران 

زمین باشد.
Aka�  در نشان جایزه موسیقی فســتیوال
demia music awards کاظمی زاد نوشته 
شده است: »این آلبوم ســرزنده از آیدین کاظمی زاد 
همان موســیقی کودکانه ای است که بســیاری از ما 
ناخودآگاه مدت ها پیش به دنبال آن بودیم. »هاجستم 
و واجستم« شاهکاری دلنشین با گیتار و استایل های 

ساز فوق العاده است.«
از آیدین کاظمی زاد برای مراســم توزیع جوایز ۲۰۲۵ 
گالا دعوت شده است. وی پیش از این نیز جایزه معتبر 
 Global music awards موســیقی را از فســتیوال

دریافت کرده بود.
آلبوم صوتی »هاجســتم و واجســتم« از سوی واحد 
موســیقی اداره  کل امــور ســینمایی و تئاتــر کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان ســروده مصطفی 
رحماندوســت و بــا آهنگ ســازی و تنظیــم آیدین 
کاظمی زاد برای گروه ســنی بالای ۴ سال تولید شده 

است.

موسیقی

به آهنگسازی آیدین کاظمی زاد؛»هاجستم و واجستم« یک جایزه بین المللی گرفت

مایــکل فاســبندر و کیت بلانشــت بازیگــران تریلر 
جاسوسی استیون ســودربرگ با عنوان »کیف سیاه« 
شدند که این هفته به عنوان یک بســته داغ روی میز 

استودیوها و استریمرها قرار گرفت.
به نقــل از هالیــوود ریپورتر، کیت بلانشــت و مایکل 
فاســبندر برای بازی در »کیف ســیاه« که یک فیلم 

مهیج جاسوسی از استیون ســودربرگ است، انتخاب 
شده اند.ســودربرگ کارگردانی این پروژه را بر مبنای 
فیلمنامــه ای از دیوید کئــوپ انجــام می دهد. این 

جدیدترین همکاری بین این ۲ کارگردان و نویســنده 
پس از فیلم مهیج »حضور« است که در جشنواره فیلم 

ساندنس ۲۰۲۴ نمایش داده می شود.

کیف سیاه

مایکل فاسبندر و کیت بلانشت در کیف سیاه استیون سودربرگ

رشد ۵ درصدی گیشه زمستانی سینماها

خریدار   ســینماهای کشــور در دی ماه، 
حــدود ۱۴۲ میلیارد تومــان فروختند که 
این مبلغ، ۵ درصد بیشتر از مدت مشابه ماه 

گذشته بوده است.
سینماها در دی ماه، موفق شدند تا با جذب 
۳ میلیون و ۳۰۰ هزار مخاطب، به گیشــه 

۱۴۲ میلیارد تومانی دست یابند.
ایــن عملکــرد در نتیجه ۷۴ هزار ســانس 
نمایش فیلم در ســینماهای سراسر کشور 

بوده است. با این آمار، مشخص می شود که 
سینماها توانستند گیشــه خود را به نسبت 
مدت مشــابه ماه گذشــته، ۵ درصد رشد 
دهند که این میزان نیــز می تواند در نتیجه 
افزایش بهای بلیت برای روزهای سه شــنه 
و ســانس های پایانی دو روز انتهایی هفته 

باشد.
البته ســینما در دی ماه بــه دلایلی چون 
آغاز امتحانات دانش آموزان و دانشــجویان 

و البته مواردی چــون آلودگی هوا و برودت 
نسبی، نتوانست میزان مخاطبان خود را به 
نسبت آذرماه افزایش دهد و در همان مدار 

ماه گذشته باقی ماند.
وجود تعطیــلات فرخنــده در دومین ماه 
زمســتانی و البته پایان یافتــن امتحانات 
دانش آموزان و دانشــجویان، دو ســیگنال 
مثبتی اســت که می توانــد در بهمن ماه به 

افزایش شاخص  رشد مخاطب بیانجامد
در نخســتین ماه زمســتانی، هتل، آخرین 
ماه صدرنشــینی خود را جشن گرفت. این 
کمدی موفق شد تا در دی ماه، با جذب ۸۶۱ 
هزار مخاطب، فروشی معادل ۳۸ میلیارد و 

۸۰۰ میلیون تومان داشته باشد.
هاوایی بــا آن کــه از نیمه هــای دی ماه به 
ناوگان اکران اضافه شــد اما حسابی خوش 
درخشــید و موفق شــد تــا بــا ۵۷۴ هزار 
مخاطب و گیشــه ۳۰ میلیــاردی، در رده 
دومین فیلم پرمخاطب ایــن ماه جا خوش 

کند.

 این آمار به روشــنی گویای آن اســت که 
هاوایی تا چه انــدازه می تواند خــود را در 
جدول فروش امسال ســینمای ایران بالاتر 
بکشد.ویلای ساحلی در کمال تعجب، روند 
ناکامی خــود را در دومین ماه نمایش حفظ 
کرد. این فیلم در دی مــاه، ۵۵۳ هزار نفر را 
به ســینما کشاند و نتوانســت بیشتر از ۲۵ 

میلیارد و ۳۰۰ میلیون تومان بفروشد.
کمدی ورود و خروج ممنوع، خیلی بی ادعا 
و چراغ خاموش، توانست با جذب ۳۲۳ هزار 
مخاطب، ۱۴ میلیارد و ۵۵۰ میلیون تومان 
بفروشد و چهارمین فیلم پرمخاطب این ماه 

باشد.
فسیل با همان تک سانس هایی که در چند 
پردیس ســینمایی پایتخت دارد، توانست 
خود را در میان ۵ فیلــم بالای جدول حفظ 
کند. این فیلم موفق شــد تا در دهمین ماه 
اکران، ۲۳۷ هزار نفر را به سینماها بکشاند 
و ۱۰ میلیــارد و ۷۲۰ میلیــون تومان نیز 

بفروشد.

بچه زرنگ، مســافری از گانورا، نارگیل ۲، 
جوجه تیغــی و ضد، ترکیب دیگــر ۵ فیلم 

پرمخاطب دی ماه را تشکیل می دهند.
انتظار می رود روند اســتقبال از ســینماها 
در بهمن مــاه، با یک رشــد نســبی همراه 
باشــد. تعطیلات فرخنده در این ماه و البته 
پایــان یافتــن امتحانات دانش آمــوزان و 
دانشجویان، دو ســیگنال مثبتی است که 
می تواند در بهمن ماه به افزایش شــاخص  

رشد مخاطب بیانجامد.
همچنین در بهمن ماه، جشنواره فیلم فجر 
را داریم که می تواند به مانند ســال گذشته، 

موجب افزایش مخاطبان سینما شود.
هم اکنون دورنمای روشــنی برای ســینما 
در بهمن ماه وجود دارد کــه امیدواریم این 
برآورد بــا عدم اکران فیلــم جدید و اعطای 
فرصت بیشــتر به فیلم هایی که پتانســیل 
جذب مخاطب گسترده دارند، به یک برهه 
خوب برای ســینمای ایــران و مخاطبانش 

تبدیل شود.



 لقبی که سال هاست رنگ باخته!
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سرمربی تیم ملی اســنوکر تاکید دارد که جنگ روانی 
حریف ولــزی و کم تجربگی حســین وفایــی در این 
شــرایط، باعث حذف او در جمع شــانزده بازیکن برتر 

اولین رویداد سال جدید میلادی شد.
کامران شهلا با اشاره به دو دیداری که حسین وفایی در 
آغاز ســال جدید میلادی در رقابت های گرند پریکس 
انگلستان داشــت، گفت: مســابقات گرند پریکس از 
معتبرترین رویدادهای ســالیانه اسنوکر است که همه 
ســاله با حضور ۳۲ بازیکن برتر اســنوکر جهان برگزار 
می شود. حســین وفایی هم به واسطه موقعیتی که در 
رده بندی جهانی دارد )جایگاه ۱۹( در این مســابقات 

شرکت کرد.
وی با یادآوری دیدار نخســت حســین وفایی مقابل 

»متئو ســلت« کــه با کســب پیــروزی و 
صعود به جمع ۱۶ بازیکن برتــر همراه بود، 
خاطرنشان کرد: این اســنوکر باز انگلستانی 
از بهترین های جهان اســت که البته حسین 
وفایی ســابقه پیروزی مقابل وی را داشــت 
و خوشــبختانه در ایــن رویــداد معتبر هم 
توانست این برتری را تکرار کند. وفایی با این 

پیروزی نشــان داد که روند آماده سازی خود را خیلی 
خوب دنبال می کند.

سرمربی تیم ملی اســنوکر با اشــاره به اینکه دومین 
دیدار حسین وفایی در رقابت های گرند پریکس مقابل 
»مارک ویلیامز« از ولز برگزار شد، تصریح کرد: نماینده 
اســنوکر ایران نتیجه این دیدار را واگذار کرد و از دور 

رقابت ها حذف شد اما این دلیلی بر عملکرد 
ضعیف او نیست. 

حریف وفایی ســابقه چند دوره قهرمانی در 
جهان را دارد با این حال حســین وفایی می 
توانست مقابل او پیروز شود اما برخی مسائل 

دست به دست داد تا او به نتیجه نرسد.
شــهلا تاکید کرد: حریف حســین وفایی 
جنگ روانــی به راه انداخت، در این شــرایط نماینده 
اسنوکر ایران کم تجربگی کرد، عصبانیتش هم باعث 
شــد نتواند مقابل او عملکرد خوبی داشــته باشد در 
حالی کــه حســین وفایی پیــش از ایــن در فینال 
مســابقات شــوت آوت همین اســنوکرباز ولزی را 

شکست داده بود.

وی بــا بیان اینکــه حســین وفایی بــرای حضور در 
مســابقات آلمان آماده می شــود، تصریــح کرد: در 
مجموع عملکــرد وفایی در اولین رویداد ســال جدید 

میلادی قابل قبول بود. 
به هر حال هــر رویداد شــرایط و چالش های خاص 
خــود را دارد امــا در مجمــوع وفایی نشــان داد از 
آمادگی خوبی برخوردار است و روند درستی را طی 

می کند.
سرمربی تیم ملی اســنوکر تاکید کرد: حضور در جمع 
شانزده بازیکن برتر اسنوکر جهان، موفقیت بزرگی بود 
که وفایی به آن رسیده اســت اما من اطمینان دارم به 
زودی او را در جمع هشــت بازیکن برتر جهان خواهیم 

دید.

تیم ملی فوتبال ایران در تاریــخ دیدارهای خود برابر 
امارات آمار درخشانی به نمایش گذاشته است.

تیم ملــی فوتبال ایران پــس از پیــروزی در دو دیدار 
نخست خود در مرحله گروهی جام ملت های آسیا برابر 
تیم های فلسطین و هنگ کنگ موفق شد صعودش را 
به مرحله یک هشتم نهایی مسابقات قطعی کند. ملی 
پوشان تیم ملی ایران سومین دیدار خود را برابر امارات 
برگزار خواهند کرد و در صورت پیروزی و یا تســاوی، 

می تواند به عنوان صدرنشــین راهی مرحله 
بعدی شود.

تیم های ایــران و امارات تا کنــون ۱۳ بار در 
مسابقات رسمی به مصاف هم رفته اند که ۱۱ 
پیروزی و ۲ تساوی ســهم تیم ملی ایران در 
این دیدارها بوده اســت. ضمن اینکه این دو 
تیم ۵ بــار هم در بازی هــای تدارکاتی با هم 

دیدار کرده اند که ۴ بــرد برای ایران و یــک برد برای 

امارات به ثبت رسیده اسد.
آخرین باری که تیم امارات موفق شده است 
دروازه ایران را باز کند بــه ۲۹ آبان ۱۳۸۷ و 
مقدماتی جام جهانی ۲۰۱۰ برمی گردد که 
بازی دو تیم در ورزشــگاه آل مکتوم دبی با 
تســاوی یک به یک به پایان رســید. ضمن 
اینکه در مجمــوع این ۱۸ دیدار رســمی و 
تدارکاتی تیم ایران موفق شده است در ۱۶ بازی دروازه 

خود را بسته نگه دارد.
تیم ملی ایــران در مجموع ۲۶ بــار دروازه امارات را باز 
کرده اســت که کریم باقری بــا ۳ گل زده از این حیث 
بهترین عملکرد را دارد. در بیــن بازیکنان حال حاضر 
تیم ملی هم مهدی طارمی ســابقه ۲ بار گلزنی به تیم 
امارات در دو مســابقه در مرحله مقدماتی جام جهانی 
۲۰۲۲ را دارد. هر دو دیدار با برتری یک بر صفر ایران به 

پایان رسید.

اسنوکر

ملی

خریدار  در ۳ دوره اخیر جــام ملت های 
آسیا، مدافع عنوان قهرمانی در جمع ۴ تیم 

برتر مسابقات جای نداشته است.
با قبول شکســت ژاپن مقابل عراق و توقف 
کره جنوبی مقابــل اردنی های سرشــار از 
انگیزه، معــادلات جام ملت های آســیا به 
هم ریخت و از این پــس تیم های میان رده 
آسیا، برای شگفتی ســازی بیش از پیش به 

خودباوری خواهند رسید.
تاریــخ جــام ملت هــای آســیا، خالی از 
شگفتی سازی نیســت. از قهرمانی عراق با 
درخشــش یونس محمود در سال ۲۰۰۷، 
وقتی این کشــور بــرای چهارمین ســال 
متوالی درگیر جنگ بود تــا حضور میانمار 
در فینال و کامبــوج در نیمه نهایی ۲ دوره 

متوالی از مسابقات.

ایران، موفق ترین مدافع عنوان قهرمانی
ایران، تنها کشــور دارای ۳ قهرمانی متوالی 
در این رقابت هاست است و رویای عربستان 
ســعودی در ســال ۱۹۹۲ برای هت تریک 
قهرمانــی و پــس از آن دســت یافتــن به 
چهارمین عنوان متوالی، توسط ژاپن و تک 

گل تاکاگی تاکویا متوقف شد.
عربستان ســعودی در سال ۲۰۰۷، همین 
شــانس را همراه با انتقــام از ژاپن گرفت و 
اجازه نداد شــاگردان ایویتســا اوســیم 
رویای هت تریــک قهرمانی را بــاور کنند 
امــا ضعیف ترین عملکرد تیمــی در قامت 
مدافــع عنــوان قهرمانــی در تاریخ جام 
ملت هــای اروپا، به نــام عراق و اســترالیا 
خورده؛ ۲ تیمی که در ســال های ۲۰۱۱ 
و ۲۰۱۹، لقب »مدافع عنــوان قهرمانی« 
را یدک می کشــیدند اما در طول تورنمنت 

بیش از ۲ مرتبه پیــروزی را تجربه نکردند 
و به حــذف در مرحله یک چهــارم نهایی 
رضایــت دادنــد. در طــول تاریــخ جام 
ملت های آســیا، ۴ دوره ســابقه داشــته 
قهرمان دوره قبل از صعــود به جمع ۴ تیم 
برتر جام عاجز بماند و این اتفاق ۲ بار برای 
ژاپن، یــک بار برای عراق و بــار دیگر برای 

استرالیا رخ داده است.

ژاپن، یا رومیِ روم یا زنگیِ زنگ
ژاپــن در ســال ۱۹۹۶، نخســتین مدافع 
عنــوان قهرمانی عاجــز از عبــور از مرحله 
یک چهارم نهایی شــد. این تیــم دوره قبل 
عربستان ســعودی را از رسیدن به سومین 

عنوان قهرمانی متوالی محروم نگه داشــته 
بود اما در تورنمنت امارات، در نخستین دور 

از بازی های حذفی به کویت باخت.
پس از آن تــا ســال ۲۰۱۱ مدافعان عنوان 
قهرمانــی همــواره بــه جمع ۴ تیــم برتر 
مسابقات رســیده بودند و در همین مدت، 
ژاپن یک بار سال ۲۰۰۴ با موفقیت از عنوان 
قهرمانی اش دفاع کرد اما شگفتی ســازی 
نســل طلایی عراق از دل جنگ برای زنده 
نگه داشتن امیدهای یک ملت، سال ۲۰۱۱ 

تکرار نشد.
آن ســال عراق در گروهش یک بــازی را به 
ایران باخــت، حتی به عنوان تیم نخســت 
گروه هم بــه دور حذفــی صعــود نکرد و 

ســرانجام اســترالیا رویای دوبــاره یاران 
محمود را پایان داد. البته عراق در این میان، 
تنها تیمی بوده که در قامــت مدافع عنوان 
قهرمانی مغلوب قهرمانِ آن دوره شده و در 
ســایر ادوار، تیم پیروز مقابل مدافع عنوان 
قهرمانی از رســیدن به دیــدار نهایی عاجز 

بوده است.

شمشیر سامورایی در نیام
سال ۲۰۱۱، ژاپن به  عنوان قهرمانی رسید 
اما وقتی بــار دیگر در قامــت مدافع عنوان 
قهرمانــی در مســابقات حاضر می شــد، 
اگرچه بــدون باخت و بــدون گل خورده از 
گروهش صعــود کرد امــا در دومین گام از 

مرحله حذفی مســابقات در ضربات پنالتی 
مغلوب امارات متحده عربی شــد و پس از 
تســاوی ۱-۱، ضربات پنالتی تیم حاضر در 

نیمه نهایی را مشخص کرد.
در میــان مدافعان نــاکام از تکــرار عنوان 
قهرمانی، ژاپن تنها تیمی است که در قامت 
مدافع عنوان، تورنمنت را بدون باخت ترک 
کرده و کابوس ضربات پنالتی، شــاگردان 
خاویر آگیره را با فرصت ســوزی کیسوکه 
هوندا و شــینجی کاگاوا به خانه فرســتاده 

است.

قطر طلسم می شکند؟
سال ۲۰۱۹  اگرچه استرالیا در قامت مدافع 
عنوان تحت هدایت گراهام آرنولد در امارات 
حاضر شده بود اما کانگوروها از صدرنشینی 
در گروهشــان عاجز مانده و در مرحله یک 
چهارم نهایی مغلوب میزبان شــدند. نکته 
اینجاســت باتوجه به افزایش تعداد تیم ها 
در دوره گذشته مســابقات، اســترالیا در 
دور حذفی یک مرحله هم بــا برتری مقابل 
ازبکســتان پیش روی کرد اما در نهایت به 

جمع ۴ تیم برتر مسابقات نرسید.
امسال قطر در قامت مدافع عنوان قهرمانی 
پا به مسابقات گذاشــته و در خانه به میدان 
می رود. این تیم ۲ پیروزی کســب کرده و 
تنها یک بار دروازه اش را باز شــده دیده اما 
اگر به عنوان صدرنشــین راهی دور حذفی 
شــود به یکی از تیم های ســوم گروه های 
ســوم، چهارم و پنجــم برخــورد خواهد 
کرد. در نهایــت باید دید قطر بــا صعود به 
نیمه نهایــی در تورنمنت خانگی، طلســم 
مدافعان عنوان قهرمانــی در ۳ دوره اخیر را 

باطل می کند یا خیر!

تحلیل سرمربی تیم ملی اسنوکر از عملکرد وفایی در گرند پریکس

آمار درخشان ایران برابر امارات

وِ ناقابل! وش زدند؛ یک میلیون یور وی تورس برچسب فر گل گهری ها ر
خریدار  بعد از ابراز تمایل اســتقلالی ها 
به جــذب روبرتو تــورس، حــالا مدیران 
باشــگاه گل گهــر بــرای فــروش او، رقم 

رضایت نامه شان را اعلام کردند.
 روبرتو تورس، ســتاره کهنه کار و اسپانیایی 
که بخــش مهــم دوران فوتبال خــود را در 
اوساســونا اســپانیا گذرانده، فصل گذشته 
چهره ویژه بازار نقل وانتقالات زمستانه بود؛ 
چرا که او بعد از نزدیک به ۱۵ ســال فعالیت 
در تیم هــای جوانــان، دوم و ســپس اول 
اوساســونا، تصمیم به پایــان همکاری اش 
با این تیم اســپانیایی گرفت و بعد از آنکه با 
درخواســت جواد نکونام، همبازی سابقش 
در اوساســونا مواجه شد، پذیرفت که چالش 
حضور در لیگ برتــر ایــران را تجربه کند.
تورس در حالی با مســاعدت و پیگیری های 
نکونام مهیای حضور در فوتبال باشــگاهی 
ایران شــد که با توجه به حضــور او در فولاد 
خوزستان، ستاره اسپانیایی به عضویت این 
تیم در آمد اما جدایی زودهنگام جواد نکونام 
از فولاد باعث شد تا روبرتو تورس بخش مهم 
دوران حضورش در این تیم اهوازی را زیرنظر 
علیرضا منصوریان بگذرانــد. با این وجود، او 
عملکرد درخشانی را از خود به جای گذاشت 
و توانســت با ثبت ۲ گل و ۲ پــاس گل، آمار 

درخشانی را به نام خود به ثبت برساند.

نکونام به دنبال هافبک مورد علاقه اش
هافبــک اســپانیایی بعــد از پایــان لیگ 

بیســت ودوم، قــراردادش را تمدید نکرد و 
تصور می شــد با توجه به اینکه جواد نکونام 
به چرخه سرمربیان لیگ برتری بازگشته و 
هدایت اســتقلال را پذیرفته، روبرتو تورس 
هم به جمع آبی پوشــان پایتخت بپیوندد تا 
بعد از ســرور جباروف، بار دیگر یک هافبک 
بازی ســاز تراز اول در ترکیب آبی پوشــان 
پایتخت به میدان برود. با وجود رایزنی های 
انجام شــده، عدم توافق مالی باعث شــد تا 
تورس به اســتقلال نپیوندد و راهی گل گهر 
سیرجان شــد و قراردادی یک ساله را با این 
تیم به امضا رساند.روبرتو تورس در نیم فصل 
نخســت براســاس آمار و ارقام توانست با 
اختلاف نســبت به ســایر بازیکنان، عنوان 
برترین بازیکــن نیم فصل اول را به دســت 
آورد؛ آن هــم در حالی که او ۳ بــار در قامت 
گلزن در ترکیب گل گهر درخشــید و ۳ بار 
هم برای تیمش گل ساخت و زننده یکی از 
زیباترین گل های نیم فصل نخســت بود. با 
از راه رســیدن بازار نقل وانتقالات زمستانه، 
مشخص شد که جواد نکونام بار دیگر نسبت 
به جذب تورس ابراز تمایل کرده اما با توجه 
به قرارداد او با باشگاه ســیرجانی، هافبک 
اســپانیایی کار ســختی برای پیوستن به 

استقلال در پیش دارد.

یک میلیون یورو بدهید، 
رضایت نامه اش را صادر می کنیم!

مدیــران باشــگاه اســتقلال در حالــی 

رایزنی های خود برای جذب روبرتو تورس 
را آغاز کرده اند که همزمان گفته می شــود 
مدیربرنامه هــای او هــم بــرای دریافت 
رضایت نامه بازیکن اسپانیایی با مسئولان 
باشــگاه گل گهر وارد مذاکره شــده است. 
با توجه به رابطه دوســتانه نکونام و تورس، 
هافبــک اســپانیایی بــرای پیوســتن به 
استقلال چراغ سبز خود را نشان داده اما در 
این میان، قرارداد او بــا گل گهر برای آبی ها 
دردسرساز شده و مدیران باشگاه استقلال 
در تلاش بــرای دریافت رضایت نامه تورس 

هستند.
اســتقلالی ها که فعــلًا در بازار زمســتانه 
تنها موفق به جذب رافائل ســیلوا شده اند، 
امید زیادی به جذب تــورس دارند؛ به ویژه 
آنکه در روزهای گذشــته اختلافات میان 
علی خطیر و جواد نکونــام بار دیگر در حال 
اوج گیری اســت و به نظر می رســد که در 
صــورت ناکامی دوبــاره مدیران باشــگاه 
استقلال در زمینه جذب بازیکنان موردنظر 
کادرفنــی، حواشــی ابتدای فصــل تکرار 
خواهد شــد و تنش میــان کادر مدیریت و 
کادرفنی باشــگاه به اوج خود می رسد. در 
همین راســتا، با وجود پیگیری های انجام 
شده از سوی باشــگاه اســتقلال، مدیران 
باشگاه گل گهر رسماً اعلام کرده اند که برای 
فروش تورس در بازار زمستانه، یک میلیون 
یورو می خواهند تا رضایت نامــه او را صادر 

کنند!

فرمول معاوضه بازیکن جواب 
می دهد؟

تورس در ابتــدای فصل به دنبــال توافقی 
۴۰۰ هــزار دلاری با اســتقلالی ها بود که 
مدیران باشــگاه اســتقلال به واســطه پر 
بودن ســقف قراردادشــان قید همکاری 
با هافبــک اســپانیایی را زدنــد و او راهی 
گل گهر شــد. حالا با توجه به درخواســت 
حــدوداً ۶۰ میلیــاردی گل گهری ها برای 
صدور رضایت نامه تورس، مدیران باشــگاه 
استقلال امیدوار به معاوضه بازیکن هستند 
و گفته می شــود که در این زمینه، تلاش ها 
در حال انجام اســت تا با معاوضه بازیکن، 
بخش مهمی از هزینــه رضایت نامه تورس 
پرداخــت شــود و او به جمع آبی پوشــان 

پایتخت بپیوندد.
روبرتو تورس کــه در بــازار نقل وانتقالات 
زمستانه در فصل گذشته، ویژه ترین چهره 
بازار بود، حالا به نظر می رسد در فصل جاری 
هم به مهم ترین چهره بــازار نقل وانتقالات 
زمســتانه تبدیل شــده اســت. باید دید با 
توجه به تمایــل ویژه اســتقلالی ها و البته 
علاقه تورس بــه همکاری دوبــاره نکونام، 
آیا راه حضور او در اســتقلال هموار خواهد 
شــد و یکی از مهم ترین خریدهای خارجی 
استقلال در طول ســالیان گذشته به ثبت 
می رسد یا با توجه به قیمت گذاری نجومی 
گل گهری ها، این بازیکن اســپانیایی و ۳۴ 
ســاله تا پایان فصل در گل گهــر کارش را 

دنبال خواهد کرد.

 مدافع قطری مدنظر باشگاه پرسپولیس 
وارد تهران شد

عبدالکریم حســن مدافع ســابق تیم ملی فوتبال قطر برای گذراندن 
آزمایشات پزشکی و عقد قرارداد با باشگاه پرسپولیس وارد تهران شد.

تیم فوتبال پرســپولیس برای تقویت خود در نیم فصل دوم رقابت های 
لیگ برتر به دنبال جذب بازیکن در پست های مختلف است. با توجه به 
مصدومیت طولانی مدت مرتضی پورعلی گنجی در خط دفاع مدیران 
این باشــگاه تصمیم گرفتند تا اولین خرید خود را یــک مدافع در نظر 

بگیرند تا خلأ نبود پورعلی گنجی در این تیم رفع شود.
در همین حال آنها با عبدالکریم حســن مدافع اســبق تیم ملی فوتبال 
قطر وارد مذاکره شدند و نظر مثبت او را برای حضور در لیگ برتر ایران 
جلب کردند. روزنامه الشرق قطر نیز در این زمینه اعلام کرد این بازیکن 
برای انجام آزمایشات پزشــکی وارد تهران شده است و پس از گذراندن 
موفقیت آمیز این آزمایشــات قرارداد خود را به طور رســمی با باشگاه 

پرسپولیس امضا خواهد کرد.
مدت قرارداد حسن با پرســپولیس به مدت یک فصل و نیم خواهد بود 
و او با حضور در این تیم تبدیل به اولیــن بازیکن قطری تاریخ لیگ برتر 
فوتبال ایران نام می گیرد. حسن سابقه حضور در تیم السد قطر را نیز در 
کارنامه خود دارد و باشگاه الجهرا کویت آخرین تیمی بوده که او در آن 

عضویت داشته است.

یامگا فصل را از دست داد؟
وینگر راست اســتقلال به احتمال فراوان تا آخر فصل نمی تواند تیمش 
را همراهی کند.کوین یامگا مدافع استقلال چند روز در قبل در جریان 

تمرین دچار حادثه و آسیب دیدگی از ناحیه چشم شد.
پس از رســاندن یامگا به بیمارستان، پزشــکان ضمن انجام معاینات و 
مراقبت های لازم، دو عمل جراحی روی چشــم او انجــام دادند. به این 
ترتیب پارگی مجرای اشکی ترمیم شــد. با این حال بینایی یامگا هنوز 
به طور کامل برنگشــته و احتمال انجام جراحی های بیشتر روی چشم 

یامگا بالا است.
طبــق پیگیری ها، یامگا بــه احتمال فــراوان تا آخر فصــل نمی تواند 
اســتقلال را همراهی کند و این بدترین خبر ممکن برای جواد نکونام 
و کادر فنی ابی پوشان اســت که اگر این اتفاق بیفتد سرمربی استقلال 

باید فکری برای جناح راست تیمش بکند.

قاسمپورمطرح کرد
وزی ایران مقابل امارات شرط لازم برای پیر

پیشکسوت فوتبال ایران می گوید تیم ملی برای صعود از گروهش هیچ 
مشــکلی ندارد. تیم ملی فوتبال ایران جمعه شــب در دور دوم مرحله 
گروهی جام ملت های آســیا در دیداری ســخت با نتیجه یک بر صفر 
هنگ کنگ را شکست داد. ابراهیم قاســمپور در گفت و گو با ایسنا، در 
ارزیابی از عملکرد تیم ملی فوتبال ایران برابــر هنگ کنگ اظهار کرد: 
خوشحالم که تیم تحت هر شرایطی این بازی را برد. اگر انتقادات زیادی 
به تیم وارد اســت صرفا به خاطر بهتر شــدن تیم ملی است نه تخریب 
آن. حالا امکان دارد برخی از دوســتان خطاب بــه منتقدان بگویند که 
آن ها چوب لای چرخ تیم ملی می گذارند اما کسی که به فوتبال شناخت 
داشته باشد و ســالیان زیادی فوتبال بازی کرده باشد متوجه است که 

اگر انتقادی وجود دارد صرفا به خاطر کمک به تیم ملی است.

او افزود: خیلی از تیم ها در بازی های جام ملت ها کیفیت لازم را ندارند. 
فکر نمی کنم برای صعود کار سختی داشــته باشیم، هر چند بازی برابر 
هنگ کنگ کمی ناامیدکننده بود و اشــتباهات زیادی در هر سه خط 
وجود داشــت. حتی چند موقعیت به تیم هنگ کنگ دادیم که شانس 

آوریم منجر به گل نشد.

 نحوه بازی گرفتن از طارمی در تیم ملی، اثرگذاری
 او را کم می کند

این پیشکسوت فوتبال گفت: هر مربی تاکتیک و استراتژی خاص خود 
را دارد و براساس نظرات و تفکرات خود مهره ها را در زمین می چیند اما 
چون تیم ما در هر پســت بازیکنان خوبی دارد، اعتقاد دارم با سیســتم 
بهتری می توانســتیم در زمین بازی کنیم. مغانلو بازیکن بدی نیست 
اما وقتــی در جناحین بازیکنــان خوبی مثل رامین رضایــی را داریم، 

می توانستیم با دو مهاجم بازی کنیم.
قاسمپور ادامه داد: از ســوی دیگر به نظرم قرار دادن طارمی به عنوان 
مهاجم کاذب یا پشت مهاجم اول یا دوم درست نبود. زمانی که می دانیم 
تمام خصوصیات طارمی مناسب بازی در داخل منطقه ۱۸ قدم است و 
در این منطقه خطرناک است، دور کردن او از این منطقه به صلاح نبود. 
طارمی بازیکنی اســت که از موقعیت ها به خوبی استفاده می کند و دور 
کردن او از این منطقه ســبب کم شــدن خاصیت و کیفیت این بازیکن 
می شود و در مواجه با تیم های به مراتب سخت تر امکان دارد به مشکل 

بخوریم.
او تاکید کرد: قبل از شــروع جام  ملت های آســیا تیم های ژاپن، کره و 
عربستان را خیلی قوی ارزیابی می کردم اما با دیدن بازی چندتا از تیم ها 
امیدوار شدم که این مدعیانی که از قبل پیش بینی کرده بودم، در حدی 
نیستند که فکر می کردیم. البته از الان نباید قضاوت کرد، چون شرایط 
هر تیم بازی به بازی فرق می کند. البته اگــر کیفیت بازی ژاپن همین 
تیمی باشد که برابر عراق بازی کرد ما را امیدوار می کند که بعد از بیش 

از ۴۰ سال بتوانیم قهرمان جام ملت ها شویم.
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شماره 2- 6/3641- 15-01 مفقود گردیده است و فاقد اعتبار می باشد ازیابنده تقاضا 
می شود اصل مدرک را به دانشگاه آزاد اسلامی واحد بوشهر ارسال نماید.نشانی : بوشهر 
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استان

اردبیل-افســون جبارزاده   معاون فنی وراههای 
روســتایی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای 
اســتان اردبیل در ۹ ماهه گذشــته از ثبــت حدود۱۳ 
تــردد در محورهــای مواصلاتــی اســتان  میلیــون  

اردبیل خبرداد.
راههــای  و  فنــی  معــاون  نجفقلیــزاده  منصــور 
بازدیــد  در  اســتان  راهــداری  کل  اداره  روســتایی 
:در  گفــت  ســرچم  محــور  هوشــمند  ســامانه  از 
مقایســه با مــدت مشــابه ســال قبــل کــه۱۲ میلیون 
و۳۳۶هــزار و۴۰۲ تــردد در مبــادی ورودی و خروجی 
را  درصــدی   ۵ افزایــش  بــود  شــده  ثبــت   اســتان 

شاهد هستیم.
وی با اشــاره به اینکه در مــدت یاد شــده ۶ میلیون و 
۵۶۰ هزار و۶۵۵ تردد در مبادی ورودی و ۶ میلیون و 
۴۲۳ هزار و ۵۳۱ تردد نیز در مبادی خروجی اســتان 
به ثبت رســیده افزود:نســبت به مدت مشــابه سال 
قبل که ۶میلیــون و ۷۹ هــزار و ۶۵۵ تــردد در مبادی 
خروجــی ثبت شــده بــود در ۹ ماهه گذشــته افزایش 

بیش از ۵ درصدی را نشان می دهد.
نجفقلیزاده ادامه داد:در مدت مشــابه ســال قبل ۶ 
میلیون و۲۵۶ هــزار و ۸۹۵ تــردد در مبــادی خروجی 
اســتان به ثبت رســیده بود کــه در ۹ ماهه گذشــته ۵ 

درصد افزایش را شاهد هستیم.

معــاون فنــی وراههــای روســتایی اداره کل راهداری 
و حمــل ونقــل جــاده ای اســتان اردبیــل محورهای 
اردبیل-آســتارا وبالعکس،اردبیل-نیــر وبالعکس و 
اردبیل-مغــان بالعکس را جــزوه محورهــای پرتردد 
اســتان برشــمرد و تصریح کرد:در ۹ ماهه گذشــته ۱۰ 
میلیــون و۹۶۸ هــزار و ۱۸۷ تــردد در محــور اردبیــل- 
آســتارا و بالعکس،۹ میلیــون و۷۷۲ هــزار و۶۸۸ تردد 

در محــور اردبیل-نیر وبالعکس و بیــش از ۷ میلیون 
تــردد نیــز در محــور اردبیل-مغــان و بالعکــس ثبــت 

شده است.
نحفقلیــزاده در مــدت یــاد شــده از ثبــت ۹ میلیــون 
و۲۵۱ هــزار و۳۰۸ تــردد تخلــف ســرعت غیرمجــاز در 
اردبیــل خبــرداد و  محورهــای مواصلاتــی اســتان 
خاطرنشــان شــد:این میــزان ۱۰ درصــد از کل تــردد 

استان را شامل می شود.
راهــی ســربند،گرمی-بیله  بــران  -ســه  وی محــور 
درای  را  کنگرلــو   - شــهر محورمشــگین  و  ســوار 
بیشــترین تــردد تخلــف ســرعت غیرمجــاز عنــوان 
کــرد .و گفــت:در ۹ ماهــه گذشــته ۲۸۷ هــزار و۴۲۲ 
تــردد تخلــف ســرعت غیرمجــاز در محــور بران-ســه 
راهی ســربند،۲۵۴ هــزار و۲۸۵ تردد در محــور گرمی-

بیلــه ســوار و ۲۴۲ هــزار و۱۱۱تــردد تخلــف ســرعت 
ثبــت  -کنگرلو   غیرمجــاز در محــور مشــگین شــهر

شده است.
معــاون فنــی وراههــای روســتایی اداره کل راهداری 
و حمــل ونقــل جــاده ای اســتان اردبیــل میانگیــن 
ســرعت اســتان را ۷۲ کیلومتــر دانســت و بیــان کرد: 
راننــدگان بــرای حفظ جــان خــود وســایر مترددین 
درجاده ضمن رعایت سرعت و سبقت باید به علائم 

راهور در جاده نیز توجه کنند.
نجفقلیزاده فعالیت  ۷۴ دســتگاه تردد شمار برخط 
،۵۴ ســامانه ثبــت تخلفــات ســرعت و۴۱ دوربیــن 
نظــارت تصویــری رادر محورهــای اســتان اردبیــل 
یــادآور شــدو از مــردم خواســت قبــل ازســفر جهــت 
اطــلاع از آخریــن وضعیــت جــوی وترافیکــی اســتان 
کل راهــداری و حمــل ونقــل  بــا ســامانه ۱۴۱ اداره 

جاده ای استان اردبیل تماس بگیرند..

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران

صفحه 7
وژه www . K H A R I D A A R O N L I N E . i r RHUدوشنبه       2 بهمن 1402    شماره 1512 عملیات نصب کولرهای هوایی پر

وردی آغاز شد وپالایش سهر پتر
اصفهان-مریــم مومنــی   تا پایان ســال ۲۶۰ تــن از تجهیــزات مکانیکال 

پروژه RHU هم نصب خواهد شد. 
مدیرســاختمان و نصب شــرکت پتروپالایش ســهروردی گفت: با توجه به 
تکمیل Pipe Rack )بســتر لوله( P ۷۴۰۳- و نصب اســکلت فلزی مربوط به 
آن، عملیات نصــب ایرکولرها از آذرمــاه آغاز و تا کنون در مجمــوع ۱۶۱ تن از 

ایرفن کولرهای E-۷۴۳۰۶ و E- ۷۴۳۱۱ نصب شده است.
 مهنــدس داورزنی افــزود: بر اســاس برنامــه پیش بینی می شــود تــا پایان 

سال ۲۰۴ تن از این نوع تجهیز در واحد RHU نصب شود.
،  پس از  وی افــزود: در ادامه نصــب تجهیــزات مکانیکال واحــد  RHU نیــز
تکمیــل ســازه هــای STR-۷۴۱۳ و STR-۷۴۲۳  تــا پایــان ســال جــاری، 
نصب تجهیــزات V-۷۴۱۰۸ و V-۷۴۲۰۸ با وزن تجمیعــی ۲۶۰ تن اجرایی 

خواهد شد. 

وستای رحمت آباد   بهینه سازی شبکه ر
شهرستان خوانسار

اصفهان-مریــم مومنــی   بــا اعتبــار ۳میلیــارد و پانصــد میلیــون ریالــی 
شــبکه فشــار ضعیف روســتای رحمت آباد شهرســتان خوانســار در طرح  
جهادی نور خدمت بهینه ســازی شــد. با اجــرای این طــرح ۲۵ اصله پایه 
فشــار ضعیف تعویض و ۱۴ عدد چراغ ال ای دی جدیــد نصب گردید.یک 
کیلومتر از شــبکه فشــار ضعیف ســیمی نیــز با کابــل خودنگهــدار تعویض 

گردید.

کید کرد؛   شهردار کرمانشاه تا

وم فراهم کردن زیرساخت های لازم   لز
برای جذب سرمایه گذار

کرمانشــاه  -حســنافخارزاده   شــهردار کرمانشــاه از لــزوم فراهــم کردن 
زیرســاخت های لازم بــرای جــذب ســرمایه گذار در کرمانشــاه و مشــارکت 

شهروندان خبر داد.
به گزارش مرکز اطلاع رسانی شــهرداری کرمانشــاه، نادر نوروزی در جلسه 
کیــد بــر فراهــم کــردن زیرســاخت های لازم برای  ســرمایه گذاری ضمــن تا
 ، جــذب ســرمایه گذار در چهارچــوب قوانیــن، اظهار کــرد: در کنار ایــن امر

می توان از ظرفیت مشارکت مردمی نیز بهره برد.
وی افزود: مشــارکت مردمــی و جذب ســرمایه گذار ۲ محور مهم در کســب 
درآمد پایدار شهری است، در حوزه مدیریت شهری باید به دنبال تقویت 
اقتصاد شــهری باشــیم که ایجــاد انگیزه بــرای حضــور ســرمایه گذار یکی از 

روش های موثر است.
شهردار کرمانشــاه تصریح کرد: امروزه اســتفاده از ظرفیت ســرمایه گذارها 
برای بهبود و ارتقــای وضعیت شــهری از موضوعات مورد توجــه مدیران، 

کارشناسان و برنامه ریزان است.
کیــد کــرد: مــا همــواره از محیطــی کــه در آن زندگــی می کنیــم تاثیــر  وی تا
می پذیریم و از ســوی دیگر بر آن تاثیر می گذاریم، ایــن تعاملات در محیط 
شــهری به  وجود می آید، یک شــهر و اجزای آن که هر روزه در حال تردد در 
آن هستیم به دست شهروندان ساخته می شــود و شرایطی که در محیط 

ما وجود دارد بر کیفیت رفتار ما اثرگذار است.
نوروزی ادامه داد: بنابراین بحث هنر و نــگاه هنرمندانه در مباحث منظر 
و ســیمای شــهری بایــد بیــش از همــه چیز مــورد توجــه قــرار گیــرد، مانند 
یادمان هــا، مجســمه ها، تزئینــات و نقاشــی های دیــواری و همچنیــن 

رنگ هایی که در کالبد شهری مورد استفاده قرار می گیرند.
گفتنی اســت در این جلســه آخرین رونــد پروژه های ســرمایه گذاری شــهر 
کرمانشــاه در بخش های تجــاری، فرهنگی و گردشــگری مورد بررســی قرار 

گرفت.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق اهواز:

شبکه برق شهرستان حمیدیه توسعه یافت
اهــواز -محمدمجــدم   مدیرعامــل شــرکت توزیــع نیــروی بــرق اهــواز 
گفت: ۱۷ کیلومتر شــبکه بــرق در شهرســتان حمیدیه به منظور توســعه و 

خدمات رسانی مطلوب و تقویت کیفیت ولتاژ برق احداث شد.
عبدالحمیــد عبــاس شــیاری بــا بیــان اینکــه ایــن طــرح بــا اعتبــاری بالــغ 
بــر ۱۹۳ میلیــارد و ۲۰۵ میلیون ریال بهــره برداری شــده اظهار کــرد: اجرای 
این طرح ها در مناطق مختلف شــهری و روســتایی شهرســتان حمیدیه 
شــامل نصب ۱۴۰ اصله پایه فشار متوســط، ۱۶۰ اصله پایه فشار ضعیف، ۱۰ 
هزارو ۳۶۷ متر ســیم آلومینیومی، پنج هــزار و ۷۳۹ متر کابــل خودنگهدار 
فشــار ضعیــف، یــک هــزار و ۷۹۵ متــر کابــل روشــنایی و ۶۵۷ عــدد مقــره 

سیلیکونی وارد مدار شده است.
وی ادامــه داد: جلــب رضایــت شــهروندان اولویــت نخســت صنعــت برق 
اســت که ما مکلف هســتیم در راه خدمت رســانی مطلوب به شــهروندان 

کثر تلاش خود را انجام دهیم. حدا
مدیرعامــل شــرکت توزیع نیــروی برق اهواز افزود: رشــد و توســعه شــهری 
کم  و روســتایی می طلبــد تــا همزمــان بــا افزایــش تقاضــا و متناســب بــا ترا
ساخت و ســازها اقدام به توســعه و احداث شــبکه اعم از فشــار متوسط و 

فشار ضعیف کنیم.
شــیاری ادامــه داد: ارائــه خدمــات مطلــوب بــرق بــه شــهروندان یکــی از 
مهمترین برنامه های اساســی شــرکت های توزیع برق محسوب می شود 
کنون با انجام طرح های مهندسی در راستای  که از ابتدای ســال جاری تا
ارائه خدمات مطلوب در مناطق مختلف شهری و روستایی برنامه ریزی 

شده است.
ک فعــال دارد که  شــرکت توزیع نیــروی برق اهــواز بیــش از ۶۱۹ هزار اشــترا
، حمیدیــه، کارون، بــاوی و حمیدیــه را زیر پوشــش خود  شــهرهای اهــواز

دارد.

 مدیرکل راه و شهرسازی ایلام خبر داد:

 ثبت نام۳۳00 نفر از خانواده های دارای ۳ فرزند 
ح واگذاری زمین و بیشتر در طر

ایــام -حســن بیگــی   مدیــرکل راه و شهرســازی ایــلام، گفــت: بیــش از 
۳ هــزار و ســیصد نفــر از خانواده هــای دارای ۳ فرزنــد و بیشــتر بــرای طرح 

گذاری زمین ثبت نام کرده اند وا
 فرشــاد دوســتی مدیرکل راه و شهرســازی ایلام، اظهار کرد: بیــش از ۳ هزار 
گذاری  و ســیصد نفر از خانواده های دارای ۳ فرزند و بیشــتر بــرای طرح وا
کنون هزار و ۲۳۸ نفر آن ها تأیید  زمین ثبت نام کرده اند که از این تعــداد تا

نهایی شده اند.
وی افزود: افراد دارای ۳ فرزنــد، تعداد ۵۹۷ قطعه زمیــن دریافت کرده اند 
و ســهم آن هایی که دارای ۴ فرزند و بیشــتر بــوده اند نیــز ۲۵۴ قطعه زمین 

بوده است.
دوســتی، ادامــه داد: کســانی کــه تقاضــای قــرار گرفتــن در اولویــت طــرح 
نهضت ملی مســکن بوده اند نیز ۵۳ نفر هســتند که تا کنون و در مجموع، 
گذار شــده  هزار و ۴ قطعــه زمین بــه متقاضیــان مختلف واجد شــرایط، وا

است.

گرگان-مهنازمحمدزمانــی    مدیــر شــرکت ملــی پخــش فرآورده های 
نفتــی منطقــه گلســتان از میزبانــی ایــن منطقــه بــرای دومیــن دوره 
مســابقات والیبــال بانوان بالای ۲۶ ســال شــرکت ملی پالایــش و پخش 
فرآورده هــای نفتــی ایــران در شهرســتان گرگان خبــر داد.ســید محمد 
حســینی ضمن ابــراز خرســندی از انتخــاب شایســته منطقه گلســتان 
جهت میزبانی این دوره از مســابقات گفت: افتخاری نصیبمان شــد تا 
میزبان این دوره از مسابقات در قطب والیبال کشور باشیم.وی گفت: 
مراســم افتتاحیه این مســابقات  با پذیرش ۶ تیم از کل کشــور در رشته 
والیبال برگزار شد و پس از اتمام این مراسم، مســابقات به صورت کاملا 
رســمی زیر نظر هیئت والیبال و داوران اســتان گلســتان آغاز شد.سید 
محمد حســینی در پایان افــزود: امید اســت کارکنان ورزشــکار و ورزش 
دوســت شــرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایــران لحظات 

خوشــی را در شهرســتان گرگان، ســرزمین طلای ســفید و مهــد والیبال 
کشــور ســپری کنند.در ایــن مراســم رئیــس امــور ورزش و تربیــت بدنی 

شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران نیز ضمن خوش آمد گویی 
بــه ورزشــکاران پالایشــگاهها و شــرکتهای تابعــه شــرکت ملــی پالایش و 
پخش، از میزبانی شایســته مدیر و مجموعه همکاران منطقه گلستان 
تقدیر کرد.رضــا رمضانی افــزود: این مســابقات باحضور ۶ تیم )شــرکت 
ملی پخــش فراورده های نفتی ایــران، شــرکت خطوط لولــه و مخابرات 
، شــرکت پالایــش نفــت بندرعباس،  ایران، شــرکت پالایــش نفت شــیراز
ک( بصــورت  شــرکت پالایــش نفــت آبــادان و شــرکت پالایــش نفــت ارا
دوره ای طی یک هفته در ســالن ورزشــی شــهید تندگویان شرکت نفت 
منطقــه گلســتان برگــزار می گردد.ایــن مقام مســئول خاطرنشــان کرد: 
هموارســازی مســیر برای کارکنان علاقمند به رشــته های ورزشــی یکی 
از اولویت هــای مهم شــرکت بــه منظور ایجــاد انگیــزه، نشــاط و افزایش 

سلامت جسمی خانواده بزرگ شرکت نفت است

ن گلستا

آغازمسابقات والیبال بانوان شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران در گرگان

لرستان اردبیل

 همکاری بانک توسعه تعاون اردبیل با دومین شرکت فعال 
در صنعت سوله سازی 

اردبیل-افســون جبارزاده   با حضور مدیر شعب 
بانــک توســعه تعــاون اســتان و مدیرعامــل شــرکت 
سوله ســازی آذرســازه  اردبیل، تفاهم نامه همکاری  

به امضاء رسید. 
محــل  در  مناســبت  همیــن  بــه  کــه  نشســتی  در 
مدیریت شــعب بانک توســعه تعاون اســتان ترتیب 
کیــد  یافــت، دو طــرف بــر گســترش همــکاری هــا تا

کردند. 
کردنــد فصــل  امیــدواری  ابــراز  کریمــی و نوجــوان 
جدیــدی از همکاری دو ســویه بانک توســعه تعاون 
و آذرســازه به توســعه این صنعت  و اشــتغال جوانان 

استان بینجامد. 
گفتنی اســت آذر ســازه یکی از شــرکت هــای فعال در 

صنعت سوله ســازی استان اســت که در حال حاضر 
بــا بیــش از ۲۰ نفــر اشــتغال مســتقیم، پــروژه هــای 
مختلفی در استان اردبیل و اســتان های همجوار را 

در دست اجرا دارد. 

اداره کل تامین اجتماعی لرستان بر سکوی نخست ارزیابی 
ایستاد کشور  اجتماعی  تامین  عملکرد 

آباد-فرزانــه هداونــد   رتبــه اول ارزیابــی  خــرم 
عملکــرد ســازمان تامیــن اجتماعــی کشــور در ســه 
ماهه ســوم ســال ۱۴۰۲ به  اداره کل تامیــن اجتماعی 

استان  لرستان تعلق گرفت .
گودرزی مدیر کل تامین اجتماعی اســتان لرســتان 
ضمــن اظهارخرســندی از ایــن رویــداد ارزشــمند 
وتبریک بــه همکاران و جامعه تحت پوشــش تأمین 
اجتماعــی اســتان ، گفــت :  در رتبه بندی ســه ماهه 
سوم ســال۱۴۰۲ ســازمان تامین اجتماعی ، اداره کل 
لرســتان   در بیــن ۳۱ اســتان و ۳۳ اداره کل بیمــه ای 

کشور رتبه اول را به خود اختصاص داد.
مدیر کل تامین اجتماعی استان لرستان با اشاره به 
اهمیت ایــن موفقیت افــزود :  این ادره کل بواســطه 

کــه غالبــا بــا  احــراز شــاخصهای ارزیابــی ســازمان 
موضوع رضایتمندی مردم و جامعه هدف سازمان 

گره  خورده است به این موفقیت رسیده است .

کرمانشاه

 کرمانشــاه- حســنا فخــارزاده   در ادامــه تکمیــل 
رینــگ ترافیکــی شــهر کرمانشــاه و در راســتای ایجــاد 
جدیــد  بلــوار  ای  حاشــیه  محــلات  بــه  دسترســی 

»ملاحسینی« افتتاح شد.
، اعضای شورای اسلامی  ، شــهردار با حضور استاندار
شــهرداری  مدیــران  از  جمعــی  و  کرمانشــاه  شــهر 
کرمانشــاه بلــوار جدیــد ملاحســینی افتتــاح و زیــر بــار 

ترافیکی رفت.
بلــوار  افتتــاح  آییــن  در  صحرایــی  طیــب  محمــد 
ســجادیه  شــهرک  انتهــای  در  واقــع  ملاحســینی 
بهشــت  آرامســتان  وروری  دایی پــور  شــهید  بلــوار 
شــهر  کــرد:  اظهــار  ثکرمانشــاه،  بریمونــد«  زهــرا 
کرمانشــاه بــه تــلاش و جدیــت بســیار بــرای خدمــت 
رســانی نیازمنــد اســت و هــر اقدامــی در ایــن زمینــه 
 می توانــد یــک حرکتی بــرای رســیدن به کرمانشــاهی 

زیباتر باشد.
وی افــزود: در زندگــی شــهری عدالت در برخــورداری 
و دریافــت خدمــات بایــد جــزء اهــداف مــا باشــد و در 
اطراف شــهر کرمانشــاه هنوز مناطقی وجــود دارد که 

نسبت به سایر قسمت ها برخورداری کمتری دارند.
اســتاندار کرمانشــاه تصریح کرد: تمرکز بر این مسئله 
و ایجاد مقدمات لازم برای بهره مندی همشــهریان از 

خدمات بهتر جزء اولویت های کاری است.
وی عنوان کرد: در تلاش هســتیم که به زودی شــاهد 
بازیافــت  ســاماندهی  اقدامــات  مجمــوع  افتتــاح 

باشیم.
کــرد: مســئله ســاخت و ســاز یــک  صحرایــی بیــان 
مطلوبیــت در زندگــی شــخصی امــروز دارد و در شــهر 
کــن خیلی  کرمانشــاه بــه بازســازی ســاختمان ها و اما
نیاز داریم و در حال تشــویق هســتیم که همشــهریان 
با مجمــوع مشــوق های موجــود بافــت فرســوده را به 

زودی بازسازی کنند.
وی افزود: نخاله امروز در شهر کرمانشاه نا به سامانی 
دیگــری را رقــم زده کــه بــا طراحــی انجــام شــده محل 
مناســبی را بــرای رســیدگی بــه آن در نظــر گرفتــه شــد 
امیدواریم کــه این ۲ مســئله مهم بــه زودی بــه زیباتر 

شدن و ساماندهی بهتر شهر کمک کند.

 ایجاد معابر جدید کمکی به احداث مسکن 
در کرمانشاه 

نــادر نــوروزی شــهردار کرمانشــاه در این آییــن اظهار 
کــرد: در کرمانشــاه بیــش از ۵۰ هــزار نفــر برای مســکن 
ملــی ثبت نــام کرده انــد و ایجــاد ایــن معابــر می تواند 

کمک موثری برای این اراضی باشد.

وی افــزود: در تــلاش هســتیم کــه ایــن معابــر قابلیت 
این را پیــدا کننــد که تبدیــل به مســکن ملی شــوند و 
افرادی که کم بضاعت و کم برخوردار هستند بتوانند 

از مسکن برخوردار شوند.
شهردار کرمانشــاه تصریح کرد: در مجاورت کرمانشاه 
محلاتی وجــود دارد و محله »ملاحســینی« محله ای 
اســت که فاقــد دسترســی بــه وســایل نقلیــه عمومی 
است و دسترســی جوانان آن محله به مدارس هم به 

سختی است.
محلــه  معبــر  ایــن  ایجــاد  بــا  کــرد:  عنــوان  وی 
کــم برخــوردار تریــن محــلات  کــه جــزء  ملاحســینی 
در  کــه  شــهرک هایی  و  بهزیســتی  مهــر  مســکن 
آســان  نقــل  و  حمــل  نعمــت  از  اســت  آن   اطــراف 

برخوردار می شود. 
نوروزی گفــت: در انتهــای بلوار ملاحســینی وســایل 
بازیافت وجــود دارد تحــت عنــوان شــهرک بازیافت و 
باعــث بهبــود در مســئال و مشــکلات محیط زیســت 

خواهد شد.
همچنیــن در ادامــه ایــن مراســم حمیــد اعتصــام 
فراظهــار کرد: بلــوار ملاحســینی یک خیابــان ۲ بانده 
اســت و طول این مســیر ۱۰۸۳ متر و عــرض آن ۲۳ متر 

است.

وی افــزود: در ایــن مســیر لجن بــرداری ۲ هــزار و ۵۷۲ 
کریزی ۱۹ هزار  ، خا کبرداری ۳۳ هزار ۷۱۶ متــر ، خا متر
 ، ، زیرســازی ســاب بیس ســه هزار و ۷۷۸ متر ۷۷۵ متر
، بتــن ریزی ۴۲۷  زیرســازی بیس ســه هزار و ۶۴۷ متر
، درختکاری  ، جدول گذاری چهار هــزار و ۴۰۰ متــر متــر
، رنگ  کریزی نباتــی یک هــزار و ۵٠٠ متر ۲۵۰ اصلــه، خا
آمیزی جدول ٢ هــزار و ٢٠٠ متر و آســفالت ۲۴ هزار ۹۰۹ 

متر است. 
معاون عمرانی شــهرداری کرمانشــاه تصریــح کرد: ۱۵ 
میلیــارد و ۵۰۰ میلیون تومان بــرای عملیات عمرانی، 
آســفالت ۱۲ میلیــارد و ۷۰۰ میلیون تومــان و جمع کل 
هزینه هایــی کــه بــرای پــروژه هزینــه شــده اســت ۲۸ 

میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان است.
افشــین لــر زنگنــه معــاون حمــل و نقــل و ترافیــک 
کــرد:  اظهــار  آییــن  ایــن  در  کرمانشــاه  شــهرداری 
کرمانشــاه از نظــر معابر شــبکه ضعیفــی دارد و بیشــتر 
این ضعف در بخش عرضی است یعنی شبکه عرضی 

ما شبکه قوی نیست.
وی افــزود: شــبکه عرضــی در بســیاری از ســاعات 
دچــار ترافیــک می شــود و ایــن باعــث اتــلاف وقــت، 
انــرژی، ســوخت و در نهایت تحمیــل با اقتصــادی به 

شهروندان، شهر و دولت است.

  در راستای تکمیل رینگ ترافیکی شهر کرمانشاه؛

شد افتتاح  »ملاحسینی«  جدید  بلوار 

در ۹ماه گذشته صورت گرفت؛

ثبت حدود ۱۳ میلیون تردد در محور های مواصلاتی استان اردبیل 
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رشد ۱۶۳ درصدی پرداخت تسهیلات ودیعه 
توسط بانک مسکن

بانک مســکن از رشــد ۱۶۳ درصدی و پرداخت ۸ هزار و ۱۹۶ میلیارد 
ریال تسهیلات ودیعه مسکن در ۹ ماهه ابتدای سال جاری خبر داد.

 بانک مســکن تا پایان آذر ماه ســال جاری تعداد ۱۴ هزار و ۷۱۳ فقره 
تسهیلات ودیعه مســکن به میزان ۸ هزار و ۱۹۶ میلیارد ریال پرداخت 
کرده اســت که از نظر مبلغ نسبت به مدت مشابه ســال گذشته ۱۶۳ 

درصد رشد داشته است.
بیشتر تســهیلات پرداختی در این بخش مربوط به پرداخت تسهیلات 
قرض الحسنه ودیعه مســکن اســت که در چهارچوب ضوابط تعیین 
شده در قانون بودجه به مددجویان معرفی شــده از سوی کمیته امداد 
امام خمینی )ره( و ســازمان بهزیســتی پرداخت شده است. همچنین 
تسهیلاتی در قالب ودیعه مســکن در اجرای قانون حمایت از خانواده و 

جوانی جمعیت به متقاضیان پرداخت شده است.

تحویل بیش از ۶ هزار واحد مسکن مهر مهستان 
در دولت سیزدهم

سرپرست شهر جدید مهستان از تحویل ۷ هزار واحد مسکن مهر و آغاز 
ساخت ۸ هزار و ۵۰۰ واحد مســکونی نهضت ملی در این شهر در دولت 

سیزدهم، خبر داد.
 ذبیح الله زارع پور سرپرست شــهر جدید مهستان، گفت: ابتدای دولت 
سیزدهم تاکنون ۳ مدرسه ۱۲ کلاســه آموزشی با مجموع ۵۷ میلیارد 
تومان، دو مجموعه ورزشی چندمنظوره با اعتبار ۱۰۰ میلیارد تومان، 

دو بوستان با اعتبار ۳۰ میلیارد تومان تکمیل و افتتاح شد.

زمین برای احداث 18 هزار واحد نهضت ملی مسکن 
در مهستان تأمین شد

سرپرست شهر جدید مهســتان با بیان اینکه تاکنون برای احداث ۱۸ 
هزار واحد نهضت ملی مســکن تأمین زمین انجام شــده است، گفت: 
تاکنون ۱۹ پروژه در قالب ۸ هزار و ۵۰۰ واحد مســکونی در این اراضی 
وارد مرحله ساخت و ساز شده است. از ابتدای دولت سیزدهم حدود ۱۱ 
هزار واحد مسکونی مهر نیمه تمام در مهستان در روند تکمیل و تحویل 
به متقاضیان قــرار گرفت که تاکنون، ۶ هزار و ۸۳۱ واحد مســکن مهر 
تکمیل و افتتاح شد.به گفته وی، شــرکت عمران شهر جدید مهستان 
درصدد است تا ۳ هزار واحد مسکونی مهر دیگر را تا پایان امسال تکمیل 
کند و تحویل متقاضیان بدهد. هفته دولت سال آینده تمامی واحدهای 

باقیمانده مسکن مهر تکمیل و تحویل متقاضیان خواهد شد.

مسکن های ۲۵ متری در میان  مدت به گرانی 
مسکن دامن خواهد زد

کارشناس حوزه مسکن گفت: عرضه واحدهای مسکونی کوچک متراژ 
در میان مدت بر گرانی مسکن در بازار دامن خواهد زد .مدتی پیش بود 
که خبر ساخت خانه های ۲۵ متری دهان به دهان چرخید و تا اندازه ای 
انتقادات را برانگیخت که وزارت راه و شهرســازی و شهرداری تهران از 
آن اعلام نارضایتی کردند. ماجرا تا آنجا ادامه پیــدا کرد که در نهایت، 
طرح ساخت این واحدها با عنوان »مسکن اقتصادی« از سوی اتحادیه 
تعاونی های عمرانی تهران دوباره روی کار آمــد. طرحی که انتقادات و 

ابهامات زیادی به ویژه در مورد اخذ مجوز ساخت آن وجود دارد.

مسکن 25 متری نیاز بازار را پاسخ نمی دهد
فرشاد ایلاتی کارشناس مســکن با تاکید براینکه واحدهای مسکونی 
۲۵ الی ۳۵ متری در میان مدت موجب گرانی مسکن در بازار می شود، 
گفت: الگوی واحدهای مســکونی متراژ پایین از زمــان آخوندی وزیر 
راه و شهرســازی دولت یازدهم تحت سیاســت های پاک مطرح شد و 
الگوی مصرفی مســکن در ایران روز به روز متراژ مسکن با کاهش روبه 
رو شد و اگر بازار مســکن به همین روند پیش رود قطعاً الگوی مصرفی 
به متراژهای کمتر نیز خواهد رسید.کارشــناس حوزه مسکن در ادامه 
تاکید کرد: باید نســبت به واحدهای کوچک متراژ تدابیر جدی شود تا 
این الگوی مصرفی وارد بازار مسکن نشود زیرا با فرهنگ ایرانی تطابقی 
ندارد. سیاست کوچک سازی واحدهای مسکونی قطعاً سیاست موفقی 
نبوده و نخواهد بود و از ابتدای دهه ۷۰ تا به امروز الگوی کوچک سازی 

واحدهای مسکونی را در دست کار نداریم.
وی ادامه داد: البته باید نســبت به این موضوع توجه داشــت که دولت 
نســبت به قانون فرزنــدآوری اهمیت ویــژه ای دارد و هرچــه متراژ 
واحدهای مســکونی روبه کاهش حرکــت کند؛ قطعاً خانــوار و افراد 

انگیزه ای به تشکیل خانواده و توسعه جمعیت کشور نخواهند داشت.
ایلاتی خاطرنشان کرد: واحدهای مســکونی کوچک متراژ در اقتصاد 
نیز مفهومی ندارد؛ زیرا اگر تعداد ســکونت در واحدهای کوچک متراژ 
افزایش پیدا کند نشــان از کاهش قدرت خرید مردم اســت و در میان 
مدت موجب گرانی مسکن در بازار می شــود. البته دولت طی ماه های 
اخیر موضع جدی خود را در راستای مخالفت کوچک سازی واحدهای 

مسکونی اعلام کرده است.

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن:
ح  تفویض اختیارات برای تسریع در پیشبرد طر

نهضت ملی مسکن بی سابقه بوده است
 مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن گفت: حجم تفویض اختیارات 
برای تسریع در پیشــبرد طرح نهضت ملی مسکن توسط هیات مدیره 

سازمان ملی زمین و مسکن بی سابقه بوده است.
ارســلان مالکــی در دومین نشســت تخصصــی مباحــث مرتبط با 
دستورالعمل ها و پیمان و رسیدگی در حوزه فنی و مهندسی با اشاره به 
اینکه طرح نهضت ملی مسکن اولویت کشــور است، افزود: هم مقامات 
و هم مردم از مــا انتظار دارند که هرچه ســریع تر این سیاســت را که 
منجر به تولید مسکن می شــود به پیش ببریم، زیرا چشم امید مردم به 

فعالیت های ما است.
معاون وزیر راه و شهرسازی با تاکید بر اینکه حل مشکل مسکن مردم از 
طریق طرح نهضت ملی مسکن از اولویت های اصلی دولت است، اظهار 
داشــت: شــخص رئیس جمهور هر ۲۰ روز یک بار در جلسات شورای 
عالی مســکن حضور می یابد و وزیر راه و شهرســازی هم هر روز روند 
پیشــرفت کار را پیگیری می کند.وی اضافه کرد: سازمان ملی زمین و 
مسکن هم با همه قدرت و امکانات برای انجام وظایفی که بر عهده دارد، 
ایستاده  است.مالکی ادامه داد: به ثمر رساندن این طرح بیش از هر چیز 
دیگری به همدلی و کمک به یکدیگر نیاز دارد و باید بدانیم نمی توان در 

این مسیر به صورت بخشی فکر کرد.

 امروز و با حضور وزیر نیرو
توانمندی های صنعت آب و انرژی های 

تجدیدپذیر به نمایش در می آید
نوزدهمیــن نمایشــگاه بین المللــی »صنعت آب و تأسیســات آب و 
فاضلاب ایران« و »ســیزدهمین نمایشــگاه بین المللــی انرژی های 
تجدیدپذیر و بهره وری انــرژی برق«  امروز )دوشــنبه، دوم بهمن ( با 

حضور وزیر نیرو افتتاح شده و آغاز به کار می کند.
نوزدهمیــن نمایشــگاه بین المللــی »صنعت آب و تأسیســات آب و 
فاضلاب ایران« و »ســیزدهمین نمایشــگاه بین المللــی انرژی های 
تجدیدپذیر و بهره وری انرژی برق« به طور هم زمان  امروز )دوشــنبه، 
دوم بهمن( ســاعت ۱۰ صبح با حضور »علی اکبر محرابیان« وزیر نیرو، 
معاونان و مدیران ارشــد صنعت آب و آب و فاضلاب ایــران و تعدادی 
از میهمانان خارجی برگزار می شــود.نوزدهمین نمایشگاه بین المللی 
»صنعت آب و تأسیســات آب و فاضلاب ایران« در فضایی به وســعت 
هشــت هزار مترمربع با حضور ۱۲۵ شــرکت داخلی و نمایندگانی از 
شــرکت های خارجی و سیزدهمین نمایشــگاه بین المللی انرژی های 
تجدیدپذیر و بهره وری انرژی با حضور نزدیک به ۱۰۰ شــرکت داخلی 
و ۱۳ نمایندگی شــرکت های خارجی در حوزه انرژی های تجدیدپذیر 
و بهره وری بــرق در چهار ســالن نمایشــگاهی با حــدود ۱۱۳ غرفه 
نمایشگاهی در فضایی به مساحت ۹ هزار مترمربع به مدت چهار روز در 

محل دائمی نمایشگاه های بین المللی تهران دایر می شود.
در نمایشــگاه تخصصی صنعت آب و تاسیســات آب و فاضلاب ایران، 
محصولاتــی در بخش های لولــه اتصالات فلزی، شــیرآلات صنعتی، 
شیرآلات خانگی، پمپ و ماشــین آلات دوار، تصفیه آب صنعتی، لوله 
و اتصالات پلیمری، مواد شــیمیایی، رنگ و پوشــش و خدماتی چون 
مهندســی مشــاور، ســد و نیروگاه های برق آبی، آمــوزش، آبیاری و 
زهکشــی، خطوط انتقال آب، تصفیه آب خانگی، نشت یابی، پیمانکار، 

بلوئر و وکیوم، سیستم های اندازه گیری و کنتور عرضه می شود.

هم زمان با برگزاری ســیزدهمین نمایشــگاه بین المللــی انرژی های 
تجدیدپذیر در ســالن »مروارید خلیج فارس«، عــلاوه بر حضور فعال 
تشــکل ها و انجمن های فعال در حوزه تجدیدپذیــر و بهره وری برق، 
نشست ها و کارگاه های تخصصی و پنل تخصصی »تامین مالی به منظور 
احــداث نیروگاه های تجدیدپذیــر« با حضور متخصصــان این حوزه 
برگزار می شود.این نمایشــگاه از  امروز تا پنجم بهمن ماه، همه روزه از 

ساعت هشت صبح تا ۱۶ پذیرای علاقه مندان است.

 پاداش ۳۰۰ میلیارد تومانی خوش مصرفی
 برای پایتخت نشینان

اســتاندار تهران با حضور در شــرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ از 
سامانه های هوشمند پایش شبکه برق فشار ضعیف شهر تهران بازدید 
و از اقدامات انجام شــده قدردانی کرد. اســتاندار تهــران با حضور در 
ساختمان ســتادی برق پایتخت از رصدخانه شبکه برق و انرژی، مرکز 
راهبری و پایش هوشــمند شبکه برق مشترکین شــهر تهران و مرکز 

کنترل و دیسپاچینگ این شرکت بازدید کرد.

علیرضا فخاری در این بازدید با اشــاره به این مهم که زیرساخت مورد 
نیاز تمامی بخش های اجرایــی، انرژی برق و تأمین آن مایه آســایش 
و آرامش مردم اســت گفت: امروز شاهد هســتیم که مجموعه شرکت 
توزیع نیروی برق تهران بزرگ با بهره گیری از ظرفیت های الکترونیکی 
و فناوری های نوین گام بلندی در بررســی لحظــه ای و پایش وضعیت 
شبکه برق پایتخت برداشته و از این راه توانســته است علاوه بر تأمین 
پایداری شبکه، در زمان وقوع حوادث غیرمترقبه و اختلالات احتمالی 
در کوتاه ترین زمان با شناسایی اختلال پیش آمده اقدام به رفع مشکل 

در زمانی بسیار کوتاه کند.
وی با قدردانی از اقدامات انجام شــده، اطلاع رســانی دقیق و به موقع 
به مشترکان را از دستاوردهای اســتفاده از فناوری های مکان محور در 
مجموعه برق پایتخت دانسته و یادآور شــد: بخش قابل ملاحظه ای از 
مصرف برق شهر تهران مربوط به دســتگاه های اداری و اجرایی است و 
همراهی مشــترکان این بخش در کنار اقدامات کنترلی در مدیریت بار 
تابستان نقش ارزنده ای داشته و تداوم این همراهی می تواند در گذر از 

پیک مصرف برق سال آتی نیز بسیار مؤثر باشد.
در ادامه کامبیز ناظریان مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق تهران 
بزرگ نیــز با بیان اینکه طی تابســتان ســال ۱۴۰۲ عــلاوه بر تأمین 
صد درصدی بــرق مورد نیــاز هموطنان تهرانی، شــش درصد انرژی 
بیشتر برای مشــترکان برق تهرانی توزیع شده اســت گفت: به موازات 
فعالیت های گســترده همکاران ما کمک و همراهی شهروندان نیز در 
مدیریت بار شبکه نقش بسیار مؤثری داشــت و در همین راستا بالغ بر 
۵۰ درصد از مشترکان خانگی تهران امســال مشمول دریافت پاداش 
شدند که مجموع این پاداش بر روی قبوض صادره، رقمی بیش از ۳۰۰ 
میلیارد تومان اســت.ناظریان تصریح کرد: بخــش قابل ملاحظه ای از 
مشترکان تهرانی نیز امســال به دلیل همکاری مناسبی که داشته اند 
و موفقیت در کاهش مصرف برق نســبت به مدت مشابه سال گذشته، 
قبوض برق رایگان و بدون مبلغ دریافت کرده اند که امیدواریم با تداوم 
این همراهی و همچنین اجرای طرح های جدید این شــرکت در سال 

آتی نیز شاهد عبور موفق از پیک تابستان باشیم.
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق تهران بــزرگ همچنین با بیان 
اینکه استفاده از سامانه های نوین و فناوری های مکان محور منجر به آن 
شده است که با در اختیار داشــتن اطلاعات اشتراک یکایک مشترکان 
برق شــهر تهران بتوان ارتباطی دوســویه با تمامی مشــترکان برقرار 
کرده و اطلاع رســانی مناسب و در لحظه از شــرایط و وضعیت شبکه و 
اشــتراک برق به مخاطبان ارائه داد خاطرنشــان کرد: با اقدامات انجام 
شده خوشــبختانه امروز شــاهد افزایش قابل ملاحظه و بیش از پیش 
رضایتمندی هموطنان تهرانی هستیم و مفتخریم که طی سال جاری 
و همزمان با ایام ا… دهه فجر از اقدامات و دستاوردهای ارزنده دیگری 
نیز در راســتای توسعه و بهســازی شبکه برق شــهر تهران و بهسازی 

هرچه بیشتر شیوه های ارائه خدمات به ذی نفعان رونمایی کنیم.
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 کاهش مداخله بانک مرکزی در بازار شبانه

 بهره بین بانکی بالا رفت

ســمیرا ربیع  نرخ بهره بین بانکــی در آخرین 
هفته دی ماه، با رشــدی ۰.۰۸ واحد درصدی در 
مقایســه با هفته گذشته همراه شــد و به ۲۳.۴۹ 

درصد رسید.
بانک مرکــزی در ادامــه روند هفتگــی خود در 
اعلام و به روزرســانی نرخ های بهره در بازار پول، 
به تازگی آمار و ارقام مربوط به دو مورد از مهم ترین 
نرخ های بهره این بازار، یعنی نرخ بهره بین بانکی 
و همچنین نرخ ریپو در هفــت روز منتهی به ۲۷ 
دی ماه را منتشــر کرد؛ داده هایی که بر اســاس 
آنها، نرخ ســود در بازار بین بانکی پس از دو هفته 
متوالی افت، در هفته ای که گذشت به روند نزولی 
خود پایان داده و رشــدی قابل توجه را را به ثبت 

رسانده است.
از ســوی دیگر اما طبق گزارش بانــک مرکزی، 
حداقل نــرخ توافــق بازخریــد کــه در ادبیات 
اقتصادی، بیشتر با نام نرخ ریپو شناخته می شود، 
در هفته مذکور باز هم تغییری نکرده تا ثبات این 
نرخ در ســطح ۲۳ درصدی از ابتدای سال ادامه 

یابد.

نرخ بهره بین بانکی صعودی شد
آخرین داده های بانک مرکــزی از تغییرات نرخ 
سود بازار بین بانکی حاکی از آن است که این نرخ 
پس از کاهشی ۰.۱۸ واحد درصدی طی دو هفته 
گذشته و رســیدن به کف ۶ ماهه خود، در هفت 
روز منتهی به ۲۷ دی ماه رشد اندک ۰.۰۸ واحد 
درصدی را رقم زده است. به این ترتیب، میانگین 
موزون نرخ بهره بین بانکی، هفته گذشــته را در 

سطح ۲۳.۴۹ درصدی به پایان رساند.

کاهش تزریق پول بانک مرکزی 
در بازار شبانه

رشد نرخ ســود بین بانکی در هفته پایانی دی ماه 
پــس از آن رخ داد کــه با وجود افزایــش تقاضای 
بانک های برای دریافت وجوه نقد از طریق بازار باز، 
وام دهی بانک مرکزی به شبکه بانکی در این هفته، 
در مقایســه با هفته پیش بدون تغییر بود.ز سوی 
دیگر اما بانک مرکزی علاوه بر بازار باز، بخشــی از 
نیاز بانک ها به نقدینگی را از طریق بازار بین بانکی 
برطرف کرد. با این حال، رقم این تزریق پول به طور 

قابل توجهی کمتر از هفته گذشته بود. به نحوی که 
میزان مداخله بانک مرکــزی در این هفته در بازار 
شبانه به حدود هشــت هزار میلیارد تومان کاهش 
یافت و حدود ۸.۲ میلیارد تومــان از این منابع نیز 

سررسید شده و بار دیگر به بانک مرکزی بازگشت.

بازار بین بانکی چگونه عمل می کند؟
گاهی اوقــات بانک ها طی فعالیت هــای روزمره 
خود با کســری وجوه نقد مواجه می شــوند. در 
این شــریط، بازار بین بانکی یکــی از مهم ترین 
سازوکارهایی است که برای تامین این کسری، به 
کمک شبکه بانکی می شتابد و شرایطی را فراهم 
می کند که بانک های دچار کسری منابع، بخشی 
از کسری خود را با اســتقراض از بانک های دیگر 
که منابع مازاد دارند، جبران کنند.لبته بانک های 
مقروض وظیفــه دارند که وام هایی کــه از دیگر 
بانک هــا گرفته اند را در تاریخــی از پیش تعیین 
شده که عمدتا یک روزه اســت و با نرخ بهره ای از 
قبل مشخص شــده که همان نرخ بهره بین بانکی 

است، تسویه کنند.

خریدار  مدیرعامل شــرکت بیمه تعاون با بیان 
این کــه صنعت بیمــه یکی از بخش هــای مهم 
صنعــت خدمات مالــی در جهان اســت و نقش 
مهمی در اقتصاد جوامع ایفا می کند، در پاسخ به 
این سوال که چرا در کشور ما ایران، این صنعت از 
لحاظ توسعه یافتگی نســبت به میانگین جهانی 
و حتی کشــورهای منطقه، در جایگاه پایین تری 

قرار دارد، مطالبی را مطرح کرد.
به گزارش روابــط عمومی شــرکت بیمه تعاون، 
یونس مظلومی در نشســت تحلیلــی »جایگاه 
صنعت بیمــه در اقتصاد ایران و جهــان« که در 
اســتودیوی فردای اقتصاد برگزار شد، با اشاره به 
این که کارکردهای بیمه در اقتصاد جامعه بسیار 
متنوع و گسترده اســت، گفت: »تسهیل جریان 
نقدینگی« یکی از این کارکردهاست، به گونه ای 
که بیمه به کســب و کارها کمک می کند تا پولی 
که بــرای روز مبادا کنار می گذارنــد را در جریان 

اقتصاد قرار دهند.
وی افزود: بیمه همچنین با »تســهیل توســعه 
کســب و کارها«، به آنها کمــک می کند تا بدون 
ترس از شکســت و نابودی، دســت به توســعه 

فعالیت خود بزنند.
مدیرعامل شرکت بیمه تعاون با بیان این که بیمه 
به »کاهش بیکاری« در زمان تعطیلی کســب و 
کارها کمک می کند و ذخایر بیمه ای می تواند به 
کمک »ســرمایه گذاری در اقتصاد« بیاید، اظهار 

کرد: همچنین شرکت های بیمه می توانند از سایر 
کشورها، ریسک قبول کرده و درآمد ارزی کسب 
کنند که ایــن اقدام به »ایجــاد درآمد و صادرات 

نامرئی« می انجامد.
به گفته مظلومی، »کاهش خســارت ملی« را نیز 
می توان یکی از مهمتریــن کارکردهای عملیات 
بیمه ای دانست و این در نتیجه توصیه های ایمنی 

شرکت های بیمه می تواند محقق شود.
مدیرعامل شــرکت بیمــه تعاون بــا بیان این 
که تازه تریــن آمارها از میزان توســعه یافتگی 
صنعت بیمه در ایران نشــان مــی دهد ضریب 
نفوذ بیمه به عنوان یکی از مهمترین شــاخص 
های انــدازه گیری ایــن صنعت، حــدود ۱.۸ 
درصد است و این در مقایسه با میانگین جهانی 
۷ درصد، رقم بســیار پایینی اســت، اظهار کرد: 
همچنین، حق بیمه ســرانه در ایران حدود ۵۰ 
دلار اســت که در مقایسه با کشــورهایی مانند 
امارات متحــده عربی با متوســط حدود ۱۲۰۰ 

دلار، بسیار ناچیز است.
وی با اشــاره به این که تا کنون تحقیقات زیادی 
درباره علل عقب ماندگی صنعت بیمه کشورمان 
از دنیا انجام شده است، گفت: نتایج به دست آمده 
از این پژوهش ها نشــان می دهد »فرهنگ غلط 
جامعه« دربــاره حق بیمه پرداختی و خســارت 
دریافتی، یکــی از مهمترین علل عدم اقبال مردم 
به بیمه گران اســت؛ تصور جامعه بر آن است که 

بیمه »دردآور« اســت، چون افراد، حق بیمه را به 
صورت مرتــب پرداخت می کننــد، ولی در طول 
یک یا چند سال، ممکن است حتی یک خسارت 

هم دریافت نکنند!
مظلومــی عدم آگاهی مــردم از مزایــای بیمه و 
نقش آن در کاهش ریســک و ایجاد امنیت مالی 
و وجود مقررات دســت و پاگیــر دولتی که باعث 
محدودیت فعالیت شــرکت های بیمه می شود را 
نیز از دیگر دلایل توســعه نیافتگی صنعت بیمه 
در کشورمان دانست و گفت: در چنین شرایطی، 
راهکارهای متعددی بــرای خروج صنعت بیمه از 
وضعیت کنونی پیشنهاد شده است که مهمترین 
آنها آموزش و فرهنگ سازی اســت. مردم باید با 
روش های مختلف، از مزایای بیمه مطلع شوند تا 

فرهنگ بیمه پذیری در جامعه نهادینه شود.
مدیرعامل شــرکت بیمه تعاون افزود: همچنین 
باید مقررات دســت و پاگیر دولتی اصلاح شود تا 
فعالیت شرکت های بیمه نیز تسهیل شود. دولت 
می تواند با حمایت از شــرکت های بیمه، کمک 
کند تا بیمــه گران با شــرکت های بیمه خارجی 

رقابت کنند.

پارسیان

بانــک پارســیان در راســتای 
کاهش نرخ بیــکاری در مناطق 
کم برخــوردار و ایجاد اشــتغال 
پایــدار در بخــش روســتایی 
و عشــایری، از ابتــدای ســال 
۱۳۹۸ تا پایان آذرمــاه ۱۴۰۲، 
توانســت با پرداخت تسهیلات 
 ۳۴۰ اشتغالزایی،  قرض الحسنه 
هزار شــغل پایدار در روســتاها 
ایجــاد و رتبــه نخســت ایجاد 
اشتغال روستایی رابین بانک های 

کشور از آن خود کند.
ایــن تعداد شــغل بــا پرداخت 
بیــش از ۶۹ هزار میلیــارد ریال 
تســهیلات قرض الحسنه توسط 
صنــدوق قرض الحســنه بانک 
پارســیان به بیــش از ۱۱۳ هزار 
طرح اشــتغالزایی اجتماع محور 
معرفی شده از سوی بنیاد برکت 

ایجادشده است.

اگرچه حمایت از تولید 
داخلی، مشـــارکت و 
مالی طرح های  تأمین 
ایجادی و توســعه ای و 
حمایت از شرکت های 
دانش بنیان به زعم خود 
ســهم قابل توجهی در 

پیشبرد سیاســت های اقتصادی 
کشور بر عهده داشته است ولیکن 
توسعه اشــتغال پایدار روستایی 
و عشــایری نیز بیش ازپیش در 
اولویت برنامه هــای اعتباری این 
بانک قــرار گرفــت به طوری که 
عملکرد این بانک در صدر جدول 
پرداخت های سیستم بانکی و در 

جایگاه برتر قرار دارد.
اقدامــات این بانک در راســتای 
توســعه عدالت اجتماعی، ایجاد 
فرصت های شغلی پایدار به ویژه 
در مناطق محروم و روســتایی و 

ارتقای رفــاه و امنیت 
اقشــار  اقتصــادی 
جامعه، آثــار معنوی و 
قابل توجهی  اجتماعی 
برای مــردم و جوامع 
محلی داشــته و امید 
بــه پویایــی و رونــق 
اقتصــادی را زنده کرده اســت و 
علاوه بــر کاهش نــرخ بیکاری، 
توانســته در رونــق اشــتغال 
روســتاها و کاهش مهاجرت به 

شهرها اثرگذار باشد.
منتشرشــده  گزارش هــای 
نشــان می دهد؛ بانک پارسیان 
بــا برنامه ریــزی و هدف گذاری 
در ســال گذشــته موفق گردید 
بــا تخصیــص هدفمنــد اعتبار 
بــه طرح هــا و پروژه ها، ســهم 
قابل توجهــی در ایجــاد فرصت 
شغلی به دست آورد به طوری که 

بــر اســاس کارنامــه عملکرد 
توانســت بــا ایجــاد ۴۷.۵۳۸ 
فرصت شــغلی طی سال ۱۴۰۱، 
در بخش هــای مختلف خدمات، 
صنعــت و معدن و کشــاورزی، 
متناسب با سهم خود از نقدینگی 
کشور، در این مهم نقش آفرینی 

نماید.
همچنین شایان ذکر است؛ بنا بر 
اعلام دبیرخانه کارگروه اشتغال 
و سرمایه گذاری اســتان تهران، 
بانک پارســیان بــا ایجاد ۴۵۰۰ 
شــغل مســتقیم در این استان 
طی ســال ۱۴۰۱، توانست رتبه 
نخســت ایجاد اشــتغال پایدار و 
کاهش نــرخ بیکاری در اســتان 
تهران را بــا تحقق ۱۸۰ درصدی 
بودجه ابلاغی در جــزء ۲ بند ب 
تبصره ۱۶ بودجه سال ۱۴۰۱ در 

بین بانک های کشور کسب کند.

وستاها، دستاورد افتخارآمیز بانک پارسیان ایجاد 340 هزار شغل پایدار در ر
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